
روزنامه

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم اعلام کرد:

دلالی زمین در شهرک های صنعتی

فرمانده عملیاتی لشکر ۱۷ علی ابن ابیطالب)ع( سپاه قم :

ششمینیادواره۴۲۳شهیدمدافعحرمقمبرگزارمیشود

استان  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رییس 
صنعتی  شهرک های  در  زمین  دلالی  این که  بابیان  قم 
اخیر  ماه های  در  امر  این  گفت:  است  تولید  مانع  استان 
شدت پیداکرده و حتی مسوولان امر قادر به جلوگیری از 

سودجویی نیستند. به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی 
اتاق بازرگانی قم، ابوالفضل خاکی در نشست وبیناری هیات 
نمایندگان اتاق بازرگانی قم با رییس اتاق بازرگانی ایران افزود: 
متاسفانه با دلالی زمین در شهرک ها مواجه هستیم که این 
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مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم :

منطقه ویژه سلفچگان رتبه نخست
 تنوع تولید کشور را دارد

۹۵ درصد واحد های مستقر دراین منطقه ویژه فعال هستند
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4
دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد :

دستگیریسارقانمسافرنماکهطعمههایشرامسموممیکردند
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دلالان، زمین را با نرخ پایین خریداری و در بازارآزاد با نرخ بالاتر از تصورمی فروشند
مسئولان امر، قادر به جلوگیری از این سودجوی نیستند

گفت:  قم  سلفچگان  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل 
به  گذشته  سال   ۹ در  سلفچگان  اقتصادی  ویژه  منطقه 
همچنین  و  تولید  گواهی  تعداد  نظر  از  متوالی  صورت 
تنوع تولید در بین مناطق آزاد و ویژه کشور رتبه نخست را 

داشته است.  سیدمهدی علیزاده طباطبایی در دویست و 
چهاردهمین سلسه نشست های کانون هم اندیشی تعالی و 
توسعه قم در موسسه طلوع مهر گفت: تا چند سال گذشته 
حتی واحد های تولیدی و فعال در منطقه ویژه اقتصادی از 

با حضور مسئولان ملی واستانی:

طرحپرداختالکترونیکصدقاتدرقم
رونماییشد

طرح پرداخت آسان و آنی صدقه ها و کمک های مردمی از طریق کد QR شامگاه سه شنبه 
از  وبرخی  امداد  مردمی کمیته  توسعه مشارکت های  معاون  با حضورمعاون  آیینی  طی 
مسئولان اجرایی و اصحاب رسانه در سالن جلسه های کمیته امداد امام خمینی)ره( قم 

رونمایی شد.
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی)ره( در این مراسم با اشاره 
به اینکه توسعه، با حضور و مشارکت مردم شکل می گیرد گفت: ماموریت ما در حوزه خیر و 

احسان بر مبنای مشارکت مردمی است.
حبیب الله آسوده، با بیان اینکه بدون حضور مردم و مردم باقری نمی توان کار خیر و احسان 
انجام داد افزود: مردم کار خیر و احسان را در گذشته به خوبی انجام داده اند و از این به بعد 

هم همین طور خواهد بود و ما هم در کنار آنها هستیم.
آسوده با تاکید بر اینکه مردم به کمیته امداد اعتماد دارند ادامه داد: بنده مصمم هستم که 

بر مدار مردمی کردن امور در کمیته امداد حرکت کنم.
مدیرکل کمیته امداد استان قم نیز در این مراسم اظهار داشت: مشارکت های مردمی به 
سمت  شیوه های نوین و بهره گیری از تکنولوژی ها، نرم افزارها و الکترونیک در حرکت است.
محسن مسعودیان راد با بیان اینکه این شیوه و به ویژه طرح کیو.آر کد مزایای بسیار زیادی 
دارد گفت: بالغ بر ۱۰۵ برچسب کیو.آر کد به شکل ها و قالب های مختلف در سطح استان 

نصب شده است.
او ادامه داد: با این سبک، پرداخت  کمک ها هم به شکل آنلاین خواهد بود و هم از رسوب 

این درآمدها به حساب های کمیته امداد جلوگیری می شود.
مسعودیان راد یادآور شد: در شیوه پرداخت سنتی صدقه ها، فرآیند رساندن کمک ها به 

نیازمندان طولانی است، که با روش جدید، جلوی این معضل گرفته می شود.
مدیرکل کمیته امداد قم کاهش هزینه های اجرایی را نیز از مزایای طرح دانست و گفت: 
این شیوه پرداخت، مسیر را برای هر کسی که بخواهد در این امر خداپسندانه مشارکت 

داشته باشد، هموار می کند.
وی یادآور شد: شیوه مذکور فقط منحصر به یک نقطه مکانی نیست، چراکه پرداخت 
الکترونیکی و اینترنتی مرزهای جغرافیایی را در انجام امور خیر در می نوردد و شرایط جدیدی 
را فراهم می کند که هر کس از هر نقطه ای از کشور و حتی جهان که اراده کند، امکان کمک 

به محرومان استان را دارد.
مدیرکل کمیته امداد قم با اشاره به اینکه پس از شیوع کرونا دوران بسیار شکننده اقتصادی 
را پشت سر گذاشتیم و با نوسان های درآمدی و مشکل های تورمی مواجه بودیم خاطرنشان 
کرد: برغم همه این شرایط سخت اقتصادی، درآمدهای کمیته امداد در سرفصل های 

مختلف صدقه، زکات  و اکرام ایتام از یک رشد بسیار بالایی برخوردار است.
وی اضافه کرد: رشد کمک های مردمی استان در مراکز نیکوکاری  در برخی مواقع سه 
برابر شده، و صدقه ها نیز که شامل وجوه های نقد افراد است، شاهد رشد بسیار خوبی است، 
و این پیام را به محرومان و مددجویان کشور مخابره می کند، که مردم در سخت ترین اوضاع 

اقتصادی نیز آنها را فراموش نمی کنند.
مسعودیان راد در بخش دیگری از سخنان خود همچنین با اشاره به افتتاح قرارگاه جهادی 
در کمیته امداد قم افزود: گروه های جهادی به وفور در قم وجود دارند و باید در یک مجموعه 

تحت عنوان قرارگاه های محرومیت زدایی و حرکت های جهادی سامان دهی شوند.
وی بیان داشت: کمیته امداد با این حرکت دست حمایت خود را بر این گروه ها و قرارگاه ها 
خواهد داشت، و حرکت های امدادگری را با رویکردهای مردمی و جهادی پیش خواهیم بُرد و 

شاهد رشد عجیب و معجزه آسای این گروه های جهادی بوده و هستیم.
وی با بیان اینکه این قرارگاه مزین به نام شهید مدافع حرم مصطفی نبی لو است گفت: 
امیدواریم در جهت تجلیل مقام شامخ این شهید بزرگوار مراسم باشکوهی را به شکل کشوری 

و آنلاین برگزار کنیم.
انجمن های خیریه در قم سامان دهی شدند

مدیرکل دفتر اجتماعی فرهنگی استانداری قم نیز با اشاره به تشکل ها و انجمن های مردم 
نهاد که در زمینه امور خیر ورود پیدا کردند و در کنار کمیته امداد مباحث کمک رسانی به 
خانواده های نیازمند را انجام می دهند گفت: در زمینه سامان دهی این تشکل ها و گروه ها 

و همچنین استفاده آنها از سامانه خیر و احسان موسوم به سخا جلسه هایی را برگزار کردیم.
حسین غریب با اشاره به نقش خبرنگاران در جهت ترغیب این تشکل ها برای همکاری با 
اجرای این طرح گفت: کار امداد را در شرایطی که مردم از وضعیت اقتصادی رنج می برند، 

ضروری می دانیم.
وی افزود: این سامانه شرایطی را ایجاد می کند که حمایت ها همواره تداوم داشته باشد، 
و خدمات نیز به جامعه هدف اطلاع رسانی شود، همراه و همگام با دستگاه های حمایتی 
به ویژه کمیته امداد به دنبال این هستیم که با سامانمندی در این بخش، بخشی از مشکل ها 

را کاهش و خدمات مطلوب.تری را به جامعه نیازمندان کشور داشته باشیم.

مذاکرهمستقیمباآمریکا
خوبیابد؟

»اگر در روند مذاکرات به مرحله ای برسیم که رسیدن 
به یک توافق خوب با تضمین بالا لازمه اش این باشد که 

سطحی از گفت وگوها را با آمریکایی ها داشته باشیم این را هم نادیده نخواهیم گرفت.«
جمله فوق متعلق به امیرعبداللهیان وزیر خارجه دولت سیزدهم است. اما چرا مذاکره 

مستقیم با آمریکا می تواند به مذاکرات وین کمک کند؟
اگر یادتان باشد در عهد احمدی نژاد و سعید جلیلی و قبل از آن علی لاریجانی و حتی 
زمان اصلاحات و دبیری حسن روحانی، ایران با کشورهای اروپایی، چین و روسیه  مذاکره 
می کرد و آمریکا در حاشیه بود و هیچگاه به صورت مستقیم با آنها در مورد توافق هسته ای 

گفت وگو نمی  کردیم.
حاصل این مذاکرات پشت سرهم و طولانی، توافق بر سر شهر مذاکرات بعدی بود و هیچ 

توافق به سود کشور حاصل نمی شد.
بعد از حضور حسن روحانی با سابقه طولانی در مذاکرات هسته ای، در دولت و دادن 
اختیار مذاکره به وزارت خارجه با مدیریت محمد جواد ظریف، پای آمریکا به صورت مستقیم 

به مذاکرات هسته ای باز شد.
دیگر زمان پیام بردن و آوردن توسط کشورهای اروپایی به پایان رسید و ایران وآمریکا پشت 

یک میز سر برنامه هسته ای حرف زدند و در نهایت به توافق رسیدند که برجام نام گرفت.
 رئیس دولت یازدهم به این نتیجه رسیده بود که بدون گفت وگوی مستقیم با آمریکا، توافقی 

حاصل نخواهد شد.
خروج آمریکا از برجام و انفعال کشورهای اروپایی، چین و روسیه در احیای برجام و عدم 
توانایی در شکستن تحریم های ایالات متحده علیه ایران، بازهم نشان داد که طرف اصلی 

این مناقشه تنها و تنها آمریکاست.
دیگران در ماجرای برجام زینت المجلس هستند و تنها به این مذاکرات و توافق ها جنبه 
بین المللی می دهد و نقش دیگری ندارند. به زبان ساده می توان گفت آنها شاهدان یک 
قرارداد هستند که پای برگه را امضا می کنند.  قطعا در دور تازه مذاکرات در دولت رئیسی و 
بایدن، گفت وگوی مستقیم ایران و آمریکا می تواند یک گام بزرگ برای رسیدن به توافقی تازه 
باشد. مذاکراتی که در آن آمریکا باید به ایران این تضمین را بدهد که اگر دباره فردی مثل 
ترامپ سرکارآمد و از برجام خوشش نیامد، دوباره داستان به کما رفتن توافق هسته ای تکرار 
نشود. همه ما می دانیم اگر ترامپ نبود، شاید داستان این روزهای ایران هم به گونه دیگری 
نوشته می شد. احیای برجام می تواند کمک بزرگی به دولت سیزدهم برای به سامان رساندن 
وضعیت اقتصادی کشور کند. مردم به خوبی روزهای کوتاه بعد از توافق هسته ای را به یاد 
دارند. روزهای ثبات و آرامش. مذاکره با آمریکان، رسیدن به توافق هسته ای می تواند دوباره 

طعم این آرامش را به ایرانی ها هدیه کند.
 

روز سه شنبه به همراه استاندارقم صورت گرفت ؛

بازدیددبیرشورایعالیمناطقآزادازچند
واحدصنعتیدرمنطقهویژهسلفچگان

 مشاور رییس جمهور و دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور روز سه شنبه 
با حضور در قم از۵ واحده تولیدی فعال  ونیمه فعال در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان این 

استان بازدید کرد. 
سعید محمد به همراه سید محمد تقی شاهچراغی استاندار و مدیران دستگاه های اجرایی 
استان به منظور بررسی مسائل و مشکل های فعالان اقتصادی از شرکت ها و واحدهای 

تولیدی فعال در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم بازدید کرد.
این بازدید در قالب برنامه های سه شنبه های اقتصادی قم صورت می گیرد که بر اساس 
آن مدیران دستگاه های اجرایی استان برای بررسی مسائل و مشکل های تولیدکنندگان به 

صورت میدانی در واحدهای تولیدی حاضر می شوند.
محمد، با حضور در پنج واحد صنعتی فعال و نیمه فعال منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در 

جریان موانع توسعه و رونق تولید این واحدها قرار گرفت.
سعید محمددرحایشه این بازدید  در گفت وگویی اظهارداشت: ۱۵ منطقه آزاد، ۳۲ منطقه 
ویژه اقتصادی فعال در سراسر کشور داریم که در تلاش هستیم موانع و مشکلات این مناطق 
را از نزدیک بررسی و حل کنیم.  وی افزود: وظیفه خود می دانیم پای درد و دل مردم و 
تولیدکنندگان بنشینیم و با تصمیمات و تدابیر اصولی و برنامه ریزی شده موانع پیشروی آن ها 

را با اجرای قوانین اصلاحی و جدید که به نفع تولید کنندگان است از میان برداریم.
 رفع تعهد ارزی، نداشتن معافیت مالیاتی، واردات کالای مشابه داخلی، تامین نیروی 
انسانی، هزینه بالای گواهی تولید در منطقه ویژه و تاخیر در استرداد مالیات بر ارزش افزوده 

مهمترین مشکل هایی بود که تولیدکنندگان در این بازدید مطرح کردند.

مصطفی داننده*

رییس جمهور:
مردمازناترازیباشاخصهای
اصلیانقلاباسلامیرنجمیبرند

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :
بخشنامهایبرایپرداختنکردن
وامدرماههایپایانیسالنداریم

اقتصــادی  کمیســیون  رئیــس 
مجلس گفت: هیــچ بخش نامه ای 
نه از ســوی وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و نه از ســوی بانک مرکزی 
به بانک ها بــرای پرداخت نکردن 
تســهیلات در ماه های پایانی سال 
نداریم. محمدرضا پــور ابراهیمی 
داورانی درباره ســرپیچی بانک ها 
2در پرداخت وام هــای خُرد، گفت:  2

رییس مجلس:
تحقیقوتفحصهایصورتگرفته

آثارموردنظررانداشتهاند

ناتــرازی  گفــت:  رییس جمهــور 
بــا شــاخص های اصلــی انقــلاب 
اســلامی، مــردم را رنــج می دهد 
و انتظــار دارند همه دســتگاه ها و 
نهادها در تراز انقلاب اســلامی در 
مسیر رفع مشکلات و پیشرفت و 
آبادانی کشور گام بردارند. آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه 
در جلسه ســتاد بزرگداشت دهه 

شــورای  مجلــس  رییــس   
گزارشــی  گفــت:  اســلامی 
را از تحقیــق و تفحص هــای 
صــورت گرفتــه در دوره های 
قبل بررسی کردیم و متوجه 
شــدیم تحقیــق و تفحص ها 
اثر مــورد نظر را نداشــته اند. 
در  گــزارش،  ایــن  براســاس 
جلســه علنی روز سه شنبه  2

  

سطح  در  محور  سلامت  آموزش  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
دانشکده ها و مراکز جامع سلامت در راستای ارتقای فرهنگ سلامت، همچنین 
بحث عدالت در سلامت و توجه به محرومیت ها و رفع مشکلات مناطق حاشیه ای 
و مسائل بهداشتی درمانی این مناطق جزو برنامه کاری وزارت بهداشت است. در 
جلسه هئیت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی قم، رئیس دانشگاه برنامه ها و خط 
مشی های وزارت بهداشت در دولت سیزدهم را تشریح کرد. در ابتدای جلسه 
حضرت  میلاد  تبریک  ضمن  قم،  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  مصری  دکتر 

شهردار قم با اشاره به فرسودگی و ضرورت نوسازی ناوگان تاکسیرانی قم،گفت: 
به زودی 20 میلیارد تومان اعتبار برای نوسازی بخشی از ناوگان تاکسیرانی قم 
تخصیص خواهد یافت. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای سازمان 
مدیرت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم در سالن جلسات معاونت هماهنگی 
امور عمرانی استانداری قم، افزود: با تزریق 20 میلیارد تومان به سازمان تاکسیرانی 
قم و انعقاد تفاهم نامه با یکی از بانک های عامل، به زودی بخشی از تاکسی های 
درون شهری قم نوسازی می شود. وی با اشاره به افزایش ۳00 درصدی قیمت 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:
عدالتدرسلامتوتوجهبهمحرومیتهادراولویتاست

شهردار قم :
۲۰میلیاردتومانبراینوسازیتاکسیرانیاختصاصمییابد

88

1 عکس: سعید غلام زاده

روز سه شنبه به همراه استاندارقم صورت گرفت ؛

بازدید دبیر شورای عالی مناطق آزاد ازچند واحد صنعتی درمنطقه ویژه سلفچگان
سعید محمد: وظیفه خود می دانیم پای درد و دل مردم و تولیدکنندگان بنشینیم
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نگاهیبههژمونهایمختلف
جهانیومنطقهای

 نظریه پردازان و سیاستمداران زیادی معتقدند که نظم جدیدی در حال شکل 
گیری است که مختص به هژمون های انگشت شمار گذشته نیست و چه بسا 
بسیاری اعلام کرده اند که جنگ سردی میان هژمون های کوچک و بزرگ 

جهان و منطقه شکل گرفته است. 
با شروع جنگ سرد جدید میان قدرت های منطقه ای و جهانی آرایش و 
پیمان های منطقه ای پررنگ تر شده اند در این میان شاید بتوان از جانبداری 
کشورهای مختلف در هر منطقه برای تسلط بیشتر بر اوضاع مناطق خویش و 

خروج نیروهای بیگانه تاکید کرد. 
اکنون هژمون های قدیمی به تلاش برای یارکشی در نظم جدید اقدام کرده 
اند تا جایی که به ظن برخی ها یارکشی های مختلف به خصوص چند ابر 
قدرت در سطح مناسبات بین المللی بسیار پررنگ شده است. امریکا و اروپا 
در یک محور و سپس چین و روسیه در محور همگرایی بیشتر قرار گرفته اند 
و روز به روز این همگرایی بارزتر می شود. در این بین هژمون های منطقه ای 
نیز روال گذشته را از بین برده اند و به میان آمده اند تا در گذار به نظم جدید 

تاثیرگذار باشند. 
اگر بخواهیم ابتدا به هژمون های جهانی و قدیمی بپردازیم باید ذکر کنیم 
امریکا نمی خواهد جای خویش را به عنوان سرکرده قدرت جهانی به هیچ 
کشور دیگری واگذار کند و قدرت های دیگر به ایجاد دگردیسی در نظم تک 
قطبی منجر شوند. در یک آرایش امریکا با قدرت نظامی و اقتصادی خود 
ضمن خروج از برخی جنگ های نیابتی در منطقه برخی از آنان را به متحدان 
خویش واگذار کرده تا بتواند با تمرکز بیشتر بر رقابت با چین پیش روی کند در 
این بین نیز از تمرکز بر بحران های کوچک منطقه ای و جهانی کاسته است تا 
هژمون های منطقه ای را در کنار خود داشته باشد. به عباراتی اولویت سیاسی 
واشنگتن به چرخش استراتژیک در شرق برای حفظ برتری خود، سبقت از 
پکن و ایجاد ترمز در قدرت اقتصادی چین حرکت کرده و در اولویت سیاست 
واشنگتن واقع شده است و در سطح منطقه ای؛ تلاش برای جذب بیشتر 

قدرت های منطقه ای را بیش از گذشته در پیش دارد.
اروپا از آغاز روابط بین المللی خویش در عصر جدید هم پای امریکا در تحولات 
بین المللی، منافع خویش را تامین کرده و سعی داشته در تمامی تحولات در 
کنار امریکا باشد اخیرا  نیز مقامات اروپایی از همکاری با امریکا، حمایت و 
حرکت در مسیر سیاست های امریکا در منطقه و همچنین برای مقابله با چین 
نیز سخن گفته اند. اگرچه برخی حرکت های مستقلانه را نیز از متحد خویش 
یعنی امریکا در مسائل بین المللی داشته اما اگر توجه کنیم به ندرت و بیشتر 
در عرصه تئوریک بوده و در عرصه عملی همچنان در کنار سیاست و استراتژی 
های امریکا قرار داشته و با آن در یک مدار بوده است. این در حالی است که 
میان کشورهای اروپایی نیز تنش هایی وجود دارد و این تنش فرصتی مناسب 
برای بهره گیری چین قلمداد می شود تا تجارت خود را با سرمایه گذاری 
تجاری و اقتصادی در بین کشورهای مختلف با اروپا افزایش دهد و طرح ۱7+۱ 

را به مراحل بعدی برساند.
در مقابل این طیف، مسکو و پکن قرار دارند، اگرچه در گذشته با هم همکاری 
های داشته اند اما اکنون نیاز به همگرایی برای قدرتِ بیشتر در جهت اتحاد در 
مقابل رقیبان نام برده است. بر هیچ کس پوشیده نیست که چین اکنون قدرت 
اقتصادی جهان محسوب می شود و پیشتاز  و دارای رتبه اول در ترقی و توسعه 
در بُعد اقتصادی را دارد. این قدرت اقتصادی در حال حاضر در برخی از موارد 
با روسیه همسو است. آنها به صورت ناخواسته در یک وضعیت مشابه قرار گرفته 
اند که برای رقابت با رقیبانِ نام برده، نیاز به افزایش همکاری با یکدیگر دارند. 
مواردی مانند بحران های منطقه ای کنونی از سوریه تا یمن، طالبان و ...، 
گسترش حضور ناتو در نزدیکی مرزهای دو کشور، تهدید افراط گرایی اسلامی 
و نفوذ به داخل خاک آنها و ... از مسائل مهم سیاسی هستند که پکن و مسکو 
را در مسیری مشابه قرار داده است. از همه مهمتر سفت تر کردن حلقه اتحاد 
کشورهای متحد و هژمون های منطقه ای در مقابل امریکا در منطقه خاورمیانه 

و آسیا مد نظر هر دو کشور قرار دارد.
مسکو سعی می کند به عنوان قدرت نظامی بزرگی، نقش بیشتری را در عرصه 
اتفاقات بین المللی و بخصوص منطقه ای ایفا کند تا قدرت مد نظر خویش 
را بدست آورد. تنش های میان امریکا و روسیه نیز به خصوص در زمان دولت 
بایدن بسیار تاثیرگذار است که خود به همراه تحریم های اعمالی علیه روسیه 
پرونده عظیمی را دارد. در خصوص روابط روسیه و اروپا علیرغم بی اعتمادی 
کامل از ۲۰۱4 به بعد اما در خصوص تبادلات منابع نفتی و گازی این دو کشور 

ارتباطاتی را با هم دارند. 
اما در سطح ریزتر منطقه ای هژمون های مختلف همواره در پی حرکت در 
مسیری هستند که منافع خود را بیشتر تامین کرده و جایگاه قدرتمدن تری را 
به دست آورند به همین دلیل در میان استراتژی های برخی از کشورهای منطقه 
گاهی شاهد همگرایی یا یک کشور و گاهی تقابل با همان کشور هستیم که این 
امر ناشی از تحت تاثیر گرفتن منافع آنهاست. در عرصه منطقه ای هژمون هایی 
ظهور کرده اند که در تمامی ابعاد سعی در ایجاد چهره هژمونیک و قوی تر از 
خود دارند. برای مثال ترکیه در تلاش برای رواج نوعثمانی گریی یا پان ترکیسم 
است که نمونه بارز یک هژمون منطقه ای است. جمهوری اسلامی ایران نیز 
با قدرت منطقه ای و جهانی خویش با تکیه بر ملت عظیم خود در پی افزایش 
قدرت مشروع جهانی و منطقه ای خویش است. کشورهایی مانند عربستان 
و امارات و امثالهم نیز در تلاش برای معرفی خود به عنوان یک هژمون جدید 
منطقه ای و تاثیر گذار هستند که در شرایط کنونی بتوانند خود را به هژمون 
جهانی تبدیل کنند. کشورهای دیگری مانند عراق در تقلای خروج از بحران 
های داخلی و خارجی برآمده و بعد از تثبیت نظم داخلی در فکر تاثیرگذاری 
منطقه ای و جهانی هستند. نمونه دیگر نیز می تواند افغانستان باشد که 
قدرت نوپای طالبان با داعیه امارات اسلامی پرچمدار نوعی قدرت مد نظر 
خویش است. اگر بخواهیم ازگروه های نابه هنجار نیز سخن بگوییم گروه های 
تروریستی مانند داعش نیز پرچمدار داعیه های جهانی خود و حکومت های 
مد نظر خود هستند. در این بین اسرائیل نیز سال های زیادی است که در تنش 
های منطقه ای و جهانی حضور داشته است و بی تردید رویای قدرت برتر شدن 

نیز در چشم اندازهای اینده آن قرار دارد.
آرایش جدید هژمون های ریز و درشت به شدت قابل درک و مشاهده است. 
اکنون بیش از هر زمان دیگری قدرت های جهانی منافعشان در حول منطقه 
خاورمیانه می چرخد و گاهی به صورت دو به دو در مقابل هم قرار می گیرند و 
گاهی این چینش به هم می خورد. در این بین قدرت های منطقه ای مهمی نیز 
رشد و نمو پیدا کرده اند که می تواند تاثیرگذار باشد و تمایلی ندارند که ارایش 
قدرت های جهانی به مانند گذشته باشد. این آرایش نه به صورت استراتژیک و 
راهبرد بلکه به صورت تاکتیکی برای قد علم کردن هر بازیگر در این مسیر است. 
باید دید که تا چه حد شرایط برای عمل ورزی آنها در عرصه قدرت های منطقه 
ای و جهانی فراهم خواهد شد که این نیز تحت تاثیر عوامل مختلف بین المللی 
)مانند اتحاد ابر قدرت ها(، منطقه ای )مانند همگرایی قدرت های منطقه و 

پیمان های منطقه ای( و داخلی ) توسعه همه جانبه کشورها( است. 
اما نباید فراموش کرد که در عرصه جهانی چین هیچ گاه در پی فروپاشی و 
تزلزل امریکا بر نیامده و در گذشته همین دلار و ارزاق بهادار و یا نظم لیبرال 
در غرب کمک به گسترش قدرت اقتتصادی چین کرده است. مسیر سیاست 
یا  تاثیر روی کار آمدن حزب دمکرات  خارجی امریکا نیز در هر دوره تحت 
جمهوری خواه است که تفاوت در استراتژی آنها بسیار زیاد است در مقابل 
اروپا نیز به صورت نرم در حال افزایش قدرت خود است. سرانجام روسیه نیز 
با تجربه تلخ فروپاشی شوروی از آن درس عبرت های زیادی را گرفته است و 
هیچگاه به طور کامل وارد جبهه بندی های مشابهی در گذشته نخواهد شد 
و همیشه راهی را برای تغییر استراتژیک خود خواهد گذاشت. در مقابل نیز به 
برخی قدرت های منطقه ای مانند عربستان و امارات نیز اعتماد کاملی وجود 
ندارد که بر یک مدار استراتژیکی ثابت قرار داشته باشند و هرکسی داعیه دار 

منافع خویش است.
تحلیلگر مسائل منطقه ای

مریم خالقی نژاد*

اخبار

سخنگوی قوه قضاییه  :

برخوردبامفاسداقتصادی
مقطعینیست

سخنگوی قوه قضاییه گفت :برخورد با مفاسد اقتصادی مقطعی نیست و به صورت 
مستمر در دستورکار قوه قضاییه قرار دارد و با جدیت و کمک دستگاه های اطلاعاتی، 

امنیتی و ضابطین آن را دنبال می کنیم. 
ذبیح الله خداییان روز سه شنبه در نهمین نشست خبر در پاسخ به سوالی درباره آخرین 
اقدامات دستگاه قضایی در زمینه مبارزه با مفاسد اقتصادی اظهارداشت: این موضوع 
همیشه در دستور کار قوه قضاییه بوده و در این دوره هم با جدیت پیگیری می شود و 
پرونده های متعددی در مجتمع ویژه جرایم اقتصادی و استان ها در جریان  رسیدگی 

قراردارد و تعدادی به صدور حکم منتهی شده است. 
وی ادامه داد: اخیراً هم پرونده های مهمی در دادگاهها  مطرح است که به صورت علنی 
برگزار شد و به استحضار مردم رسید؛ از جمله پرونده متهمان شرکت کروز که ۱۸ نفر به 
اتهام اخلال در نظام اقتصادی تحت تعقیب هستند و پرونده متهمان شهرداری لواسان 
با ۵۱ متهم است همچنین  پرونده مربوط به شهرداری شهریار که ۳۶ نفر تحت تعقیب 

هستند.
خداییان خاطرنشان کرد: برخورد با مفاسد اقتصادی مقطعی نیست و به صورت 
مستمر در دستورکار قوه قضاییه قرار دارد و با جدیت و کمک دستگاه های اطلاعاتی، 

امنیتی و ضابطین آن را دنبال می کنیم.
کارشناسان خاطی به مراجع ذی صلاح معرفی شوند 

سخنگوی قوه قضاییه درادامه گفت: فعالیت کارشناسان باید ساماندهی شود و قضات 
به آن توجه جدی داشته باشند.

به آن توجه جدی شده مسئله  این دوره  اقداماتی که در  از جمله  افزود:  خدائیان 
کارشناسی است. نظرات کارشناسان نقش موثری در اتقاق آرا، احقاق حق و کاهش اطاله 
دادرسی دارد. گاهی دیده می شود که بین نظرات کارشناسان اختلاف فاحش وجود 

دارد.
 خداییان افزود: در یک ارزیابی ممکن است کارشناسی یک نفره میزان ارزش یک مال 
را ۱۰ میلیارد تومان اعلام کند و در مرحله بعد کارشناس یک نفره یا ۳ نفره ارزش مال را 
۱۰۰ یا ۲۰۰ میلیارد تومان اعلام کنند که در این موارد اختلاف فاحش وجود دارد. این 

موارد نشان می دهد که ممکن است یک سوء جریان وجود داشته باشد. 
خداییان گفت: رئیس قوه قضاییه شخصا به این موضوع ورود پیدا و تاکید کرد که این 

موضوع باید ساماندهی شود و قضات به آن توجه جدی داشته باشند.
سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به اینکه نظرات کارشناسان باید با اوضاع و احوال قضیه 
مرتبط و منطبق باشد گفت: چنانچه کارشناسان به این امر توجه نکنند به مراجع ذی 

صلاح معرفی شوند. 
 آخرین وضعیت پرونده های مهدی هاشمی و محمدعلی نجفی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده های مهدی 
هاشمی و محمدعلی نجفی گفت: این دو فرد محکومیت قطعی دارند و در این راستا 
در زندان به سر می برند البته مانند سایر زندانیان مشمول مرخصی هستند اما تا کنون 

مشمول آزادی مشروط یا تعلیق مجازات قرار نگرفتند. 
آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده فساد در فوتبال 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده 
فساد در فوتبال گفت: این پرونده چند سال قبل به دستگاه قضایی ارجاع شده و مربوط 

به سال جاری نیست. 
وی ادامه داد: برای این پرونده  که از سوی کمیسیون اصل ۹۰ ارسال شده بود، قرار 
منع تعقیب صادر شد زیرا گزارش های ارسالی در این باره کلی بود و نقش افرادی که در 
فساد نقش داشتند، مشخص نشده بود و بعد از تحقیقات در سال ۹۸ این پرونده به صدور 
قرار منع تعقیب منتهی شد؛ البته در رابطه با وزارت ورزش و برخی قراردادها پرونده هایی 

تشکیل شده است.
آخرین وضعیت پرونده کرسنت 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده کرسنت و 
رسیدگی به اتهام بیژن زنگنه گفت: این پرونده در جریان رسیدگی قرار دارد و دادگاه جهت 

تکمیل پرونده، استعلاماتی را از برخی مراجع درخواست کرده است.
 وی اظهارداشت: این پرونده مقید به وقت نظارتی است و متهم هم تاکنون احضار نشده 
است و به محض اینکه پاسخ استعلام از مراجع دریافت و نوبت رسیدگی تعیین شود و 
پس از آن متهمان احضار شود، چنانچه استنکافی صورت بگیرد برابر با قانون برخورد 

می شود.
حکم بدوی پرونده پلاسکو صادر شد

 سخنگوی قوه قضاییه درپایان  با بیان اینکه حکم بدوی پرونده پلاسکو صادر شده 
است، گفت: ۳۶ شخص حقیقی و حقوقی تحت تعقیب قرار گرفتند که ۱۳ شخص از 

جمله دستگاه های اجرایی به جزای نقدی محکوم شدند.
 

رییس مجلس:

تحقیقوتفحصهایصورتگرفته
آثارموردنظررانداشتهاند

 رییس مجلس شورای اسلامی گفت: گزارشی را از تحقیق و تفحص های صورت 
گرفته در دوره های قبل بررسی کردیم و متوجه شدیم تحقیق و تفحص ها اثر مورد نظر 

را نداشته اند. 
براساس این گزارش، در جلسه علنی روز سه شنبه ۵ بهمن ماه مجلس شورای اسلامی، 
در جریان گزارش کمیسیون فرهنگی مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق و تفحص از 
عملکرد شرکت سیاحتی علی صدر همدان، »رحمت الله نوروزی« نماینده علی آباد کتول 
در اخطاری طبق اصل 7۶ قانون اساسی گفت: مجلس حق تحقیق و تفحص در همه 
امور کشور را دارد. اما تحقیق و تفحص های زیادی از خرداد سال ۹۹ تا کنون انجام شده و 

اگر این تحقیق و تفحص ها نتیجه نداشته باشد تصویب آن هم فایده ای ندارد.
وی تاکید کرد: حداکثر دو دوره می توان یک تحقیق و تفحص را تمدید کرد. از طرفی 
اگر مجلس به تحقیق و تفحص رأی بدهد و کمیسیون ها حمایت نکنند و حمایتی از سوی 
کلیت مجلس صورت نگیرد بازوی نظارتی ما برای تحقیق  و تفحص ها کارکردی نخواهد 
داشت. نوروزی خاطرنشان کرد: آیا تاکنون یک گزارش تحقیق و تفحص نهایی شده و 

گزارش آن در صحن علنی مجلس قرائت شده است؟
در ادامه محمدباقرقالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این تذکر این 
نماینده گفت: گزارش تحقیق و تفحص در کمیسیون های مجلس باید رأی لازم را بیاورد 
تا به صحن علنی ارجاع شود. وی خاطرنشان کرد: گزارشی را از تحقیق و تفحص های 
صورت گرفته در دوره های قبل بررسی کردیم و متوجه شدیم اثری که باید آنها داشته 
باشد، نداشته است. برهمین اساس باید کمیسیون ها برای بررسی تحقیق و تفحص ها 

اقدامات را لازم انجام دهند و سپس آن را به صحن علنی مجلس ارجاع دهند.
 

 با مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه مجلس؛

حقوقسربازانافزایشمییابد
 محسن دهنوی نماینده مجلس از تصویب افزایش حقوق سربازان در لایحه بودجه 

۱4۰۰ به حداقل ۳ میلیون و ۳۵۰ هزار تومان خبر داد. 
محسن دهنوی در صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: در سال ۱4۰۱، هیچ 
سربازی کم تر از ۳ میلیون و ۳۵۰ هزار تومان دریافتی نخواهد داشت. به عنوان نماینده 
مردم و بر اساس قولی که قبلا به شما جوانان داده بودم، تا حد توان پای حقوق سربازان 

می ایستم.
وی افزود: حقوق سربازان مجرد غیرعملیاتی معادل ۶۰درصد یک پایور، سربازان مجرد 
عملیاتی معادل 7۵درصد یک پایور و سربازان متاهل معادل ۹۰درصد یک پایور خواهد 
شد. پارسال، متوسط حقوق سربازان ۳۰۰ هزار تومان بود؛ این رقم امسال به ۱.۵ میلیون 
تومان رسید و سال بعد بالای ۳.۵ میلیون تومان خواهد شد. دهنوی اضافه کرد: حقوق 
ماهیانه سربازان متاهل نیز ۵ میلیون تومان خواهد شد. به طور میانگین، حقوق سربازان 

نسبت به امسال ۳ برابر می شود تا بخشی از آلام این عزیزان التیام یابد.

دبیر شورای عالی امنیت ملی  :

نیازیبهارتباطبیشترباهیئتآمریکایی
درویننبودهونخواهدبود

 دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان گفت: تاکنون ارتباط با هیئت آمریکایی حاضر 
در وین با مبادله نوشتار غیر رسمی انجام شده و نیازی به بیش از این نیز نبوده و نخواهد 

بود. 
  علی شمخانی دبیر شورای امنیت ملی کشورمان در صفحه شخصی خود در توئیتر 
گفت: تاکنون ارتباط با هیئت آمریکایی حاضر در وین با مبادله نوشتار غیر رسمی انجام 
شده و نیازی به بیش از این نیز نبوده و نخواهد بود. وی تاکید کرد: این روش ارتباطی 

تنها زمانی با روش های دیگر جایگزین می شود که   »توافق خوب« در دسترس باشد.  

 رییس جمهور گفت: ناترازی با شاخص های اصلی انقلاب اسلامی، مردم را رنج 
می دهد و انتظار دارند همه دستگاه ها و نهادها در تراز انقلاب اسلامی در مسیر رفع 

مشکلات و پیشرفت و آبادانی کشور گام بردارند. 
الله سید ابراهیم رئیسی روز سه شنبه در جلسه ستاد بزرگداشت دهه فجر  آیت 
از  با قدردانی  و  انقلاب اسلامی  بزرگوار و شهدای عالیقدر  امام  یاد  با گرامیداشت 
فعالیت های شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی 
تاکنون به ویژه تلاش های مستمر آیت الله جنتی در این شورا، گفت: امروز لازم است 
با خلاقیت و ابتکار عمل، گام های بلندی در جهت بالندگی هر چه بیشتر این شورا 
برداشته شود و در این مسیر دوره 4۰ سال گذشته، تجربه ارزشمندی برای گام های آتی 
خواهد بود. رئیس جمهور ضروت ایجاد تحول در همه دستگاه ها و نهادهای کشور از 
جمله شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی را مورد تأکید قرار داد و گفت: امروز تحول در 

همه دستگاه ها یک نیاز ضروری است.
آیت الله رئیسی افزود: مأموریت اصلی و محوری همه دستگاه های کشور ایجاد تحول 

و تلاش در جهت تبیین دستاوردها در راستای نشاط و امیدآفرینی در جامعه است.
رییس دولت سیزدهم اولین الزام برای ایجاد تحول را »تحول شناختی« دانست و 
افزود: در تحول شناخت، باید نگرش کسانی که در مجموعه حضور دارند، متحول 

شود؛ در غیر این صورت نتیجه ای حاصل نمی شود.
جریان تحریف در پي ایجاد انحراف در مسیر تحول است 

 وی ادامه داد: جریان تحریف و شایعه ساز با فضاسازی های کاذب بدنبال ایجاد 
انحراف در مسیر اصلاح و تحول هستند و شرط موفقیت در این میدان صلابت، 

ایستادگی وحرکت براساس برنامه ریزی دقیق و آگاهانه است.
آیت الله رئیسی با تأکید بر دعوت و تبیین خوبی ها و نهی از زشتی های سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی درمقابل صحنه سازی، شایعه پراکنی و فضاسازی های 
تحریف آمیز، گفت: امروز دشمن به دنبال ادامه تحریم با تحریف است. در مقابل تحریف 
و برای غلبه بر آن باید تبیین درست انجام شود و در این راستا شورای هماهنگی از 

جایگاه حساس و مهمی برخوردار است.
رئیس جمهور »تحول در فرآیند« را به عنوان دومین الزام در ایجاد تحول موفق برشمرد 
و گفت: لازم است بازنگاهی در فرآیند تصمیم گیری تا اجرا شود و تأثیر آن بر روی 
مخاطبین مختلف بررسی شود. در تحول فرآیندی باید نوع مأموریت ها و نقاط مثبت 

و منفی فعالیت های شورای هماهنگی مورد بررسی قرار گرفته و مبتنی بر نتایج بدست 
آمده برای اقدامات آتی برنامه ریزی شود.

رئیسی با تأکید بر اهمیت و ضرورت استفاده از دانش ارتباطات در حوزه تبلیغات، 
اظهار داشت: امروز ارتباطات، علم بسیار مهمی است و استفاده از این علم در کنار 

تجربیات اندوخته شده، می تواند در تاثیر فعالیت ها مفید باشد.
رئیس جمهور سومین الزام برای ایجاد تحول را »تحول نهادی« دانست و اظهار 
داشت: بی تردید ساختار شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی نیازمند تغییر و تحول 
است و در این مسیر باید نوع مأموریت ها با ساختار و سازوکار موجود شورا تناسب و 
هماهنگی داشته باشد، لذا متناسب سازی ساختار با نوع مأموریت از اهمیت زیادی 

برخوردار است.
وی افزود: شورای هماهنگی در کنار انجام وظیفه ذاتی از وظیفه هم افزایی و جمعی 
نیز برخوردار است و حرکت هماهنگ در این مسیر در دستیابی به موفقیت بسیار مؤثر 

است.
خط امام)ره( نجات بخش کشور است 

رییسی با تأکید بر ضرورت حرکت در مسیر نورانی خط امام)ره(، گفت: بهترین 
تبیین کننده خط امام)ره(، رهبری عزیز هستند. خط امام)ره( نجات بخش کشور است 
و هر کجا به این خط نورانی و شاخص ها توجه شده، آنجا حوزه موفقیت ما بوده است.

رییس جمهور با بیان اینکه مراسم دهه فجر و ۲۲ بهمن درحقیقت بازخوانی جریان 
انقلاب اسلامی است، اظهار داشت: امروز مردم می خواهند تا نهادهای برخاسته از 
اراده آنها در دولت و مجلس عقب ماندگی ها را جبران کنند. ناترازی با شاخص های 
اصلی انقلاب اسلامی مردم را رنج می دهد و انتظار دارند همه دستگاه ها و نهادها در 

تراز انقلاب اسلامی در مسیر رفع مشکلات و پیشرفت و آبادانی کشور گام بردارند.
وی ادامه داد: مراسم دهه فجر و ۲۲ بهمن صرفاً بیان یک اتفاق تاریخی نیست و این 

مراسم هر سال پیام خاص خود را دارد.
آیت الله رئیسی با اشاره به حقانیت مواضع جمهوری اسلامی ایران در عرصه های 
منطقه ای و بین المللی، بیان کرد: حقانیت ملت ایران در دل دولت ها و ملت های 

مستقل جهان قرار دارد.
حرکتی در جهت ایجاد یأس و ناامیدی حرکت در جهت راهبرد دشمن است 

رییس جمهور با اشاره به اهمیت ایجاد و تقویت روحیه امید در بین مردم، گفت: 
دشمنان تلاش بسیار زیادی برای ایجاد یأس و ناامیدی، انجام می دهند و در این راستا 
بیان اقدامات انجام شده و طرح هایی که برای اجرا وجود دارد، می تواند موجب افزایش 
امید در بین مردم باشد. وی با تاکید بر اهمیت مردمی کردن مناسبت های دینی و ملی 
به ویژه ایام دهه فجر، گفت: از افتخارات جمهوری اسلامی ایران آن است که مبتنی 

بر اراده و رأی مردم، شکل گرفته و حرکت می کند و مردم در همه امور محوریت دارند.
رئیس جمهور تصریح کرد: امروز هر حرکتی در جهت امیدآفرینی در بین مردم حرکت 
در جهت راهبرد جمهوری اسلامی ایران است و هر حرکتی در جهت ایجاد یأس و 

ناامیدی حرکت در جهت راهبرد دشمن است.
آیت الله رئیسی تأکید کرد: ۲۲ بهمن جلوه امید در بین مردم و قله و جلوه تحول 

است که باید تداوم یابد.
در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین موسی پور رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی و سید نظام الدین موسوی رئیس ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی 
در سخنانی با قدردانی از مواضع و رویکردهای انقلابی دولت سیزدهم، گزارشی از 

برنامه ریزی های انجام شده برای برگزاری بزرگداشت ایام دهه فجر ارائه دادند.

رییس جمهور: 

مردمازناترازیباشاخصهایاصلیانقلاباسلامیرنجمیبرند
امروز تحول در همه دستگاه ها یک نیاز ضروری است

هیچ  گفت:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
بخش نامه ای نه از سوی وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
نه از سوی بانک مرکزی به بانک ها برای پرداخت نکردن 

تسهیلات در ماه های پایانی سال نداریم.
سرپیچی  درباره  داورانی  ابراهیمی  پور  محمدرضا 
بانک ها در پرداخت وام های خُرد، گفت: در این حوزه، 
در مرحله نخست باید موضوع ضمانت ها تعیین تکلیف 
رفتار  ضمانت ها  حوزه  در  بانکی  نظام  زیرا  می شد، 
سلیقه ای با مشتریان داشت، بنابراین این موضوع با 
جدیت در دستورکار کمیسیون اقتصادی قرار گرفت 
و مذاکراتی با وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل 
بانک مرکزی انجام گرفت و خوشبختانه رویه اصلاح 

رویکرد ضمانت ها براساس اعتبارسنجی محقق شد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه از طریق پیگیری های کمیسیون اقتصادی 
ان  و  شد  رفع  خرد  تسهیلات  معضلات  از  بخشی 
شاءالله مشکلات باقی مانده نیز حل می شود، افزود: 

به معنای  تامین وام های خرد،  اعتبارسنجی در روند 
اعطای اعتبار به افرادی است که به شکلی حقوق بگیر 
هستند یا در حوزه دولت یا خارج از دولت که امکان ارائه 
تعهدات خارج از رویکرد شخصی آن ها وجود دارد؛ در 
این روش بانک ها مکلف به پرداخت وام های خرد به 

افراد مذکور بدون رویه سابق شدند.
نیز  افراد  سایر  به  خرد  وام های  پرداخت  درباره  وی 
گفت: سیستم اعتبارسنجی جایگزین روش سلیقه ای 
ضمانت نامه در بانک خواهد شد و بانک ها مکلف اند 
براساس رفتار اقتصادی افراد مانند میزان گردش مالی، 
میزان  تعهدات،  ایفای  عدم  حوزه  در  آن ها  وضعیت 
چک های برگشتی و... در قالب سیستم اعتبارسنجی 

اقدام کنند.
میزان  درباره  یازدهم  مجلس  در  مردم  نماینده  این 
وام های قرض الحسنه و عادی، گفت: میزان وام های 
قانون  ویژه در  به  و مقررات  قوانین  الحسنه در  قرض 
تکلیفی  سقف  و  می شود  پیش بینی  سالانه  بودجه 

بانک ها مشخص می شود که معمولا سالانه روند آن ۳۰ 
درصد افزایش می یابد.

بانک ها مکلف به ارائه تسهیلات
 در سطوح خرد هستند

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس درباره سرپیچی 
بانک ها در پرداخت وام های خرد، تصریح کرد: تقاضا 
این وام ها  برای  بانکی  با میزان منابعی که نظام  باید 
تعریف کرده، همخوانی داشته باشد؛ مواردی که منابع 
در حوزه بانکی تعریف شده، اما تخصیص نیافته قابل 

پیگیری است.
پورابراهیمی درباره خودداری بانک ها برای اعطای وام 
خُرد در ماه های پایانی، تصریح کرد: هیچ بخش نامه ای 
نه از سوی وزارت امور اقتصادی و دارایی و نه از سوی 
در  که  دارند  حق  بانک ها  اینکه  درباره  مرکزی  بانک 
ماه های پایانی از ارائه تسهیلات به مردم امتناع کنند، 
بررسی  حوزه  در  را  موارد  این  حتما  بنابراین  نداریم 

نظارتی قرار می دهیم.

رئیسکمیسیوناقتصادیمجلس:
هیچبخشنامهایبرایپرداختنکردنوامدرماههایپایانیسالنداریم

سرلشکر باقری در دیدار وزیر دفاع جمهوری آذربایجان:

رژیمصهیونیستیتهدیدکنندهامنیتمنطقهاست
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: حضور رژیم صهیونیستی در منطقه، 

عامل ایجاد تفرقه و تهدیدکننده امنیت و ثبات کشورهای منطقه است. 
سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« رئیس ستاد کل نیروهای مسلح عصر روز 
سه شنبه در دیدار سپهبد »ذاکر حسن اف« وزیر دفاع جمهوری آذربایجان که به 
ایران سفر کرده است، اظهار داشت: امیدوارم سفر شما به ایران فرصت مناسبی 
برای توسعه و تحکیم روابط میان دو کشور به خصوص در موضوعات دفاعی، فنی 

و نظامی باشد.
وی ادامه داد: ما همواره از دیدن برادران آذربایجانی خود خوشحال می شویم؛ 
زیرا همه ملت ایران احساس نزدیکی با ملت مسلمان جمهوری آذربایجان دارند.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به سیاست جمهوری اسلامی ایران 
مبنی بر مخالفت با هرگونه اشغالگری گفت: آزادسازی سرزمین های اشغالی 
آذربایجان که بعد از مدت سه دهه اتفاق افتاد، موجب خرسندی رهبر معظم 

انقلاب اسلامی و مردم عزیز ایران شد.
وی افزود: دو کشور مشترکات و نزدیکی های فراوانی از جهت تاریخی، دینی، 
مذهبی، زبانی و سایر موضوعات دارند و سیاست دولت جمهوری اسلامی ایران 
هم توسعه روابط با همسایگان است؛ تمام این موارد باعث می شود که تلاش کنیم 

تا مناسبات بسیار نزدیک تری را با شما داشته باشیم.

به تمامیت ارضی تمامی  بر لزوم احترام گذاشتن  تأکید  با  باقری  سرلشکر 
کشورها خاطرنشان کرد: ما همان مقدار که نسبت به کشور خودمان حساسیت 

داریم، نسبت به تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان هم حساس هستیم.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در ادامه با بیان اینکه تروریست ها در سوریه و 
عراق شکست خورده اند، اما نابود نشده اند، گفت: این تروریست ها تلاش دارند 
در منطقه از جمله افغانستان، قفقاز و آسیای مرکزی گسترش یابند که با توجه به 

این موضوع، مقابله با آن ها نیازمند همکاری کشورهای منطقه است.
وی سپس بر لزوم رایزنی های بیشتر بین دو کشور به منظور جلوگیری از بروز 
سوءتفاهمات تأکید و عنوان کرد: سیاست اصولی ما حل و فصل مسائل منطقه 

توسط کشورهای منطقه، بدون دخالت بیگانگان است.
و  تفرقه  ایجاد  عامل  را  منطقه  در  صهیونیستی  رژیم  حضور  باقری  سردار 

تهدیدکننده امنیت و ثبات کشورهای منطقه دانست.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح همچنین آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای 

مشارکت در بازسازی اراضی آزادشده جمهوری آذربایجان را اعلام کرد.
وزیر دفاع جمهوری آذربایجان نیز در این دیدار توضیح مفصلی درباره عملیات 
آزادسازی اراضی اشغالی جمهوری آذربایجان در جنگ 44 روزه سال گذشته، 

ارائه کرد.

 فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا با بیان 
اینکه فقط ۱7درصد مردم دُز سوم واکسن کرونا را 
تزریق کرده اند، گفت: از مردم درخواست می کنم با 
تزریق واکسن و استفاده کامل از ماسک اجازه شیوع 

بیماری را در کشور ندهند. 
احمد وحیدی در سی و دومین نشست قرارگاه 
عملیاتی مقابله با کرونا در محل وزارت کشور، خطر 
شیوع و سرایت پذیری اُمیکرون را بالا توصیف کرد و 
گفت: برای کنترل و مهار این سویه جدید نیازمند 
رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی به شکل 
استفاده از ماسک و تقویت روند تزریق دُز دوم و در 

گام بعدی دُز سوم هستیم.
وزیر کشور با بیان اینکه کاهش رعایت پروتکل های 
تبع  به  و  ابتلا  برای  را  زمینه  می تواند  بهداشتی 

آن بستری بیشتر بیماری در کشور منجر شود از 
عموم مردم کشور خواست به شدت مراقبت های 
بهداشتی را رعایت کنند و اجازه ندهند بیماری در 

کشور اوج گیرد.
اینکه  بیان  با  خود  سخنان  ادامه  در  وحیدی 
هوشمندسازی  طرح  گانه  پنج  مراحل  فرایند  در 
محدودیت ها قرار داریم، خاطرنشان کرد: اجرای 
به  محدودیت ها  هوشمندسازی  طرح  موفق 
همراهی و عدم عادی انگاری بیماری از سوی مردم 
نیاز دارد و برای همین همه مراکز از جمله تالارها، 
و  اداری  نقل عمومی، مراکز  و  رستوران ها، حمل 
آموزشی همه باید اصول بهداشتی را رعایت کامل 

کنند.
وی ادامه داد: یکی از کارهایی که باید به فوریت 

برای کنترل و مهار سویه اُمیکرون اتفاق افتد، تسریع 
در روند واکسیناسیون است و طبق آخرین آمارها 
میزان تزریق دُز سوم واکسن در کشور حدود ۱7 

درصد است که باید این آمار ارتقا یابد.
وزیر کشور خواست برنامه های فوق العاده مدارس 
که موجب تجمع و دورهمی است برگزار نشود و  در 
ادامه افزود: کلاس های درس به دلیل جلوگیری 
برگزار  حضوری  آموزان  دانش  تحصیلی  افت  از 
از  خارجی  بر سفرهای  نظارت  موضوع  می شود. 
دیگر محورهای مورد اشاره فرمانده قرارگاه عملیاتی 
باید  گفت:  زمینه،  این  در  که  بود  کرونا  با  مقابله 
لازم  تاییدیه های  می شوند  کشور  وارد  که  افرادی 
آر  و پی سی  دُز واکسن  تزریق ۲  بهداشتی چون 

منفی را به همراه داشته باشند.

وزیرکشور:

میزانتزریقدُزسومواکسندرکشورحدود۱۷درصداست
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سلامت

۱۰توصیهبرایپیشگیریازسرطان مصرفاناراستقامتبدنسالمندان
راافزایشمیدهد

انار با طعمی بی نظیر، شیرین و منحصر به  فرد معروف است. جدا از طعم جذاب، 
این میوه به دلیل برخورداری از آنتی اکسیدان ها، ویتامین ها، مواد معدنی و فیبر 
فواید زیادی برای سلامتی دارد. نتایج تحقیقات جدید نشان می دهد که انار 

می تواند استقامت عضلانی و سلامت متابولیک را در سالمندان افزایش دهد. 
به نقل از یاهو نیوز، پس از مصرف این میوه میکروبیوم های بدن پس بیوتیکی به 
نام یورولیتین A می سازد که به گفته محققان دانشگاه واشنگتن آمریکا می تواند با 

افزایش سن از ضعف محافظت کند و سلامت میتوکندری را افزایش دهد.
نتایج تحقیقات یک گروه پژوهشی در این خصوص بیان می کند میتوکندری ها 
مانند باتری هایی است که به سلول های بدن نیرو می دهد اما این باتری ها با گذشت 
زمان از بین می رود. در واقع طی فرآیند میتوفاژی این ناتوانی را تشخیص و به  طور 
پیشگیرانه میتوکندری را از بین می برد و آن را به اجزای اصلی تقلیل می دهد تا 
سلول بتواند دوباره از آن استفاده کند. با افزایش سن میتوفاژی کارآمدی خود را از 
دست می دهد و بدن مجموعه ای از میتوکندری های از کار افتاده را جمع می کند. 

این یکی از دلایلی است که با افزایش سن عضلات عملکرد کمتری دارند. 
بهبود  برای  شود،  مصرف  مکمل  صورت  به   می تواند  که   A یورولیتین 
میتوکندری)تقویت سلول ها( و افزایش استقامت عضلانی ماده ای شناخته شده 

است.
دیوید مارسینک، محقق و استاد دانشگاه، در این خصوص گفت: این مورد هم 
با افراد مبتلا به بیماری های مزمن و هم به افرادی که می خواهند در مراحل بعدی 

زندگی فعال تر باشند، مرتبط است.
این گروه کشف کرد سالمندانی که مکمل های یورولیتین A مصرف می کردند، 
نتایج بهتری در تست های استقامت بدنی خود داشتند. ۶۶ داوطلب در این 
تحقیق شرکت کردند و روزانه ۱۰۰۰ میلی گرم اورولیتین یا دارونما به  مدت چهار 

ماه دریافت کردند.
در ابتدای این تحقیق همه شرکت کنندگان به  طور متوسط سطح آدنوزین تری 

فسفات)ATP( پایینی داشتند که باعث عملکرد پایین سلول ها می شد.
با گذشت زمان این گروه دریافت افرادی که مکمل های یورولیتین A مصرف 
کردند، شاهد بهبود انقباضات عضلانی)به خصوص در دست ها و پاها( در طول 
ورزش بودند. به  علاوه این شرکت کنندگان در طول پیاده روی ۶ دقیقه ای خود در 

مقایسه با گروه دارونما مسافت بیشتری طی کردند.
بدن  در عملکرد کل  این مکمل ها  تاثیر  اگرچه  کرد:  مارسینک خاطرنشان 
مشاهده نشد اما این نتایج هنوز هیجان انگیز است زیرا نشان می دهد فقط مصرف 
یک مکمل برای مدت کوتاه استقامت عضلانی را بهبود می بخشد. همچنین 

مقاومت در برابر خستگی در غیاب ورزش بهتر می شود.
 A دانشمندان خاطرنشان کردند: آزمایش های خونی نشان می دهد یورولیتین

دارای مواد شیمیایی است که با اختلالات متابولیک ارتباط کمتری دارد.
مارسینک گفت: تصور می کنم این مساله نشان می دهد استفاده از این نوع 
مکمل ها بر وضعیت متابولیک افراد تاثیر می گذارد. در واقع مصرف آن حتی اگر 
بر حداکثر تولید ATP تاثیری نداشته باشد، می تواند متابولیسم عمومی افراد مورد 
آزمایش را بهبود بخشد. همچنین مکمل های انار می تواند به افرادی که نمی توانند 

بر اساس سلامت عضلانی فعلی شان ورزش کنند، کمک کند.

سیاه دانه گیاهی است که بیش از دو هزار سال سابقهٔ مصرف در طب سنتی 
دارد و از آن برای درمان امراض مختلف استفاده می شود.

سیاه دانه گیاهی است که بیش از دو هزار سال سابقهٔ مصرف در طب سنتی 
دارد. از سیاه دانه برای درمان سردرد، دندان درد، گرفتگی بینی و کرم های 
روده، چشم صورتی، آبسه و انگل استفاده می شود. امروزه سیاه دانه برای 
درمان عوارض مربوط به دستگاه گوارش از جمله قولنج، نفخ، اسهال، اسهال 
خونی، آلرژی، سرفه، برونشیت، آمفیزم، آنفلوانزا، آنفلوانزای خوکی و احتقان 

سینه نیز کاربرد دارد.
سیاه دانه می تواند فشارخون و کلسترول را پایین بیاورد، ضدسرطان است 
و سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند. از ترکیب سیاه دانه با سیستئین، 
ویتامین E و زعفران به عنوان دارویی به نام »سیس پلاتین« برای تسکین 

عوارض جانبی ناشی از شیمی درمانی استفاده می شود.
برخی از افراد از روغن سیاه دانه به طور مستقیم روی پوست برای تسکین 
درد مفاصل )روماتیسم(، سردرد و برخی از عوارض پوستی استفاده می کنند. 
در آشپزی و انواع غذا ها از سیاه دانه به عنوان ادویه و طعم دهنده نیز استفاده 

می شود.
سیاه دانه سرشار از آنتی اکسیدان

سیاه دانه سرشار از آنتی اکسیدان هاست. حتماً می دانید آنتی اکسیدان ها 
ترکیباتی هستند که از سلول ها در برابر آسیب های ناشی از رادیکال های 
آزاد محافظت می کنند. آنتی اکسیدان ها می توانند التهاب را کاهش دهند و 
از بروز بیماری هایی مانند بیماری قلبی، آلزایمر و سرطان پیشگیری کنند. 
سیاه دانه غنی از »تیموکوئینون« است که یک آنتی اکسیدان بالقوه بوده و 
خواص ضدالتهابی دارد. مطالعات نشان داده اند این ترکیب قوی می تواند 

از سلامت مغز محافظت کرده و به درمان انواعی از سرطان ها کمک نماید.
سیاه دانه مفید در درمان آسم

آسم یک عارضهٔ مزمن است که در آن دیوارهٔ راه های هوایی ملتهب شده و 
عضلات اطراف آن منقبض شده و باعث می شود فرد به سختی نفس بکشد.

مطالعات نشان داده اند روغن سیاه دانه و خصوصاً »تیموکوئینون« موجود 
در روغن سیاه دانه می تواند با کاهش التهاب و شل کردن عضلات راه های 

هوایی، علائم آسم را تسکین بدهد.
سیاه دانه و کمک به کاهش وزن

تحقیقات نشان می دهد روغن سیاه دانه می تواند برای کاهش شاخص توده 
بدنی )BMI( در افراد چاق، کسانی که سندرم متابولیک یا دیابت نوع دوم 

دارند مفید باشد.
سیاه دانه مفید برای سلامت پوست و مو

روغن سیاه دانه علاوه بر مصرفی که در طب سنتی دارد به صورت موضعی 
نیز می تواند به درمان انواع عوارض پوستی کمک کرده و پوست را آبرسانی 
کند. تحقیقات نشان می دهد روغن سیاه دانه به دلیل خواص ضدالتهابی و 
آنتی میکروبی که دارد در درمان عوارض پوستی مانند آکنه، اگزما، خشکی 

پوست و پسوریازیس مفید است.
چطور از سیاه دانه استفاده کنیم؟

از سیاه دانه به روش های مختلفی می توان به عنوان دارویی گیاهی استفاده 
کرد:

• سیاه دانه را همین طوری که هست بجوید و بخورید.
• سیاه دانه را پودر کرده و با آب یا عسل و یا روغن ترکیب کرده و بخورید.

• سیاه دانه را با آب بجوشانید و به صورت چای بخورید.

• روغن سیاه دانه را بگیرید و آن را بخورید یا به صورت موضعی استفاده کنید.
خواص آنتی بیوتیکی قوی ناشی از مواد مغذی و آنزیم های موجود در عسل 
طبیعی در ترکیب با ویژگی های بیواکتیو سیاه دانه، معجونی بسیار تأثیرگذار 

است.
 بهترین روش استفاده از سیاه دانه همراه با عسل چیست؟

بهترین راه مصرف سیاه دانه با عسل، ترکیب آن با آب است. آب، مواد مغذی 
زندهٔ عسل خام را فعال کرده و اثرات آن در داخل بدن را چندبرابر می کند. 
ضمناً وقتی سیاه دانه را به صورت طبیعی و نه فرآوری شده مصرف می کنید 

بدنتان می تواند تمام ترکیبات بیواکتیو آن را به راحتی جذب کند.
یک قاشق مرباخوری عسل ارگانیک و طبیعی را در یک لیوان آب گرم )نه 
داغ( حل کنید. یک قاشق مرباخوری سیاه دانه را پودر کرده و به ترکیب آب و 
عسل اضافه نمایید. سی دقیقه قبل از صبحانه با معده خالی آن را بنوشید. 
اگر دوست داشته باشید می توانید دو قاشق غذاخوری سرکه سیب هم به این 

ترکیب اضافه کنید.
بعد از نوشیدن ترکیب آب و عسل و سیاه دانه ۳۰ دقیقه صبر کنید تا کاملًا 
جذب بدنتان شود و سپس صبحانه بخورید. مخلوط عسل با آب گرم بیشتر 

و بهتر روی بدنتان اثر می گذارد تا عسل خالی یا عسل با مواد غذایی دیگر.
در مورد روغن سیاه دانه چطور؟

توصیه می کنیم روغن سیاه دانه را از فروشگاه یا نشان تجاری معتبر تهیه 
کنید. حرارت دادن یا فرآوری سیاه دانه و تبدیل آن به روغن از طریق روش های 
معمولی می تواند ترکیبات بیو اکتیو آن را از بین ببرد. محصولات سیاه دانه 

زیادی در بازار وجود دارند، اما همهٔ آن ها ارگانیک نیستند.
عوارض جانبی سیاه دانه و هشدار ها

بارداری: مصرف سیاه دانه به اندازه ای که در غذا ها استفاده می شود طی 
بارداری مشکلی ندارد؛ اما مصرف مقدار بیشتر از این برای خانم های باردار 

مجاز نیست.
کودکان: سیاه دانه برای کودکان اگر طی کوتاه مدت و به صورت خوراکی 

مصرف شود مشکلی ندارد.
اختلالات خونریزی: سیاه دانه ممکن است لخته شدن خون را کُند کرده 
و خطر خونریزی را افزایش دهد. سیاه دانه ممکن است اختلالات خونریزی 

را بدتر کند.
دیابت: سیاه دانه در برخی از افراد می تواند سطح قند خون را پایین بیاورد. 
اگر دیابت دارید و می خواهید سیاه دانه مصرف کنید باید سطح قندخون خود 

را با دقت بیشتری کنترل کنید تا دچار افت قند خون نشوید.
واقع  بیاورد. در  پایین  را  پایین: سیاه دانه می تواند فشارخون  فشارخون 
مصرف سیاه دانه ممکن است فشارخون افرادی را که خودشان فشارخون 

پایین دارند، بسیار پایین بیاورد.
عمل جراحی: سیاه دانه می تواند لخته شدن خون را کُند نماید، قند خون 
را کاهش دهد و در بعضی از افراد خواب آلودگی ایجاد کند. سیاه دانه ممکن 
است احتمال خونریزی را افزایش داده و در کنترل قند خون و بیهوشی، حین 
و بعد از عمل جراحی اختلال ایجاد کند. دست کم دوهفته پیش از عمل 

جراحی مصرف سیاه دانه را متوقف نمایید.
مصرف چه اندازه سیاه دانه مناسب است؟

دوز مناسب مصرفی سیاه دانه بستگی به عواملی مانند سن فرد، وضعیت 
سیاه دانه  مقدار  چه  اینکه  مورد  در  دارد.  احتمالی  عوارض  و  او  سلامتی 
باید مصرف کنید هنوز مطالعات زیادی انجام نشده است. اما یادتان باشد 
دارو های گیاهی لزوماً همیشه هم بی خطر نیستند و این مسئلهٔ مهمی است. 
حتماً برچسب روی محصول را خوب بخوانید و با پزشک یا داروساز مشورت 

کنید.

زردچوبه؛موثرترینمکملغذاییسیاه دانه؛ دانه های ریز با خاصیت فراوان

زردچوبه به عنوان موثرترین مکمل غذایی، خواص زیادی برای بدن و مغز دارد.
بیشتر مزیت های زردچوبه به دلیل وجود یک ترکیب فعال بنام کورکومین است؛ 
کورکومین اثر های ضدالتهابی قوی دارد و یک آنتی اکسیدان قوی است. با این 
حال میزان کورکومین در زردچوبه چندان زیاد نیست و این میزان برحسب وزن 

حدود ۳ درصد است؛ همچنین به درستی جذب جریان خون
نمی شود. بهترین مکمل های کورکومین، پیپرین است؛ پیپرین piperine ماده 

طبیعی است که جذب کورکومین را تا ۲۰۰۰ درصد تقویت می کند.
کورکومین ماده ی محلول در چربی است بدین معنا که تجزیه می شود و در چربی 
یا روغن حل می شود. به همین دلیل مصرف مکمل های کورکومین با یک وعده 

غذای پرچرب مطلوب است.
با  درمقابله  که  است  طبیعی  ضدالتهابی  ترکیب  یک  کورکومین  همچنین 
مهاجمان بیگانه در بدن کمک می کند و در ترمیم آسیب و جراحات در بدن 
نقش دارد. زردچوبه می تواند ظرفیت آنتی اکسیدان بدن را افزایش دهد و آنتی 
اکسیدان ها از بدن در برابر رادیکال های آزاد حفاظت می کند. مطالعات حیوانی 
و سلولی نشان می دهد که کورکومین ممکن است عملکرد رادیکال های آزاد را 
متوقف کند وعملکرد دیگر آنتی اکسیدان ها را تحریک کند. لازم است برای اثبات 

این مزیت ها مطالعات بالینی بیشتری انجام شود.
از سوی دیگر بر اساس مطالعات انجام شده کورکومین می تواند در به تاخیر 
انداختن یا حتی معکوس کردن روند بیشتر بیماری ها و کاهش عملکرد مغز در 
ارتباط با سن موثر باشد و به بهبود حافظه و توجه کمک کند. با این حال مطالعات 

بیشتری برای اثبات این موضوع نیاز است.
همچنین کورکومین ممکن است به معکوس کردن بیشتر مراحل در فرایند 
بیماری قلبی کمک کند. شاید مزیت اصلی کورکومین در رابطه با بیماری قلبی، 
بهبود عملکرد اندوتلیوم-جداره عروق و رگ های خون است. نارسایی اندوتلیوم 
یکی از محرک های اصلی بیماری قلبی است که این زمانی اتفاق می افتد که 
اندوتلیوم قادر به تنظیم فشارخون، انعقاد خون و دیگر فاکتور ها نباشد. مطالعات 
متعدد نشان می دهند که کورکومین می تواند منجر به بهبود سلامت قلب شود. 
یک مطالعه هم نشان داد که کورکومین به اندازه ورزش برای زنان یائسه موثر است.
زردچوبه همچنین ممکن است به پیشگیری از سرطان کمک کند؛ کورکومین به 
عنوان یک ماده دارویی در درمان سرطان مورد مطالعه قرار گرفته است و یافته ها 
نشان دادند که این ماده بر رشد و پیشرفت سرطان تاثیر دارد. مطالعات نشان دادند 
که کورکومین می تواند در کمک کردن به مرگ سلول های سرطانی، کاهش آنژیوژنز 
)رشد رگ های خونی جدید در تومورها(، کاهش متاستاز )پراکنده شدن سرطان( 
مفید باشد. شواهد نشان می دهد که کورکومین ممکن است از وقوع سرطان 

بخصوص سرطان های دستگاه گوارش مثل سرطان کالورکتال پیشگیری کند.
همچنین کورکومین می تواند در درمان بیماری آلزایمر مفید باشد، بیماری 
آلزایمر شایعترین نوع دمانس )زوال عقل( است که می تواند منجر به 7۰ درصد 
دمانس )زوال عقل( شود. هیچ درمانی برای بیماری آلزایمر وجود ندارد به همین 
دلیل پیشگیری از وقوع این بیماری مهم است. مشخص شده است که التهاب 
و آسیب اکسیداتیو در بیماری آلزایمر نقش دارند و کورکومین اثرات مفیدی برای 
هردو دارد. به علاوه ویژگی اصلی بیماری آلزایمر، ساختن پروتئین هایی بنام 

پلاک های آمیلوئیدی است.
مطالعات نشان می دهند که کورکومین می تواند به پاک شدن این پلاک ها کمک 
کند، اما اینکه آیا کورکومین می تواند سرعت پیشرفت بیماری آلزایمر را آهسته کند 

و یا حتی روند آن را معکوس کند، هنوز مشخص نشده و نیاز به مطالعه دارد.
آرتروز نیز یک بیماری شایع در کشور های غربی است که انواع مختلفی دارد و 
بیشتر آن ها باعث التهاب مفاصل می شوند. با توجه به اینکه کورکومین یک ترکیب 
ضدالتهابی قوی است، ممکن است به آرتروز کمک کند. در واقع مطالعات متعدد 
نشان می دهند که یک رابطه بین کورکومین و آرتروز وجود دارد. در مطالعه روی 
افراد دچار روماتوئید آرتروز، کورکومین حتی موثرتر از داروی ضد التهابی بود. 

بیشتر مطالعات به اثرات کورکومین بر آرتروز و بهبود علائم آن اشاره کردند.
همچنین بر اساس مطالعه کوچکی، کورکومین به اندازه دارو های افسردگی موثر 
است. افسردگی با کاهش سطح BDNF و کوچک شدن هیپوکامپ ارتباط دارد. 
هیپوکامپ یک ناحیه از مغز است که در یادگیری و حافظه نقش دارد. کورکومین 
می تواند به تقویت سطح BDNF و معکوس کردن برخی از این تغییرات کمک 

کند. برخی شواهد نشان 
می دهد که کورکومین می تواند ناقلان عصب یعنی سرتونین و دوپامین را تقویت 

کند.
در پایان اگر کورکومین می تواند به پیشگیری از بیماری قلبی، سرطان و آلزایمر 
باشد.  داشته  عمر  شدن  طولانی  برای  مزیت هایی  است  ممکن  کند،  کمک 
کورکومین ممکن است به عنوان یک مکمل ضدپیری خاصیت قوی داشته باشد. 
با توجه به اینکه اکسایش و التهاب در فرایند پیری نقش دارند، کورکومین ممکن 

است اثراتی داشته باشد که بتواند از وقوع بیماری پیشگیری کند.

محققان اسپانیایی می گویند؛

ارتباطرژیمغذاییمدیترانهایباکاهش
ریسکمرگدرسالمندان

یافته های مطالعاتی نشان می دهد پایبندی بیشتر به رژیم غذایی مدیترانه ای 
طی یک پایش علمی ۲۰ ساله، با مرگ و میر کمتر در بزرگسالان بالای ۶۵ سال 

مرتبط است.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساینس دیلی، محققان دانشگاه بارسلونا اسپانیا 
مطالعه ای را در طول بیست سال روی ۶4۲ شرکت کننده بالای ۶۵ سال انجام 

دادند.
پروفسور »کریستینا آندرس-لاکووا«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: 
»ما شاخصی از بیومارکرهای رژیمی را بر اساس گروه های غذایی که بخشی از رژیم 
غذایی مدیترانه ای هستند، ایجاد کرده و ارتباط آنها را با مرگ و میر ارزیابی کردیم.«
در طی بیست سال، 4۲۵ مورد مرگ )۱۳۹ مورد به دلیل بیماری های قلبی 
عروقی و ۸۹ مورد به علت سرطان( وجود داشت. پس از تجزیه و تحلیل مدل ها، 
امتیاز رژیم غذایی مدیترانه ای با استفاده از نشانگرهای زیستی با همه علل مرگ 

رابطه معکوس داشت.
این مطالعه استفاده از نشانگرهای زیستی غذایی را برای بهبود ارزیابی تغذیه 

برای افراد مسن نشان می دهد.
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مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم :

منطقهویژهسلفچگانرتبهنخست
تنوعتولیدکشوررادارد

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان در ۹ سال گذشته به صورت متوالی از نظر تعداد گواهی تولید و همچنین 

تنوع تولید در بین مناطق آزاد و ویژه کشور رتبه نخست را داشته است. 
 سیدمهدی علیزاده طباطبایی در دویست و چهاردهمین سلسه نشست های 
کانون هم اندیشی تعالی و توسعه قم در موسسه طلوع مهر گفت: تا چند سال 
گذشته حتی واحد های تولیدی و فعال در منطقه ویژه اقتصادی از نوع فعالیت 
یکدیگر اطلاع نداشتند و این اطلاع نداشتن هزینه های زیادی را در تولید ها به آن ها 
تحمیل می کرد، بنابراین تمام تولید های واحد های مختلف در منطقه در سایت قرار 
داده شد.  مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: ظرفیت های منطقه 
ویژه اقتصادی سلفچگان یکی از ظرفیت هایی است که در قم مغفول مانده و غیر 
قمی ها بیش از قمی ها از آن اطلاع دارند، بنابراین بیشتر سرمایه گذاران در منطقه 
عمدتا از خارج استان هستند و تعداد سرمایه گذاران قمی در سلفچگان محدود 
است. علیزاده طباطبایی با یادآوری اینکه منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در سال 
7۶ به تصویب هیات وزیران رسید و کلنگ آن زده شد گفت: قانون مناطق ویژه 
اقتصادی در سال ۸4 تصویب شد و منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و برخی دیگر 
از مناطق زمانی ایجاد شد که هیچ قانونی برای اداره مناطق وجود نداشت و دولت 
تصمیم به این اقدام گرفت و این در حالی است که منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 

بعد از مناطق ویژه اقتصادی سیرجان و ارگ بم پیش از تصویب قانون ایجاد شد.
به گفته او در مصوبه دولت برای ایجاد منطقه سلفچگان زمینی به مساحت ۲ هزار 
هکتار در پنج مرحله تعریف و در نظر گرفته شد که بعد ها یک مرحله توسعه به آن 
افزوده شد که آن مرحله توسعه را جایگزین مرحله 4 و ۵ کردیم چرا که زمینی که 

پیش بینی شده بود زمینی بسیار ناهموار بود که قادر به کاری در آنجا نبودیم.
 مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: در نهایت مصوب شد که فاز 4 
و ۵ به عنوان مرتع رها شود و فاز توسعه در زمینی به مساحت یک هزار و ۵۰۰ هکتار در 
پایین دست جاده جایگزین شود. علیزاده طباطبایی با اشاره به فعال بودن مراحل ۱ و ۲ 
به صورت کامل گفت: فعال سازی مرحله سه نیز از سال گذشته آغاز شده و تقریبا همه 
زمین های آن فروخته شده و همه در حال ساخت و ساز است. او مساحت سه مرحله را 
هزار و ۶۰۰ هکتار ذکر کرد و گفت: این منطقه فرصت بسیار خوبی برای سرمایه گذاری 
و توسعه اقتصادی استان و کشور است، ولی متاسفانه مشکل های اقتصادی کشور 
باعث شده منطقه توسعه لازم را پیدا نکند و هرچه مشکل ها تشدید شود استقبال 
سلفچگان  اقتصادی  ویژه  منطقه  مدیرعامل  می یابد.   کاهش  نیز  سرمایه گذاران 
قم ، بی ثباتی قوانین و مقررات کشور در خصوص مناطق ویژه را یادآور شد و گفت: 
هرچه قوانین و مقررات از ثبات بیشتری برخوردار باشد اعتماد سرمایه گذاران به کار 
اقتصادی بیشتر می شود، ولی وقتی تصمیم های بدون مطالعه های کارشناسی گرفته 
می شود اعتماد مردم را از دست خواهیم داد. طباطبایی گفت: این نوع تغییر ها در 
مقررات بسیار آسیب زا است، و در اقتصاد از آن با عنوان ناسازگاری زمانی یاد می شود.  
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: سرمایه گذاران در هنگام شروع به 
کار تولید بر اساس قوانین موجود مطالعه های خود را انجام می دهند و با تغییر قوانین 
مبنای کار نیز تغییر پیدا کرده و در نتیجه منجر به شکست سرمایه گذاری می شود. 
طباطبایی گفت: مناطق ویژه اقتصادی فرصت هایی را برای سرمایه گذاری ایجاد 
می کند و مزیت هایی برای آن ها در نظر می گیرد تا به سرمایه گذاری در مناطق ترغیب 
کند.  مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم  با اشاره به اینکه برخی از مناطق 
ویژه برای موضوع خاصی تشکیل شدند گفت: منطقه ویژه سلفچگان منطقه ای عام 
است و همه نوع تجارت و تولید در آن فعال است و تنها به دلیل کمبود و مشکل های آب 

منطقه، اجازه تولید های کشاورزی صادر نشده است.
برخی از مزایای منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 

طباطبایی با اشاره به برخی از مزایای منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان گفت: 
سرمایه گذارانی که در منطقه ویژه اقتصادی سرمایه گذاری کنند از زمان گرفتن 

پروانه بهره برداری به مدت هفت سال از معافیت مالیاتی برخوردار می شوند.
 مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: معافیت ارزش افزوده از دیگر 
مزایای منطقه ویژه است و به اندازه ای که تولیدکننده در منطقه ویژه اقتصادی ارزش 
افزوده ایجاد کند از پرداخت تعرفه گمرک معاف است. او گفت: میزان ارزش افزوده 
از طریق کمیسیون تعیین ارزش افزوده در شورای عالی هماهنگی امور مناطق 
که متشکل از اقتصاد دارایی، بانک مرکزی، گمرک، جهاد کشاورزی و منطقه ویژه 
است تعیین و تصویب می شود و بر اساس آن تولیدکننده از پرداخت تعرفه گمرک 
معاف است.  مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم گفت: تمام مجوز ها از 
فروش زمین، پروانه ساختمان، پایان کار، جواز تاسیس و پروانه بهره برداری را خود 
منطقه صادر کند و نیازی به مراجعه به سازمان های مختلف در استان نیست و این 
امر یکی دیگر از مزایای مناطق ویژه اقتصادی محسوب می شود. طباطبایی با اشاره 
به موقعیت جغرافیایی سلفچگان و دسترسی آن به بازار های مصرف کشور گفت: 
بیش از ۶۰ درصد بازار مصرف کشور، چون قم، کاشان، اصفهان، اراک و کرج در 
شعاع حدود ۲۳۰ کیلومتری منطقه سلفچگان قرار دارد که می تواند پاسخگوی نیاز 
آن ها در فروش محصول های خود باشد و این منطقه به دلیل موقعیت راهبردی خود 
قابلیت ویژه ای برای تولیدکنندگان و سرمایه گذاران ایجاد کرده است. طباطبایی 
گفت: فاصله منطقه تا راه آهن سراسری بسیار کوتاه است و ایستگاه راه آهن زواریون 
تا دیوار منطقه ۶ کلیومتر فاصله دارد و در حال حاضر نیز بعضی از واحد ها از این 
طریق تولید های خود را به دیگر بازار های فروش می رسانند.  مدیرعامل منطقه 
ویژه اقتصادی سلفچگان قم  در ادامه سخنان خود از تصویب طرحی برای اتصال 
منطقه ویژه به راه آهن سراسری خبر داد و گفت: در حال حاضر 7۰ درصد اقدام های 
زیرسازی آن انجام شده و با تکمیل زیرسازی، روسازی آن طی دو ماه انجام خواهد 
شد. طباطبایی گفت: عمده زیرسازی باقیمانده تنها دو پل روی جاده اراک و پل 

روی رودخانه می باشد که اتمام این طرح به مشکلات عدیده ای گرفتار شده است.
 ۹۵ درصد واحد های مستقر درمنطقه ویژه سلفچگان فعال هستند  

ویژه  مزایای منطقه  به دیگر  قم   اقتصادی سلفچگان  ویژه  مدیرعامل منطقه 
اقتصادی سلفچگان اشاره کرد و گفت: امکان اشتغال اتباع خارجی در واحد های 
تولیدی منطقه بلامانع است و بنابر صریح قانون در هر منطقه ویژه ۱۰ درصد از 
نیرو ها می توانند غیر ایرانی باشند و صدور پروانه کار و ویزای اقامت توسط خود 
منطقه دنبال می شود. طباطبایی درخصوص واحد های تعطیل شده گفت: تعداد 
واحد هایی که در منطقه تعطیل شدند سه واحد در سال ۹۲، دو واحد در سال ۹۳، 
یک واحد سال ۹۵، یک واحد سال ۹7 در کل هفت واحد تعطیل شدند و بیش از 
۹۵ درصد واحد ها فعال هستند و این یعنی که کمتر از ۵ درصد تعطیل شده است. 
طباطبایی گفت: از تعداد سرمایه گذاران خارجی که برای سرمایه گذاری در منطقه 
مراجعه کرده و قرار به سرمایه گذاری شد تنها ۵ درصد منجر به قرارداد و فعالیت 
در منطقه شد و مابقی عمدتا هم بخاطر تحریم هایی که کشور با آن مواجه بود، از 
سرمایه گذاری انصراف دادند. مدیرعامل منطقه ویژه سلفچگان در پایان، کل 
سرمایه گذاری صورت گرفته از سال 7۶ تا پایان سال ۹۹ اعم از سرمایه گذاری بخش 

خصوصی و منطقه را بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد ریال ذکر کرد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

اسپایکوژنبهسیستمواکسیناسیون
همگانیقمافزودهشد

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: اسپایکوژن، واکسن مشترک 
ساخت ایران و استرالیا به سیستم واکسیناسیون همگانی در قم افزوده شد.  سیامک 
محبی دراین زمینه افزود: این واکسن با همکاری کشور استرالیا ساخته شده است و 
به گروه های سنی ۱۸ تا ۵۰ سال تزریق می شود. وی اضافه کرد: واکسن اسپایکوژن 
برای دُز اول و دوم در گروه های سنی ۱۸ تا ۵۰ سال و برای دُز سوم در تمام افراد 
بالای ۱۸ سال از سازمان غذا و دارو مجوز تزریق دریافت کرده است. وی ادامه داد: 
این واکسن محصول مشترک شرکت ایرانی سیناژن و شرکت استرالیایی وکسین 
)Vaxine( است و در استرالیا کوکس ۱۹ نامیده می شود. محبی گفت: اسپایکوژن 
از دسته واکسن هایی است که در آن از ویروس ضعیف شده، کشته شده یا حتی 
بخشی از ویروس استفاده نمی شود، بلکه از پروتیین های اسپایک ویروس کرونا که 

در آزمایشگاه ساخته شده تولید و برای تحریک دستگاه ایمنی استفاده می گردد.

دبیر کمیته رسانه پنجمین دوره جشنواره بین المللی شعر اشراق تشریح کرد:

جزییاتمراسماختتامیهپنجمیندوره
جشنوارهبینالمللیشعراشراق

دبیر کمیته رسانه پنجمین دوره جشنواره بین المللی شعر اشراق با اشاره به 
حضور و سخنرانی رئیس دفتر تبلیغات اسلامی، رئیس فرهنگستان هنر و اساتیدی 
همچون مجاهدی، قزوه و اخلاقی و اجرای نجم الدین شریعتی در مراسم اختتامیه 

این دوره از جشنواره در قم، به تبیین فعالیت های این کمیته پرداخت. 
محمدرضا قربان زاده روزسه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران، با اشاره به برگزاری 
اختتامیه پنجمین جشنواره بین المللی شعر حوزه با عنوان اشراق در قم اظهار کرد: 
این مراسم روز چهارشنبه ششم بهمن ماه از ساعت ۱۸ الی ۲۰ با سخنرانی حجت 
الاسلام والمسلمین احمد واعظی رئیس دفتر تبلیغات اسلامی، نامور مطلق رئیس 
فرهنگستان هنر و با حضور اساتیدی همچون علیرضا قزوه، محمدعلی مجاهدی 
و حجت الاسلام والمسلمین زکریا اخلاقی و اجرای نجم الدین شریعتی در مرکز 
همایش های غدیر برگزار می شود. وی با بیان اینکه بی شک یکی از قالب های 
تاثیرگذار تبلیغ دین، قالب تبلیغ هنری است گفت: هنر در ذات خود واجد همه 
مولفه های تاثیرگذاری و ماندگاری است؛ چنانچه رهبر فرزانه انقلاب نیز در این 
خصوص فرموده اند که »ابزارهای هنری بی شک رساترین، بلیغ ترین و کاراترین 
ابزار ابلاغ و تبلیغ پیام است« و جشنواره بین المللی شعر اشراق با درک همین 
نگاه از سوی معاونت مهر دفتر تبلیغات اسلامی برگزار می شود. دبیر کمیته رسانه 
پنجمین دوره جشنواره بین المللی شعر حوزه )اشراق( با اشاره به برخی از فعالیت 
های کمیته رسانه این دوره از جشنواره افزود: با توجه به شرایط کرونایی در کشور 
و ضرورت تعامل بیش از پیش با رسانه ها، رونمایی پوستر جشنواره طی مراسم 
با شکوهی و با حضور چهره های برجسته شعر، ادبیات و رسانه در دفتر یکی از 

خبرگزاری های مطرح کشور در تهران انجام شد.
تولید و انتشار بیش از 200 کلیپ شعرخوانی از شاعران طلبه 

وی ادامه داد: تولید و انتشار بیش از ۲۰۰ کلیپ شعرخوانی تهیه شده در دبیرخانه 
جشنواره با موضوع مناسبت های ملی و مذهبی از شاعران طلبه در سایت ها و پیام 
رسان های خبرگزاری ها و پایگاه های خبری از جمله خروجی جلسات هم اندیشی 
و دیدارهایی بود که از همان روزهای ابتدایی و قبل از اعلام فراخوان جشنواره با 
سردبیران و مدیران ارشد خبرگزاری ها و مطبوعات رسمی کشور برگزار شد. قربان 
زاده با قدردانی از همکاری اصحاب رسانه، خبرگزاری ها و مطبوعات در انعکاس 
رسانه ای نشست های تخصصی شعرخوانی، میزگردهای علمی و اردوهای آموزشی 
شاعران طلبه در این دوره از جشنواره گفت: از جمله میزگردهای تخصصی ماندگار این 
دوره از جشنواره، »بررسی شخصیت ادبی مرحوم علامه حسن زاده آملی« بود که در 
خبرگزاری حوزه های علمیه و با همکاری با این رسانه حوزوی برگزار شد. وی با اشاره 
به برگزاری دو نشست خبری از سوی کمیته رسانه پنجمین دوره جشنواره بین المللی 
شعر اشراق خاطرنشان کرد: ویژه نامه این دوره از جشنواره که شامل مصاحبه ها و 
مطالب ناب و خواندنی است در روز اختتامیه منتشر خواهد شد.  لازم به ذکر است، 
پنچمین دوره جشنواره شعر اشراق که در بخش های کلاسیک، آزاد، کودک و نوجوان، 
شعر غیرفارسی، نوحه و سرود و کتاب)کتاب های چاپ شده و آماده چاپ( فراخون 
داشت و پاسداشت مدافعان سلامت، گرامیداشت شهدای مقاومت بین الملل)شهدای 
حزب الله؛ فاطمیون، زینبیون، حیدریون(و سبک زندگی طلبگی بخش های ویژه آن 

بود، چهارشنبه ششم بهمن ماه در قم برگزیدگان خود را خواهد شناخت.
 

رئیس انجمن سینمای جوانان استان قم خبرداد:

برگزارینوزدهمینهفتهفیلموعکس
دراستانقم

رئیس انجمن سینمای جوانان استان قم از برگزاری نوزدهمین جشنواره فیلم 
وعکس هم زمان با سراسر کشور در استان قم خبر داد و گفت: برنامه های این 

جشنواره از دوشنبه آغاز و تا پنج شنبه ادامه دارد. 
رضا ابوذر از برگزاری نوزدهمین هفته فیلم و عکس در قم خبرداد و اظهار کرد: 
امسال این برنامه با محوریت انجمن سینمای جوانان کل کشور به صورت خودجوش 
برگزار می شود. وی با اشاره به از بین نرفتن ویروس کرونا در سطح کشور و رعایت 
شیونامه های بهداشت بیان کرد: این مسئله موجب شد که شرایط رقابتی در برگزاری 
این برنامه  نداشته باشیم. رئیس انجمن سینمای جوانان استان قم اضافه کرد: با 
توجه به شرایط ویژه حاکم در جامعه برنامه ریزی شد که استان ها با شیوه ای خاص 
و به صورت محدود نسبت به برگزاری این برنامه اقدام کنند و استان قم نیز در این 
زمینه اعلام آمادگی کرد. وی با بیان اینکه برگزاری برنامه های نوزدهمین هفته فیلم 
و عکس از روز دوشنبه سوم بهمن ماه سال جاری آغاز شده است و با توجه به تغییر 
رنگ وضعیت کرونایی استان قم از آبی به زرد تصمیم گرفته شد از بانوان فیلم ساز که 
شمار محدودی را تشکیل می دهند به مناسبت میلاد حضرت زهرا )س( برای اکران 

فیلم های تولید شده توسط ایشان در یکسال اخیر در موسسه چگونه دعوت شود.
ابوذر اضافه کرد: سه شنبه بعد از ظهر نیز ساعت ۱۶ تا ۱۸ اکران و نقد و بررسی  
فیلم مستند )فانوسی روی آب( به کارگردانی داوود جلیلی در خانه شهیدان زین 
الدین صورت  گرفت و همچنین از پوستر پاتوق فیلم کوتاه انجمن سینمای جوانان 
نیز رونمایی شد. وی اضافه کرد: روزهای چهارشنبه و پنج شنبه نیز ساعت ۱۶ تا ۱۸ 
در سینما آیه اکران فیلم های منتخب جشنواره فیلم کوتاه تهران صورت می گیرد 
و همچنین نمایشگاه عکسی نیز در گالری انجمن سینمای جوانان قم برگزار می 
شود. رئیس انجمن سینمای جوانان قم خاطرنشان کرد: در حین برگزاری این برنامه 
ها دیدار بانوان فیلم ساز با مادر یکی از شهدای شاخص قمی را خواهیم داشت و 
چهارشنبه صبح نیز ورگشاپ کارگردانی مستند با حضور علاقمندان برگزار می شود.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

مشکلیدرتامیننهادهدامی
مرغداریهایقموجودندارد

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت:در حال حاضر در 
سامانه بازارگاه نهاده مورد نیاز مرغداران بارگذاری شده است. 

اردستانی در این باره اظهارداشت :برخلاف شایعات، ارز ترجیحی 4۲۰۰ تامین  
نهاده های دامی  تخصیص یافت و در حال حاضر در سامانه بازارگاه نهاده دامی مورد 
نیاز  مرغداران با قیمت سابق بارگذاری شده و آن ها می توانند مثل گذشته نهاده 
مورد نیاز خود را از این سامانه دریافت کنند. او می گوید:تامین نهاده واحدهای 
تخمگذار و پولت )مرغ تخم گذار ۵/۱ ماه(مشکلی ندارد تنها  مشکل در تامین 
سویای واحدهای گوشتی بوده  که علت آن  تاخیر در بارگذاری نهاده در سامانه 
بازارگاه به دلیل اولویت های مجموعه حاکمیت در تامین ارز بوده است. به گفته 
اردستانی با توجه به پیگیری به عمل آمده وزارت جهاد کشاورزی نسبت به بارگذاری 
ذرت واحد های گوشتی که تا ۱۶ دی ماه جوجه ریزی داشته اند اقدام کرده است 
و بارگذاری سویای آن ها ظرف روز های آتی انجام خواهد شد. معاون بهبود تولیدات 
دامی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت:ذرت و سویای دی ماه واحد های تخمگذار 
و پرورش پولت در سامانه بازارگاه بارگذاری شده و امکان خرید فراهم شده است 
،جهت واحد های مرغ مادر نیز سهمیه نهاده بارگذاری شده و واحد های تخمگذار 
بالای سن صد هفته پس از راستی آزمایی میزان تولید و ارسال به دفتر طیور تهران 
نسبت به بارگذاری اقدام خواهد شد. او گفت:کنجاله سویا تا ۲۲ دی ماه از محل 
شرکت پشتیبانی امور دام کشور) انبارهای شرکت پشتیبانی( جهت واحدهای 
مرغ گوشتی که برگه جوجه ریزی و تخلیه آنان در سامانه به ثبت رسیده به صورت 

سیستمی بارگذاری شده و قابل خرید است.
 

معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم :

بلوارشهیدانبرقعیبهزودیافتتاحمیشود
معاون امور زیربنایی شهرداری منطقه یک قم گفت:احداث بلوار شهیدان برقعی 
که سالهاست از آغاز عملیات اجرایی آن می گذرد قرار است تا ۲۲ بهمن افتتاح شود.
وی افزود: کار های زیرسازی این بلوار به مراحل نهایی رسیده و هم اکنون نصب 

تابلو و جدول گذاری آن در حال انجام است.
بلوار شهیدان برقعی خیابان آذر را به خیابان انقلاب متصل می کند. احداث این 
بلوار مدتی بود که به دلیل در مسیر طرح قرار گرفتن بخشی از مسجد امام زین 
العابدین )علیه السلام( با تاخیر مواجه شد که با اختصاص زمین معوض به این 

مسجد، این مشکل حل شد.

گزارش / افشین شاعری
با وجود کاهش نسبی مرگ کرونا در روزهای اخیر، افزایش موارد ابتلا و ورود ویروس 
جهش یافته امیکرون به کشور، شرایط را تغییر داده و زنگ خطر را به صدا درآورده 
است، مسئولان وزارت بهداشت نگرانی از شیب صعودی ابتلا و برخی متخصصان 

اپیدمیولوژی از احتمال شروع پیک ششم کرونا با سویه جدید خبر می دهند.
 از آغاز همه گیری کرونا در ایران حدود دو سال می گذرد، در این مدت هرگز امواج 
کرونا در کشور خاموش نشده و گر چه نمودار سینوسی ابتلا و مرگ فراز و فرود داشته 
است اما میزان ابتلا و مرگ کرونا همیشه وجود داشته است. به هر یک از نمودارهای 
دارای قله ابتلا یا مرگ کرونا »پیک« گفته می شود. نموداری که در آن تعداد موارد 

افزایش می یابد تا به قله می رسد و بعد وارد مرحله کاهشی می شود.
در طول دو سال گذشته ایران پنج پیک کرونا را سپری کرده است. اولین آن از 
ابتدای اسفند ۹۸ با اعلام اولین موارد ابتلا و مرگ در قم شروع شد و تا اردیبهشت ۹۹ 
ادامه داشت. پیک دوم بلافاصله بعد از آن و از خرداد ۹۹ با بازگشایی زودهنگام اماکن 
عمومی شروع شد و تا شهریور همان سال ادامه یافت. پیک سوم کرونا بلافاصله 
از اواخر شهریور ۹۹ شروع شد و تا دی ۹۹ ادامه داشت. پیک چهارم کرونا نیز از 
فروردین ۱4۰۰ شروع شد و تا نیمه های خرداد امتداد یافت. بلافاصله پس از کاهش 
موارد ابتلا در پیک چهارم در اواسط خرداد، دوباره روند افزایشی کرونا در کشور این 
بار با سویه خطرناک دلتا مشاهده شد که پیک پنجم را رقم زد، دوره ای که سخت ترین 
پیک کرونایی را به وجود آورد و آمار رسمی مرگ روزانه مبتلایان از مرز 7۰۰ نفر هم 

گذشت و مدام رکورد می زد.
در دو سال اخیرکشور روزهای سختی را سپری کرده است. بر اساس آمار رسمی 
وزارت بهداشت، بیش از ۶ میلیون و ۲۵۰ هزار نفر به بیماری کووید۱۹ مبتلا شدند و 

بیش از ۱۳۲ هزار نفر بر اثر کرونا جان خود را از دست دادند.
گسترش  پی  در  که  ایران  در  کرونا  مرگ  و  ابتلا  موارد  نسبی  کاهش  وجود  با 
واکسیناسیون در سه ماه گذشته رخ داد؛ از حدود یک ماه پیش با شناسایی گونه 
جدید کرونا با نام امیکرون در آفریقای جنوبی، نگرانی ها دوباره افزایش یافت. از 
نیمه دی ماه وزارت بهداشت به طور رسمی ورود سویه جدید امیکرون را به کشور 
تایید کرد. البته وزارت بهداشت تعداد موارد شناسایی شده این واریانت جدید را یک 
رقمی یا دورقمی اعلام می کرد که با توجه به کمبود موارد تست اختصاصی آن و به 
خصوص مراجعه نکردن اغلب مبتلایان به مراکز درمانی که علایم خفیف داشتند، 
نمی توانست گویای وضعیت واقعی گسترش این نوع جدید از ویروس کرونا در کشور 

باشد.
محمد هاشمی سرپرست مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت بهداشت در این 
باره می گوید: ارزیابی دقیق میزان گردش امیکرون در کشور دشوار است؛ برخی 
صاحب نظران این میزان را حدود ۳۰ درصد بر می شمارند و احتمال اینکه به زودی به 

4۰ درصد هم برسد، دور از ذهن نمی دانند.
اعلام موارد انگشت شمار از ابتلا به سویه امیکرون در ایران و همزمان کاهش نسبی 
موارد مرگ کرونا در کشور که به زیر ۲۰ نفر هم رسید، شاید مردم و مسئولان را به این 
نتیجه برساند که اوضاع به سمت عادی شدن می رود اما در روزهای گذشته دوباره 
روند افزایشی ابتلای سرپایی به کرونا در کشور شروع شده است، وضعیتی  که با 
توجه به تجربه پیک های گذشته می تواند نشانه افزایش موارد بستری طی روزهای 

آینده و افزایش موارد مرگ در هفته های آینده باشد.
حمیدرضا جماعتی دبیر کمیته علمی کشوری کرونا می گوید: با توجه به روند 
افزاینده تعداد موارد مثبت مبتلا به اُمیکرون در سراسر کشور به نظر می رسد که 
نزدیک به پیک امیکرون باشیم و با توجه به مطالعاتی که در مورد نتایج واکسیناسیون 
انجام شده، توصیه کمیته علمی کرونا این است که مردم سریع نوبت سوم واکسن 
کرونا را تزریق کنند چرا که تزریق دُز سوم، می تواند بیش از ۸۰ درصد از بستری شدن 
در بیمارستان ها پیشگیری کند. همچنین واکسیناسیون دز سوم کارکنان سازمانها و 

ادارات دولتی، باید الزامی شود.
نگرانی وزیر بهداشت از گسترش امیکرون

همزمان بهرام عین اللهی وزیر بهداشت از افزایش چهار برابری موارد ابتلا به 
کرونا در روزهای گذشته خبر می دهد و می گوید: نگران وضعیت افزایشی امیکرون 
هستیم، مردم باید ماسک بزنند و دز سوم واکسن کرونا را تزریق کنند اما آن طور که 
انتظار داشتیم، مردم از ترزیق دز سوم واکسن استقبال نکرده اند و حدود ۲۱ تا ۲۲ 

درصد واکسیناسیون دز سوم انجام شده است. 
مسعود یونسیان متخصص اپیدمیولوژی و عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با 
کرونا در این زمینه در گفت وگو با پژوهشگر ایرنا می گوید: با توجه به واقعیت های 
موجود در جامعه در کوتاه مدت می توان، روند کرونا را در روزهای آینده به شکلی 
پیش بینی کرد که خطای قابل ملاحظه ای نداشته باشد. از ابتدا تا نیمه دی ماه، 
شاهد کاهش موارد جدید کرونا در کشور بود اما از نیمه دی روند ابتلا در کشور 

صعودی شده است.
برآوردها از افزایش مبتلایان

وی برآورد می کند: در دو هفته اخیر به غیر از روزهای شنبه که اصولا به علت کم 
شماری روز تعطیل جمعه، تعداد موارد اعلامی ابتلا به کرونا کم می شود. به طور 
متوسط هر روز حدود ۱۲ درصد به موارد جدید ابتلا اضافه می شود. بنابراین اگر 
شنبه ها را کنار بگذاریم هر روز حدود ۱۲ درصد به موارد ابتلای کرونا در کشور اضافه 
شده است و اگر این روند ادامه داشته باشد تا ۱۰ بهمن تعداد موارد ابتلای روزانه به 
حدود ۱۲هزار ابتلای روزانه می رسد و اگر همین آهنگ بدون هیچ مداخله ای ادامه 

پیدا کند تا ۲۰ بهمن به بالای ۳۰ هزار ابتلای روزانه می رسیم.
عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا می افزاید: گر چه همه موارد ابتلا 
به کرونا از نوع امیکرون، ممکن است شدید نباشد اما به هر حال درصدی از این 
افراد به نوع شدید بیماری کووید۱۹ مبتلا و در بیمارستان بستری می شوند. اگر 
تعداد افراد مبتلا زیاد باشد، بیمارستان ها هم شلوغ می شوند و میزان مرگ های 
کرونا افزایش می یابد. اکنون با توجه به اینکه وارد پیک ششم کرونا شده ایم، با روند 
افزایشی موارد ابتلا به کرونا، شرایط سخت تر نیز می شود مگر اینکه به زودی مداخله 
و محدودیت های جدی و تعطیل کردن تجمعات اعمال شود. البته این نوع اقدامات 
بعد از یک تا دو هفته نتیجه می دهند و چه مداخله داشته و یا نداشته باشیم در هفته 

جاری و هفته آینده شاهد افزایش موارد ابتلا به کرونا در کشور خواهیم بود.
متخصص اپیدمیولوژی ادامه می دهد: اگر از امروز مداخله و اعمال محدودیت ها 
را شروع کنیم، می توانیم از نیمه دوم بهمن شاهد آهسته شدن سرعت افزایش 
موارد ابتلا به کرونا باشیم. در هر صورت افزایش موارد ابتلا را خواهیم داشت اما با 
مداخلات و اعمال محدودیت ها می توانیم  آهنگ و سرعت افزایش موارد ابتلا را کم 
کنیم و باعث شویم که دیرتر به قله منحنی پیک ششم برسیم و اوج موارد ابتلا به 
کرونا را در پیک ششم در ارتفاع پایین تری تجربه کنیم. با انجام مداخلات به موقع 
می توانیم امیدوار باشیم بیمارستان ها تحت فشار شدید قرار نگیرند و کمبود دارو، 

پزشک، پرستار و تخت بیمارستانی پیدا نکنیم.
از  وی درباره میزان مرگ آوری سویه امیکرون می گوید: اگر چه بیماری ناشی 
امیکرون مقداری خفیف تر است اما این نوع ویروس کرونا هم مرگبار است و قطعا 
درصدی از مبتلایان جان خود را از دست می دهند. بر اساس آمارهای مدیترانه 
شرقی که ایران هم در این منطقه است، دو هفته پیش نسبت به هفته قبل از آن 
موارد مرگ کرونا هفت درصد کاهش یافته بود. در هفته گذشته کاهش موارد مرگ 
کرونا در این منطقه متوقف شده و حتی در مواردی افزایش هم داشته است. برای 
مثال، در مصر موارد مرگ ۱۰ درصد افرایش داشته یا در تونس موارد مرگ کرونا در 
هفته گذشته ۵4 درصد افزایش یافته است. هیچ دلیلی وجود ندارد که این اتفاق در 

کشور ما اتفاق نیفتد.
امیکرون پایان کرونا نیست

یونسیان می افزاید: بر خلاف نظر برخی افراد که می گویند امیکرون پایان کروناست 
و امیدواری بیش از حدی به این موضوع دارند، نظر بسیاری از کارشناسان همه گیری 
شناسی این است که نه تنها امیکرون پایان کرونا نیست بلکه ممکن است گونه های 
جدیدی از کرونا به وجود آید که بیماری شدیدتری ایجاد کنند. هر زمان ممکن است 
گونه جدیدی از ویروس کرونا به وجود آید که شدت بالایی داشته باشد. زیرا هنوز 
تعداد افرادی که در دنیا واکسن کرونا نزده اند، زیاد است. در برخی کشورها بیش 
از ۹۰ درصد مردم هنوز واکسن نزده اند. در این کشورها انتقال کرونا می تواند باعث 

جهش هایی بشود که دوباره دنیا رابه مخاطره بیندازد.
عضو کمیته علمی ستاد ملی مبارزه با کرونا تاکید می کند: پیک ششم کرونا در 
ایران شروع شده است، این موج جدی است ضمن اینکه هر لحظه ممکن است 
واریانت و نوع جدیدی از ویروس کرونا ایجاد شود. اکنون در شرایطی هستیم که 
کاهش تعداد موارد مرگ روزانه متوقف شده و حتی طی دو هفته گذشته، موارد 
مرگ کرونا در دنیا رو به افزایش گذاشته است. این نشان می دهد که خیلی هم نباید 
خوشبین باشیم و بگوییم فقط تعداد موارد ابتلا افزایش پیدا می کند و موارد مرگ 
کرونا زیاد نمی شود. واقعا ویروس امیکرون هم کشنده است. گر چه در مجموع تعداد 
موارد شدید کمتر است اما وقتی تعداد موارد ابتلا زیاد شود حتی اگر درصد بیماران 

شدید کمتر باشد باز هم تعداد موارد شدید و مرگ کرونا افزایش خواهد یافت.
متخصص اپیدمیولوژی می گوید: شواهد نشان می دهد، وارد پیک ششم کرونا 
شده ایم. هر پیک کرونا یک موج بالا رونده دارد و یک شاخه پایین آورنده دارد. در 
اینکه در شاخه بالا رونده موج ششم کرونا قرار داریم شکی نیست اما به معنای آن 
نیست که به قله پیک جدید رسیده ایم و روند افزایش موارد ابتلا، همچنان ادامه 
خواهد داشت. با توجه به اینکه قبل از شروع این پیک، موارد ابتلا و مرگ کرونا در 
کشور بسیار کم شده بود، موج ششم کرونا را از جای پایینی شروع کردیم. اکنون 
موارد ابتلا و مرگ کرونا به چشم نمی آید اما افزایش ۱۲ درصدی موارد ابتلا مهم است 
و نشان می دهد طی دو هفته  آینده موارد ابتلا به کرونا به سرعت افزایش می یابد. 
موارد ابتلا پنج رقمی می شود و طی هفته آینده به بالای ۱۰ هزار نفر می رسد و در 
ادامه، افزایش تصاعدی موارد جدید، احتمال اینکه در بهمن ماه تعداد موارد جدید 

روزانه به بالای ۳۰ هزار مبتلا در روز برسد، بسیار زیاد است.
سویه غالب کرونا در کشور

وی ادامه می دهد: اکنون در ایران و دنیا سویه غالب کرونا، نوع امیکرون این 
ویروس است. 7۲درصد موارد ویروس کرونا در دنیا امیکرون است و ۲۸ درصد موارد 
ابتلا به ویروس دلتاست. یک دهم درصد هم بقیه گونه های کروناست.در ایران بر 
اساس بررسی های انجام شده در برخی استان ها بیش از ۹۰ درصد موارد ابتلا به 
کرونا، امیکرون است در بقیه استان ها نیز درصد قابل توجهی امیکرون است و اکنون 

در ایران، گونه غالب کرونا امیکرون است.
یونسیان درباره اثربخشی واکسن های کرونا بر روی سویه امیکرون می افزاید: اصولا 
انواع دلتا و امیکرون از ویروس های کرونا، یک مقدار واکسن گریزی بیشتری نسبت 
به سویه های قبلی دارند، البته همه واکسن ها به درجاتی روی گونه های مختلف 
ویروس کرونا اثر دارند. میزان واکسن گریزی امیکرون یک مقدار از دلتا بیشتر است 
اما این طور نیست که واکسن بر آن اثر نداشته باشد. خبر خوش این است که کاهش 
اثربخشی بیشتر در پیشگیری از ابتلا به بیماری است و خوشبختانه از نظر اثربخشی 
در کاهش مرگ، همچنان شاهد اثربخشی  قابل ملاحظه همه انواع واکسن های رایج 
در کشورمان در جلوگیری از نوع شدید بیماری و مرگ ناشی از کرونا هستیم. در تمام 
دنیا، اکثریت بیماران کرونا که روی تخت های بیمارستانی خوابیده اند، جزو افرادی 

هستند که واکسن نزده اند. یا دوره واکسیناسیون خود را تکمیل نکرده اند.
 بازگشایی ها

عضو کمیته علمی ستاد ملی مبارزه با کرونا درباره بازگشایی ها از جمله بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها می گوید: برای هر تصمیم باید مولفه های مختلف موثر بر آن 
بررسی شود و جنبه های بهداشتی، اجتماعی، اقتصادی، سیاسی و پیامدهای 
مختلف آن تصمیم باید در نظر گرفته شده و سبک و سنگین شود و به طور مشخص و 
به شکل شفاف توضیحاتی برای کارشناسان و عموم مردم جامعه در مورد تصمیمات 
، اثربخشی و پذیرش آن ها ارائه شود. انتظار این است که اعضای کمیته علمی ستاد 
ملی کرونا، هم بازوی مشورتی، ستاد ملی کرونا باشند، و هم در جریان منطق و ادله 

پشت تصمیم ها باشند.
متخصص اپیدمیولوژی می افزاید: از نظر بهداشت و مولفه های سلامت به نظر 
می رسد بازگشایی ها پتانسیل ایجاد آسیب جدی به سلامت جامعه را داشته باشند. 
اما اینکه چه مزایایی از این بازگشایی ها انتظار می رود، حداقل به صورت کمی و 
مستدل برای من روشن نیست. بدیهی است برخی مشاغل و فعالیت ها تعطیل بردار 
نیستند، نمی شود خدمات کلان اقتصادی و اجتماعی و امنیتی کشور را تعطیل 
کرد، زیرا جامعه دچار بحران می شود و هر فعالیتی که قرار است به خاطر کرونا 
محدود شود باید جنبه های مختلف آن در نظر گرفته شود و همه مولفه ها در کنار 
هم بررسی شود تا به تصمیم رسید، قابل درک است که باید بسیاری از فعالیت ها 
اقتصادی و اجتماعی در شرایط نگرانی از افزایش کرونا ادامه پیدا کنند اما اینکه چه 

مطالعاتی درمورد بازگشایی  مدارس و دانشگاهها انجام شده درجریان نیستم.
وی ادامه می دهد: اعضای کمیته های تخصصی ستاد ملی کرونا انتظار نوعی 
تعامل جدی تر و مناسب تر را میان اعضای اصلی تصمیم گیرنده ستاد و کمیته های 
مشورتی و همچنین با مردمی که می خواهند این تصمیمات را اجرا کنند، دارند.بهتر 
است با تعامل با ذی نفعان یک تصمیم، موضوع مورد بررسی قرارگیرد. کمیته های 
تخصصی ستاد ملی کرونا باید با این ستاد در تعامل مستقیم باشند. ضمن اینکه 
تعامل با مردم، با مجامع علمی و نمایندگان اقشار مختلف مردم نیز باید وجود 
داشته باشد. باید قبل از تصمیم گیری از اقشار مختلف نظر بخواهند و پای صحبت 
همه نشست و در مورد تصمیم هایی که گرفته می شود، بازخورد گرفت. اعضای 
کمیته علمی فقط یک عده درمانگر نیستند که اطلاع و دیدگاهی نسبت به سایر 
جنبه ها نداشته باشند، بلکه افرادی با تخصص های مختلف از جمله روانپزشکی، 
روانشناسی، اپیدمیولوژی، پزشکی اجتماعی و... هستند و همگی به موضوع های 

اجتماعی و اقتصادی نیز توجه دارند.
یونسیان می گوید: اگر بازگشایی مدارس در این شرایط لازم است، باید ضررها و 
فواید حضوری و مجازی بودن مدارس به صورت شفاف برای اولیای مدارس تبیین 
شود، تا همکاری آگاهانه و صحیحی شکل گیرد. آموزش و پرورش باید شفاف به 
مردم توضیح دهد، چگونه توانسته فاصله دو متری دانش آموزان را در کلاس ها 
رعایت کند، چه تمهیداتی انجام داده که تهویه کلاس ها، آن هم در هوای زیر 
صفر درجه ، بدون آسیب به دانش آموزان تأمین شود. وزارت بهداشت و وزارت 
علوم برای دانشگاهها چه اقداماتی انجام داده اند، چه تمهیداتی برای برگزاری 
امتحان ها اندیشیده شده است، باید به اندازه کافی ماسک در اختیار دانش آموزان و 

دانشجویان و اقشار مرتبط قرار گیرد.
راهکارها برای مقابله با امیکرون در مدارس

در  مدارس  بازگشایی  به  که  افرادی  می دهد:  ادامه  اپیدمیولوژی  متخصص 
کشورهای غربی استناد می کنند، باید ببینند این کشورها با چه تمهیداتی، مدارس 
را باز کرده اند، اگر گفته می شود، تمهیدات مشابهی در کشور ما هم در نظر گرفته 
شده است، باید موارد و تمهیدات انجام شده اعلام شود.بهتر است در این زمینه 
ذی نفعان مختلف باید با هم گفت وگو کنند و دغدغه هایشان را با هم در میان بگذارند. 

مردم برای اجرای قانون باید اقناع شوند تا همکاری درخور را داشته باشند.
عضو کمیته علمی ستاد ملی کرونا می افزاید: هنگامی که می خواهیم مدرسه ها 
را باز کنیم، در این صورت حتما باید تمهیدات لازم اتخاذ شود، چرا که هزینه ای که 
برای آماده سازی کلاس های درس صرف می شود به مراتب از هزینه های درمانی که 
احتمالا هفته های بعد باید اعمال شود، کمتر است. در مصوبات باید به این موضوع 

توجه شود.
وی درباره محدودیت های اجتماعی بعد از شیوع امیکرون در کشورهای دیگر 
می گوید: برخی کشورها با شیوع امیکرون دوباره محدودیت ها را برگردانده اند و 
برخی دیگر، محدودیت ها را بر نگردانده اند. سیاست گذاری کشورها برای مهار کرونا 
با هم متفاوت است، یک زمان کشوری مانند چین می گوید، می خواهد به صفر 
نفر ابتلا و مرگ و میر کرونا برسد. اگر تجربه کشورهای دیگر را می خواهیم لحاظ 
کنیم باید همه کشورها را ببینیم و جنبه های مختلف این تصمیم ها در نظر گرفته 
شود. نکته حائز اهمیت این است که کشورهایی که تمهیدات لازم را برای بازگشایی 
مدارس اتخاذ کرده ، نمودار کم موارد ابتلا به کرونا را داشته اند اما کشورهایی که در 
این زمینه گام های درستی برنداشتند شاهد افزایش میزان ابتلا به کرونا  در سن زیر 

۱۸ سال بوده اند.

آیا وارد پیک ششم می شویم؟

نگرانی ها از شیب صعودی امیکرون
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مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران خبرداد :

دوبرابرسازیتوانتولیدنیروگاههای
برقآبیدردههآینده

مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و 
نیروی ایران، با بیان اینکه بسیاری از 
از جمله  سازه های موجود در کشور 
نیروگاه  توسعه  امکان  گتوند  سد 
در  سد هایی  افزود:  دارد  را  برق آبی 
کشور ساخته شده که امکان احداث 
سد های  بخش  در  برق آبی  نیروگاه 
تنظیمی پایین دست آن ها وجود دارد 
که می توانیم در مابقی سد های دارای 

نیروگاه های برق  آبی انجام دهیم.
حاضر  حال  در  داد:  ادامه  رضوی 

زیر ساخت های موجود در کشور به نحوی است که اگر نگاه مان را در خصوص 
نیروگاه های برق آبی تغییر دهیم به راحتی می توان از این ظرفیت مغفول مانده، 

استفاده بهینه کرده و به بسیاری از مشکلات را برطرف کنیم.
وی با بیان اینکه در برنامه های هفتم و هشتم توسعه نگاه به این بخش پررنگ تر 
شده است گفت: نیروگاه های برق  آبی کوچک و نیروگاه های جریانی از جمله 
ظرفیت هایی است که می توان با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و جذب این 

سرمایه ها در کنار بستر سازی و حکمرانی مناسب مورد استفاده قرار گیرد.
مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران با اشاره به اینکه حکمرانی 
خوب در این زمینه یعنی تغییر تعرفه های ابلاغی و بسترسازی مناسب برای جذب 
سرمایه گذار افزود: ما باید تغییرات عمده ای در بخش تعرفه گذاری این نیروگاه ها 
انجام داده و آن ها را با توجه به شرایط فعلی و آینده کشور تدوین کنیم، زیرا ما با 
تغییر اقلیم مواجهیم که در این تغییر ممکن است در یک روز در یک شهرستان به 
اندازه چهار سال بارش اتفاق بیفتد و یا در طول هشت سال در منطقه وسیعی از 
کشور نصف بارندگی سالیانه را نداشته باشیم بنابراین ما باید خود را برای هر دو 

شرایط آماده کنیم.
وی ادامه داد: ایجاد مخازن هم در خشکسالی به ما کمک کرده است و هم 
در حال حاضر که با باران های شدید و کوتاه مدت مواجه هستیم می توانند موثر 
باشند، اما به هر حال ما باید برای این شرایط برنامه ریزی کنیم تا از این ظرفیت 
در کنار سایر نیروگاه های تجدید پذیر از جمله آفتاب، باد و زمین گرایی استفاده 

بهینه داشته باشیم.
رضوی با بیان اینکه ما باید در طول برنامه های آتی به داشته هایمان اتکا کنیم 
و توسعه هایمان را بر اساس آن ها هدف گذاری کنیم گفت: جذب سرمایه گذار 
برای توسعه نیروگاه های مقیاس کوچک می تواند در پایداری شبکه برق بسیار 
موثر باشد، زیرا معتقدیم از نیروگاه های جریانی برق آبی کوچک در طول دو برنامه 
پنج ساله می توانیم تا ۱۰ هزار مگاوات برق تولید کنیم در حالی که این نیروگاه ها 
نیاز به ساخت سد جدید ندارد و سد هایی که در سال های گذشته ساخته شده و 
خطوط انتقالی که هم اکنون در کشور موجود است برای بهره برداری از این نوع 

نیروگاه های برق آبی کافی است.

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۹۵7 شماره  رای   -۱
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۰۸4 مربوط به تقاضای خانم مریم ملکی فرزند ایوب 
در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۲۲/۹۱ مترمربع پلاک شماره ۲7فرعی 
از ۱۱۰۳۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی سند مشاعی صادره در دفتر ۶۸ 

صفحه 4۶۳)م الف ۱۲۵۲4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳4۹ شماره  رای   -۲
بهروز  ادیب  محسن  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۸4۲مربوط 
فرزند حیدرعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱7۱/۲۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰7۶۹اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم سند رسمی شماره 4۵7۶۲ مورخ ۱۳۸۰/۰۶/۲۵ دفترخانه۱4 قم )م الف 

)۱۲۵۲۶
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۱۱ شماره  رای   -۳
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹77مربوط به تقاضای آقای مهدی مرادبکلو فرزند 
ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳7/۲۸ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۹۸۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱4۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲7۱۱ )م 

الف ۱۲۵۶7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳۵۲ شماره  رای   -4
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵۹۹مربوط به تقاضای آقای علیرضا اقبال سبحانی 
فرزند جعفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۳مترمربع پلاک 

شماره ۱۱۲4۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از رضا سیفی به موجب سند رسمی شماره 7۵۳4 مورخ 

۱۳۹۱/۰۶/۰۶ دفترخانه 77 قم )م الف ۱۲۵۶۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸47۳ شماره  رای   -۵
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵۰۹مربوط به تقاضای آقای ولی الله عابری اکبر 
فرزند نیتعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۲مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰4۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از خانم آغا میره به موجب سند مشاعی صادره در دفتر 

۱۳۲ صفحه 4۹۳ )م الف ۱۲۵۶۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹7۸۱ شماره  رای   -۶
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰74۸مربوط به تقاضای خانم فاطمه سنگ تراشان 
فرزند غلامعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۹7/۲۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۸۶/۱ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی 

سزاوار )م الف ۱۲۵7۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹7۸۲ شماره  رای   -7
فرزند  روزگرد  عبداله  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰747مربوط 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  دانگ مشاع  در سه  ابوالفضل 
ششدانگ ۹7/۲۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۸۶/۱ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی 

سزاوار )م الف ۱۲۵7۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱74۱ شماره  رای   -۸
داروغه  یوسف  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱4۱۲مربوط 
حسینی مسیله فرزند افراسیاب درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 

۲۲۹/۰7مترمربع پلاک شماره ۱۰۲7۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۹۵ صفحه ۵۳7 
به موجب سند قطعی ۵۹۹74 مورخ ۱۳۶۹/۰۳/۲۰ دفترخانه ۵قم نسبت به 
۲۰۰ متر مربع و مبایعه نامه عادی خریداری از حسن حمیدی صادره در دفتر 

۲۰۳ صفحه 4۰۳ نسبت به ۲7/۰7 مترمربع )م الف ۱۲۵74(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳7۱ شماره  رای   -۹
فرزند  آدابی  خلیل  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۱۲۹مربوط 
مهدی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱44/۸۵مترمربع پلاک 
شماره ۱۵۳ و۱۵4 فرعی از ۱۰۹۳۳ و ۱۰۹۳4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۶۹۰۶۱ مورخ ۱۳۹۰/۰۹/۲7 

دفترخانه ۳ قم)م الف ۱۲۵7۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹4۱۵ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۰۹۱مربوط به تقاضای آقای اسماعیل عبداله زاده 
فرزند امامقلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰/4۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۵7۸/4۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد تقی ادیبی گرکانی به موجب سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۸۶ صفحه ۳۱4 )م الف ۱۲۵7۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۰7 شماره  رای   -۱۱
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۱۰۳مربوط به تقاضای آقای سید محمد سجادی 
فرزند سید حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱4۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۹۸۶اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱4۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲7۱۱ 
و به موجب سند رسمی شماره ۱۵۱۰7۲ مورخ ۱4۰۰/۰۶/۲۰ دفتر خانه 7 

قم)م الف ۱۲۵7۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۱۰۶ شماره  رای   -۱۲
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹4۵مربوط به تقاضای آقای غضنفر طیبی فرزند 
عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱۵۳/7۵ مترمربع پلاک 
شماره ۵۱۸ فرعی از ۲ فرعی از ۱۱۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
الکترونیکی  دفتر  در  صادره  مشاعی  مالکیت  سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت 

۱۳۹7۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۰۱4)م الف ۱۲۵۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۳۶۳ شماره  رای   -۱۳
آقای حسین رنجبر فرزند  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲۶4مربوط 
مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۹/7۱ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۵۲۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
رسمی شماره ۳۱۵۶۰ مورخ ۱4۰۰/۰۸/۲4 دفتر خانه ۲7 قم )م الف ۱۲۵۹4(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱400/۱۱/06
نوبت دوم: ۱400/۱۱/2۳
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
۱-رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۰۸۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۵ مربوط 
به تقاضای آقای حسین علی نژاد فرزند اللهوردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۹/۲۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹7۸ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عین اله وسیف اله عزت پور صفحه ۳۶۳ دفتر ۵4۳ )م الف۱۲۵۲۳(

۲- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۶۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۰۰۳ مربوط 
به تقاضای آقای غلام عباس الفی فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۹/۲۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۶4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عبدالحمید منصوری صفحه ۲۳4 دفتر ۲۲۱)م الف۱۲۵۲۵(
۳-رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۹۲۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۰۸۰ مربوط 
به تقاضای آقای ابوالقاسم فیضی افرا فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسداله زرین اقبال )م الف۱۲۵۶۶(
4-رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱47۸۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۰7۹ مربوط 
به تقاضای آقای مهدی خوش سخن عطا فرزند غلامحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۲۸۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۸7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 7۹4۵۱ مورخ ۱۳۹۸/۱۲/۱۵ دفترخانه ۲۸ قم )م الف۱۲۵7۲(
۵-رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۶۳۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۳۰۲۲ مربوط 
به تقاضای خانم فاطمه رضائی برفوئیه فرزند حسین درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸7۸/۱۶۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۶7۶7 مورخ ۱4۰۰/۸/۲۶ دفترخانه ۱۱۰ قم)م الف۱۲۵7۳(
۶- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۵۸۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۳۹ مربوط 
به تقاضای آقای رحیم مرادی فرزند علی درقسمتی ازچهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱4۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱7۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد میرزایی محمدی طی سند قطعی شماره ۱4۵۹۰7 مورخ 

۱۳۸۹/۹/۱۸ دفترخانه ۸ قم)م الف۱۲۵77(
7- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۵۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱4۰ مربوط 
به تقاضای آقای امیرحسام قاسمی فرزند سلمان درقسمتی ازدو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۱4۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱7۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد میرزایی محمدی طی سند قطعی شماره 
۱4۵۹۰7 مورخ ۱۳۸۹/۹/۱۸ دفترخانه ۸ قم)م الف۱۲۵7۸(

۸-رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۵۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۲۰۹ مربوط 
به تقاضای آقای سید رضا کمالی فرزند سید اکبر درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۰/۱۳۱اصلی بمیزان ۶۵ متر مربع و 
۱۹4۰/۱۳۲ اصلی بمیزان ۳۵ متر مربع واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۲۸۰ و۲77 دفتر ۳۵4)م الف۱۲۵۸۰(
 ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۲۰۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۵۶۱ شماره  رأی   -۹
مربوط به تقاضای آقای یاسر نجفی بهزاد فرزند رضا درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۰/۱۳۱اصلی بمیزان ۶۵ متر مربع 
و ۱۹4۰/۱۳۲ اصلی بمیزان ۳۵ متر مربع واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۲۸۰ و۲77 دفتر ۳۵4)م الف۱۲۵۸۱(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰4۱7  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۸۰۱  رأی   -۱۰
مربوط به تقاضای آقای علمدار تاریوردی فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 7۳/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۳4 و ۲۳۳۳اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 
۲۳۳4 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از غریب رضا زند صفحه 4۳ دفتر ۲۲۵ )م الف۱۲۵۹۵(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۸۶4  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵77۵  رأی   -۱۱
مربوط به تقاضای آقای صفرعلی هوشیار فرزند سیف اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت7۹/۱۲ مترمربع پلاک شماره ۳7۲ فرعی از ۱۹4۱اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۳۹۲4-۱۳۹۶ )م الف۱۲۵۹۶(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۵۸4  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵7۸۱  رأی   -۱۲
مربوط به تقاضای آقای محمدعلی عادلی مقدم فرزند کلوخ درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت۱۱۲/۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸۶۶/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۲74۱7مورخ ۱۳۵۹/۶/۲۳دفتر خانه ۲۰قم 

)م الف۱۲۵۹7(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۶۳  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۰۶۹  رأی   -۱۳
مربوط به تقاضای خانم خوشقدم طاقتی فضل فرزند گلشنعلی درقسمتی از چهاردانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4/7۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸۱۵ مکرر اصلی که طبق 
بخشنامه سازمان به پلاک ۳۱۱۵ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین برقعی)م الف۱۲۵۹۸(

کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۹7۰  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۰۶7  رأی   -۱4
مربوط به تقاضای آقای محسن پرستوئی خواه فرزند حسینعلی درقسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4/7۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۸۱۵ مکرر اصلی که طبق 
بخشنامه سازمان به پلاک ۳۱۱۵ اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین برقعی)م الف۱۲۵۹۹(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۵۵۵  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۸۱۱  رأی   -۱۵
مربوط به تقاضای آقای غلامعلی ملکی فرزند اسداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۸۰/۲۵ مترمربع پلاک شماره ۶۶فرعی از۱۹۱۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسداله ملکی صفحه ۳۲۵ دفتر 44 )م الف۱۲۶۰۰(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۹۸۳  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۲۵4  رأی   -۱۶
مربوط به تقاضای آقای محسن رشیدی امرود فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۵4مترمربع پلاک شماره ۲فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۹7 دفتر ۶74)م الف۱۲۶۰۱(
کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۹۸۲  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۰۲۶  رأی   -۱7
مربوط به تقاضای آقای محمد محمدسحاب فرزند ابوالفتح  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱7۶/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۲فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱۰7 دفتر۳4۳)م الف۱۲۶۰۲(
کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱4۳۰  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱4۳۲۵  رأی   -۱۸
مربوط به تقاضای آقای حمید جهانگیری فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمود زنجیرانی فراهانی صفحه ۱4۹ دفتر۵)م الف۱۲۶۰۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱400/۱۱/06
نوبت دوم: ۱400/۱۱/2۳
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده۳قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم بابیان این که دلالی 
زمین در شهرک های صنعتی استان مانع تولید است گفت: این امر در ماه های 
اخیر شدت پیداکرده و حتی مسوولان امر قادر به جلوگیری از سودجویی نیستند.
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اتاق بازرگانی قم، ابوالفضل خاکی در 
نشست وبیناری هیات نمایندگان اتاق بازرگانی قم با رییس اتاق بازرگانی ایران 
افزود: متاسفانه با دلالی زمین در شهرک ها مواجه هستیم که این مساله باعث 
شده زمین به اندازه کافی در اختیار مردم قرار نگیرد که دلالان، زمین را با نرخ 

پایین خریداری کرده و در بازار آزاد با نرخ بالاتر از تصور به فروش می رسانند.
وی گفت: همچنین در تامین برق با مشکلات جدی روبه رو هستیم که در 
بسیاری از شهرک ها حتی تامین برق مورد نیاز صورت نمی گیرد که در این راستا 
نیاز به عملیاتی شدن وعده های مسوولان به دور از شعار برای حصول نتیجه بهتر 

هستیم.
به گفته وی در شرایط فعلی و با توجه به ممنوعیت ورود کالاهای خارجی به 
کشور از محصولات داخلی استقبال بسیاری شده و در شرایط مطلوب صادرات 
قرار داریم اما متاسفانه به دلیل کمبود امکانات و وجود مشکلاتی همچون زمین 
که شرکت شهرک های صنعتی در اختیار فعالان اقتصادی برای سرمایه گزاری 

قرار نمی دهد و عدم تامین برق واحدهای تولیدی تازه تاسیس مواجه هستیم.
عدم تخصیص زمین مناسب برای مجموعه های تولیدی و طرح های توسعه آنها 
وی تصریح کرد با توجه به واحدهای مختلف تولیدی در شهرک های صنعتی 
استان وجود زیرساخت های لازم برای ادامه دادن طرح های توسعه ای در این 

کارخانه ها دغدغه اصلی مالکان این مجموعه های تولیدی است.
خاکی گفت: پیش بینی طرح توسعه شهرک های صنعتی در اکثر استانها تا به 
امروز وجود نداشته و امیدواریم مسئولان استانی در این باره چاره ای بی اندیشند و 
عدم تخصیص زمین مناسب در استان قم برای مجموعه های تولیدی و طرح های 

توسعه آنها از جدی ترین موانع بر سر راه واحدهای بزرگ مقیاس استان است.
رییس اتاق بازرگانی قم در ادامه گفت: بیش از ۹۰۰ کارت بازرگانی فعال در اتاق 
بازرگانی قم صادر شده است و امیدواریم با برنامه ریزی های انجام شده در زمینه 
ارائه خدمات مختلف به صادرکنندگان شاهد افزایش آمار بازرگانان و تجار در استان 

قم باشیم.
محصولات  در  محور  صادرات  قطب  قم،  استان  خوشبختانه  کرد:  بیان  وی 
مختلف تولیدی همچون محصولات فولادی، پتروشیمی و مواد اولیه بسیاری از 
کارخانه ها در حال حاضر می باشد که امکان صادرات به کشورهای بازار هدف 

همچون عراق و افغانستان وآسیای میانه و کشورهای اروپایی و عربی را فراهم آورده 
است اما متاسفانه شرایط سخت پیش رو برای تولید کنندگان وجود دارد زیرا در 
راستای تامین مواد اولیه و ورود ماشین آلات و تجهیزات دچار مشکلات عدیده 
ای از جمله تهیه ارز مورد نیاز حتی به نرخ نیمایی که متاسفانه نرخ بالایی است 

روبرو هستند.
وی گفت: همچنین محدودیت های بسیار زیادی برای صادر کنندگان نیز به 
وجود آمده که حتی صادر کننده قادر به ورود ماشین آلات و تجهیزات مورد نیاز 

کارخانه با ارز حاصل از صادرات محصولات خود به کشور نیست.
تغییر شیوه ایفای تعهد ارزی صادرات فرش پیگیری می شود

از نظر  ایران نیز در این نشست به موقعیت راهبردی استان قم  اتاق  رئیس 
جغرافیایی و از نظر فرهنگی به عنوان پایگاه حضور طلاب اشاره کرد و گفت: این 
استان در مسیر توسعه مناسب قرار دارد و خوشبختانه قدم های موثر و مستمری 

در این رابطه برداشته است.
غلامحسین شافعی، روند فعالیت های اتاق قم و تمرکز آن بر نیازهای بخش 
خصوصی را بسیار مناسب ارزیابی کرد و افزود: این استان با چنین موقعیتی به 
ابزار و امکانات خاصی نیاز دارد که خوشبختانه در حال پیگیری است. تنوع در 
انواع تولیدات استان قم، نکته  دیگری است باید از آن به عنوان یک مزیت مهم 

در استان یاد کرد.
رئیس اتاق ایران در ادامه سخنان خود با نگاهی به وضعیت صادرات فرش 
ایران گفت: فرش ایران اعتباری برای این کشور است که می توان صادرات آن را 
صادرات فرهنگ ایرانی تلقی کرد؛ اما با کمال تاسف امروز به وضع بدی در این 
حوزه گرفتار شدیم. در کنار رقبای قدر، شرایط داخلی نیز روند صادرات را مختل 
کرده است. وی با اشاره به روند صادارت فرش گفت: نمی توان برای فرش مانند 

کالاهای دیگر مهلت رفع تعهد ارزی تعیین کرد.
وی روند صادرات فرش را پس از اجرای پیمان سپاری ارزی غیرقابل دفاع خواند 
و با توجه به حضور رقبای جدی در بازارهای هدف صادرات فرش، خواستار اتخاذ 

سیاستی تسهیل گرانه در این بخش شد.
شافعی گفت: تعیین مهلت برای ایفای تعهد ارزی صادرات فرش موضوعی 
غیرمنطقی است چون فروش فرش شاید حتی تا یک سال هم به طول بیانجامد، 

بنابراین ایفای تعهد ارزی فرش قابل مقایسه با کالاهای فسادپذیر نیست.
وی از پیگیری این موضوع از سوی اتاق ایران خبر داد و افزود: امروز که شاهد 
اندک گشایش هایی درباره پیمان سپاری هستیم، حتی دولت هم متوجه بهبود 

روند صادرات شده است.
شافعی به صادرات ایران به روسیه اشاره کرد و از آماده نبودن زیرساخت های 

مرزی، گمرکی و حمل ونقل سخن گفت.
به باور وی اگر همین امروز هم امکان توسعه صادرات به روسیه مهیا شود، 
امکان رساندن کالا و خدمات به این منطقه را نداریم. پس باید قبل از هر چیز 

زیرساخت های خود را احیا کنیم.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان قم اعلام کرد:

دلالی زمین در شهرک های صنعتی
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ما  سمت  به  عراق  با  بازی  در  ترازو  کفه  گفت:  کشورمان  فوتبال  کارشناس 
سنگین تر است با این حال فوتبال قابل پیش بینی نیست.

ابراهیم قاسمپور در مورد بازی روز پنجشنبه تیم ملی کشورمان مقابل عراق 
اظهار داشت: عراق تیم چغری است اما در اکثر مواقع ما نسبت به این تیم برتری 
داشته ایم. در بازی رفت هم این تیم را با نتیجه خوب سه بر صفر شکست دادیم، 
همین مساله باعث برتری روحی و روانی بازیکنان ما نسبت به عراق خواهد بود. 
به خصوص اینکه اگر در این بازی برنده شویم صعودمان به جام جهانی قطعی 
خواهد شد و سایر مسابقات برای مان تشریفاتی می شود. بازیکنان تیم ملی ما در 
لیگ های معتبر خارج از کشور شرایط خوبی دارند و از سویی دیگر این مسابقه 
در ورزشگاه آزادی و خانه ما برگزار می شود که کفه ترازو را به سمت ما سنگین تر 

می کند با این حال فوتبال قابل پیش بینی نیست.
وی در مورد اینکه برخی هشدار می دهند که اگر خودمان را از پیش برنده بدانیم 

ممکن است مقابل عراق غافلگیر شویم،عنوان کرد: آنهایی که فوتبال را می فهمند 
می دانند که هیچ چیز قابل پیش بینی نیست. گاهی تیمی در بهترین شرایط خود 
مقابل حریفی که شرایط بدی دارد بازنده می شود. ممکن است پنالتی رخ بدهد، 
مدافعی اشتباه کند یا کارت قرمزی به یک بازیکن داده شود یا حتی توپ  های مان 

گل نشود بنابراین بازیکنان ما باید با تمرکز و حوصله کافی بازی کنند. 
نسبت به تخلف ملی پوش در اردو نباید بی تفاوت باشیم 

قاسمپور در مورد دعوت از کنعانی زادگان بازیکنی که حواشی  در اردوی قبلی 
تیم ملی ایجاد کرده بود، گفت: هر کسی زندگی شخصی خودش را دارد اما آنطور 
که در رسانه ها خواندم اتفاقی که او رقم زده ظاهرا در اردوی تیم ملی بوده و در 
آن صورت باید برخورد انضباطی با این بازیکن رخ بدهد. ملی پوشان ما الگوی 
جوانان هستند و وقتی ملی پوشی تخلفی می کند باید تنبیه شود و نباید بی تفاوت 

از کنارش گذشت زیرا در آنصورت ممکن است اتفاقات بدتری رخ بدهد.

این کارشناس فوتبال در مورد کرونایی شدن احمد نوراللهی و غیبتش در بازی با 
عراق اظهار داشت: خوشبختانه بازیکنان تیم ملی ما همگی تقریبا در یک سطح 
هستند و از نظر فنی فاصله چندانی بین بازیکنان وجود ندارد از سویی دیگر 
بازیکنان خوب در تیم ملی زیاد داریم که غیبت یک بازیکن باعث مشغله ذهنی 

سرمربی نشود.

ابراهیم قاسمپور: 

مقابلعراقبایدباحوصلهوتمرکزبازیکنیم

درمسابقات قهرمانی کاراته استان قم رده خردسالان صورت گرفت ؛

کسبمدالطلاتوسط
محمدصدرارحیمی

محمد صدرا رحیمی درمسابقات قهرمانی کاراته استان قم بخش خردسالان 
موفق به کسب مقام نخست و مدال طلای این مسابقات شد.

براساس  این گزارش ، این مسابقات  روز جمعه  اول بهمن ماه جهت حضور در 
رقابتهای انتخابی تیم ملی یادواره سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و دهه مبارک 
فجر، با همکاری هیئت کاراته استان، هیئت کاراته بسیج و سپاه پاسداران حضرت 
علی ابن ابیطالب علیه السلام و سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری کلانشهر قم و 
با حضور بیش از ۲7۰ کاراته کا در دو بخش کاتا و کومیته در تمامی رده های سنی 
به میزبانی هیئت کاراته بسیج و سپاه علی ابن ابیطالب علیه السلام در مجموعه 

ورزشی نخلستان برگزار شد. 
این مسابقات در دو رده سنی خردسالان و نونهالان به صورت جشنواره برگزار 
و جهت انگیزه هر چه بیشتر این دو رده به تمامی شرکت کنندگان حکم و مدال 

تقدیم گردید.
:امیر حسین محمودی)الماس( - احسان  اول رده سنی خردسالان  نفرات 
عاشوری )خبیر(- محمد مهدی اصغر زاده )رزم برتر(- محمد عرفان گلچین 
)ذوالفقار(-محمد صدرا رحیمی)استقلال(-علی محمدی )استقلال(-محمد 
سلمان حسنی)حضرت معصومه( -امیرحسین حیدری)سپند(-امیر حسین کلی 
وند)خبیر(-محمدصادق رفیعی مقدم)مقاومت(-محمدطاهااکبری)استقلال(-

کاشی)ولیعصر(-  صادق  معصومه(-محمد  فرد)حضرت  شهریاری  احمدرضا 
رزم(- ابراهیمی)آوای  منتشلو)میثم(-کیارش  عطارد)پولاد(-آروکو  امیرمحمد 

سیدعلی اصغر علم الهدی)علمدار(-امیرعلی چای چی)شهید قربانی(-امیرعلی 
بیرانوند)قهرمانان(

رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

قهرمانیقمیهادرکشتیآلیشایران

رئیس هیات کشتی استان قم از قهرمانی روح الله نعمتیان و اسلام شکوهی راد 
کشتی گیران موفق قم در پیکارهای لیگ کشتی آلیش کشور خبر داد. 

محمدهادی علیایی اظهار کرد: نعمتیان و شکوهی راد با انگیزه بسیار بالا در 
مسابقات لیگ کشتی آلیش کشور به میدان رفتند و و قهرمان شدند، در حالی که 
نخستین دوره این لیگ با عنوان گرامیداشت شهید ورزشکار جواد حاجی خداکرم 

با شرکت هشت تیم در سالن شهدای هفتم تیر تهران برگزار شد.
وی خاطرنشان کرد: این دوره از مسابقات با شرکت ۹۱ کشتی گیر آلیش کار در 
دو گروه چهار تیمی برگزار شد که در گروه نخست تیم های هیات کشتی تهران، 
تات خراسان شمالی، بازرگانی خزر چوگان و منتخب مهاجرین افغان به میدان 
رفتند و در گروه دوم تیم های زعفران اقنوم خراسان، گلدن هاوس مازندران، فراغی 

گلستان و سردا شهید جواد حاجی خداکرم حضور داشتند.
رئیس هیات کشتی استان قم در ادامه از حضور مربی تیم ملی کشتی آزاد 
ایران در قم خبر داد و افزود: تورج کفایی مربی اسبق تیم های ملی کشتی آزاد 
نونهالان و نوجوانان ایران به دعوت این هیات و با هدف آموزش کشتی گیران 
تیم های منتخب رده های سنی پایه در قم فعالیت خواهد کرد. وی ابراز کرد: محل 
و زمان برگزاری این کلاس ها سالن کشتی زنده یاد سلطانی نژاد و هر پنجشنبه در 
دو نوبت صبح از ساعت ۹ تا ۱۲ و عصرها از ساعت ۱۵ تا ۱7 خواهد بود و امیدوارم 
از این فرصت برای رونق بیش از پیش کشتی قم به خوبی بهره برداری کرده و آینده 
خوبی را برای کشتی گیران آزادکار رقم بزنیم. علیایی در ادامه به حضور فرنگی کاران 
جوان قم در رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی اشاره و بیان کرد: این 
رقابت ها در سالن شهدای هفتم تیر به انجام رسید و تیم قم با ترکیب محمدمهدی 
جواهری، حسن آهنگر، مهیار چراغی، محمد جانقلی، امیرحسین رازگردانی، 
نیما صادقی، ابوالفضل محبی، محمدامین جبالی فر، علی محمدی، امیر عبدی، 
آرمین قره صوفی، سیدمحمدحسن جلالی، علیرضا عزیزی، محمدجواد اوشی، 
علیرضا رمضانی، محمدصادق عبدالهی، علیرضا عزیزی و شاهرخ میکائیلی به 

میدان رفت و  سرمربیگری تیم را مهدی علیزاده پورنیا انجام داد.

رئیس هیات قایقرانی استان قم  خبرداد:

آغازفعالیتحرفهای۲رشتهجدید
قایقرانیدرقم

رئیس هیات قایقرانی استان قم گفت: با تلاش های صورت گرفته در هیات، 
فعالیت حرفه ای در رشته های کانوپولو و آب های آرام )کایاک( در قم فراهم شده 
است.  مجید ولی اظهار کرد: وسایل و تجهیزات لازم به منظور فعالیت در رشته 
قایقرانی به صورت حرفه ای، مکان اختصاصی انجام تمرینات و مربیان دارای 
مدرک رسمی از فدراسیون در دو رشته آب های آرام )کایاک( و کانوپولو در هر دو 
بخش آقایان و بانوان فراهم شده است. وی که نخستین رئیس هیات این رشته 
ورزشی جدیدالتاسیس در قم به شمار می رود، اضافه کرد: در بخش تجهیزات، 
تعداد ۱۰ قایق رشته کانوپولو همراه با امکانات دیگر نظر پارو، کاور، کلاه توپ و 
همچنین قایق کایاک و پاروی حرفه ای و کایاک تورینگ تهیه شده و آماده استقبال 
علاقمندان به این رشته است. رئیس هیات قایقرانی استان قم افزود: دیگر نیاز 
فعالیت در این رشته، وجود مکان اختصاصی برای آموزش آن با همکاری هیات 
ورزش های جانبازان و معلولین استان قم در استخر شهید حسین دخانچی 
مجموعه ورزشی شهدای ۱۵ خرداد )جنب عوارضی اتوبان قم – کاشان( فراهم 
شده و تمرینات نیز در دو دریاچه مصنوعی موجود در سطح قم برگزار خواهد شد. 
وی یادآور شد: در بخش مربیان نیز سرکار خانم بلم چی در بخش بانوان و آقای 
مطیری در بخش مردان مسوولیت آموزش شرکت کنندگان را بر عهده دارند، در 
پایان باید به این موضوع اشاره کنم که شرایط برای حضور در این رشته جذاب برای 
همه علاقمندان به قایقرانی فراهم شده و از تمام مردم دعوت می کنیم با مراجعه 
به صفحه اختصاصی هیات به نشانی qom.icf@ اطلاعات لازم را در این زمینه 

کسب کنند.

وحیدامیری: 
هدفاصلیماصعودمقتدرانهبهجامجهانیاست

ایران گفت: هدف  فوتبال  ملی  تیم  تجربه  با  هافبک   
اصلی ما خوشحالی مردم و صعود مقتدرانه تیم ملی به جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر است. برای سربلندی کشور و مردم 

عزیز می جنگیم و با اقتدار صعود خواهیم کرد.
»وحید امیری«  روز سه شنبه در جریان اردوی آماده سازی 
تیم ملی با اشاره به دیدار پیش رو برابر عراق اظهار داشت: 
دیدار سختی پیش رو داریم. کار هنوز تمام نشده و برای 
سربلندی کشور و مردم عزیز می جنگیم و با اقتدار به جام 

جهانی صعود خواهیم کرد. ما ایرانیم.
وی افزود: شرایط تیم ملی عالی است. منتظر هستیم تیم 
تکمیل شود و برای بازی ها پیش رویم. امیدوارم بازی پیش 

رو با سه امتیاز برای تیم ملی همراه باشد.
بازیکن با تجربه تیم ملی در مورد اینکه آیا کار تیم ملی 
برای صعود به جام جهانی تمام شده است، تصریح کرد: 
زیبایی فوتبال همین است که تا آخرین دقیقه هیچ تیمی 
ناامید نیست. باید تا آخر تلاش کنیم تا این مسیر سختی را 
که تا الان با موفقیت پشت سر گذاشتیم را به پایان برسانیم. 
برای صعود به جام جهانی هم تلاش می کنیم تا به هدفمان 
برسیم و خیلی مهم است به عنوان تیم اول صعود کنیم. 

هدف صعود با اقتدار به جام جهانی است.
که  مسابقات  این  از  پس  امیدوارم  کرد:   تاکید  وی 
صعودمان قطعی شد، برنامه  آماده سازی خوبی برای تیم 

ملی در نظر گرفته شود. دیدارهای تدارکاتی و اردوهای 
خوب باید در دستور کار باشد تا این هماهنگی و نظمی که 
داخل تیم هست به بهترین شکل باشد. باید تلاش کنیم تا 
برای هدفمان که خوشحالی مردم و صعود به دور دوم جام 

جهانی است برسیم.
تلاش  کشورمان  پرچم  بردن  بالا  برای  گفت:   امیری 
می کنیم. مردم هم با انرژی مثبت و دعای خیرشان ما را 

همراهی کنند و امیدوارم بتوانیم موفق باشیم.
تیم ملی فوتبال ایران از ساعت ۱۸ روز پنجشنبه )هفتم 
جهانی  جام  مقدماتی  رقابت های  چارچوب  در  بهمن ( 
۲۰۲۲ قطر میزبان تیم ملی عراق است و در صورت برتری 

برابر این تیم برای سومین دوره متوالی جشن حضور در 
بزرگترین تورنمنت فوتبالی جهان را خواهد گرفت.

 

عضو هیئت مدیره باشگاه استقلال با بیان اینکه از استقلال بازیکنانی بودند 
که می توانستند به تیم ملی دعوت شوند، گفت: دراگان اسکوچیچ نگاهی به 

لیگ ندارد و چشم به لژیونرها دوخته است.
پرویز مظلومی در خصوص دیدار روز پنجشنبه تیم ملی فوتبال ایران برابر عراق 
گفت: خدا را شکر می کنیم که شرایط خوبی در جدول داریم. صعود ما از قبل 

پیش بینی شده بود، مقتدرانه بازی کردیم و بازیکنانمان تلاش خواهند کرد تا با 
یک بازی خوب عراق را شکست بدهند و به جام جهانی صعود کنیم.

وی ادامه داد: هدف ما نباید فقط صعود به جام جهانی باشد، بلکه تمام 
تمرکزمان این است که بتوانیم در جام جهانی جزو تیم هایی باشیم که به مرحله 
دوم صعود می کنیم. تیم ملی کشورمان به مراتب از کره جنوبی، ژاپن و سایر 

تیم های صعودکننده، برتر است. بنابراین می توانیم با یک برنامه ریزی دقیق و 
بازی های تدارکاتی خوب، به مرحله بعد جام جهانی راه پیدا کنیم.

عضو هیئت مدیره باشگاه استقلال در خصوص ارزیابی اش از تیم ملی عراق 
گفت: عراق تیمی است که جنگنده و فیزیکی بازی می کند. بازیکنان ایران 
نباید مقابل آنها اشتباه کنند. ما در بازی های قبل هم این تیم را شکست داده و 
از لحاظ روحی و روانی در شرایط بهتری قرار داریم اما نباید حریف را دست کم 

بگیریم و فکر کنیم از پیش برنده هستیم.
مظلومی در مورد انتخاب بازیکنان تیم ملی اظهار داشت: اسکوچیچ نگاهی 
به لیگ داخلی ندارد. او بیشتر علاقه مند است از بازیکنانی استفاده کند که در 
خارج از کشور مشغول هستند. این مسئله باعث خواهد شد تا انگیزه بازیکنانی 
که در لیگ خودمان بازی می کنند، کم شود البته انتقادات زیادی به انتخاب 
او صورت گرفته است. تیم استقلال که صدرنشین لیگ است باید بیشتر از هر 
تیم دیگری ملی پوش داشته باشد اما به بهانه کرونا، از استقلال تنها یک بازیکن 

دعوت شده است.
وی با انتقاد از حضور کنعانی زادگان به دلیل مسائل اخلاقی در تیم ملی افزود: 
برایم عجیب است بازیکنی که مسائل اخلاقی را رعایت نکرده به تیم ملی دعوت 
می شود. کمیته اخلاق و مسئولین فدراسیون فوتبال باید در خصوص این 
انتخاب به مردم توضیح بدهند. بازیکنان زیادی در گذشته در دام می افتادند 
دارد که در چنین شرایطی،  تأسف  ولی جای  بین می رفت  از  فوتبالشان  و 
بازیکنی دست به چنین رفتاری می زند. امیدوارم هر چه زودتر مسئولان در این 
خصوص تصمیم نهایی را بگیرند تا دیگر شاهد چنین بداخلاقی هایی در فوتبال 

کشورمان نباشیم.
عضو هیئت مدیره باشگاه استقلال در مورد حضور تماشاگران در روز پنجشنبه 
گفت: هواداران باید زودتر از اینها به ورزشگاه می آمدند. با توجه به اینکه با همت 
مردم و مسئولین کرونا کنترل شده، لازم است که با شروع دوباره لیگ هواداران 

به ورزشگاه بیایند.
مظلومی در پایان خاطرنشان کرد: خوشحال هستم که بانوان هم می توانند 
به تعداد محدودی وارد ورزشگاه شده و تماشاچی باشند. کسانی که به ورزشگاه 
می آیند باید مسائل اخلاقی را رعایت کنند. مطمئن هستم اگر حضور خانم ها و 
آقایان در ورزشگاه مساوی هم باشد، مشکلی پیش نخواهد آمد و کسانی که به 

ورزشگاه آمده، با رعایت همه مسائل از دیدن فوتبال لذت خواهند برد.

پرویز مظلومی   :

اسکوچیچ نگاهی به لیگ ندارد و چشم به لژیونرها دوخته است

  آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه (
آگهی مزایده سهم الارث آقای محسن حاج علی فرزند نعمت اله سه دانگ مشاع ازششدانگ پلاک ثبتی ۱۲فرعی از یک اصلی 

بخش ۹ قم شهر دستجرد مربوط به پرونده اجرایی شماره کلاسه ۱4۰۰۰۰۰۰۲
به موجب پرونده اجرائی کلاسه فوق له:معصومه سلیمان بیگی،وعلیه:محسن حاج علی به استناد سند ازدواج ۱۲4۸ مورخ 
۱۳۹۹/۹/۵ سهم الارث پلاک ثبتی۱۲ فرعی ۱ اصلی واقع در شهر دستجرد به شماره ثبت ۱۱۲۶۳ در صفحه 4۸۹ دفتر ۹۶ 
بخش ۹ قم در دفتر املاک ثبت در دفتر املاک ثبت دستجرد به نشانی شهر دستجرد سهم الارث محسن حاج علی احدی از ورثه 

نعمت الله حاج علی به مساحت شش دانگ ۹۳/۵۳ متر مربع از طریق مزایده به فروش میرسد.
حدود و مشخصات:اول ۱ متر ۱۰ سانت دیواریست به شارع عام دوم به طول ۱۱ متر ۹۰ سانتی متر دیوار به دیوار پلاک ۱۱ فرعی 
شرقا: به طول 7متر دیواریست به باغچه وقفی پلاک ۱۰فرعی جنوبا:به طول ۱۲ متر ۲۰ سانتی متر دیوار به دیوار خانه ۱۳ فرعی 

غربا: بطول 7 متر ۲۵ سانتی متر دیوار به دیوار شارع عام 7 متر ۳۰ سانتی متر
محدودیت: یک مورد بازداشت دایم به موجب دستور ۱۱۹۱ مورخ ۱4۰۰/۰۲/۵ صادره از واحد اجرای اسناد رسمی خلجستان 
شهر دستجرد به مبلغ ۱۳۱۰۰۰۰۰۰۰ یک میلیاردو سیصدو ده میلیون ریال به نفع خانم معصومه سلیمان بیگی بازداشت میباشد.

ملک فاقد بیمه میباشد.
عرصه:پلاک مذکور در شهر دستجرد به مساحت ۹۳ متر ۵۳ سانتی متر با حدود مشخصات قید شده در سند ثبتی به ارزش ۲ 

میلیارد ریال نسبت به سهم الارث بدهکار پرونده آقای محسن حاج علی
اعیانی: ساختمان قدیمی با سقف تیر کلافی که عرض ان 7/۵۰ متر محدود به کوچه وطول ان حدود ۱۲/۵۰ میباشد ودارای ۲ 

اتاق با کف اجری با دیوار گچی واشپزخانه با بنای قدیمی وفاقد کابینت وابگرمکن وکولر میباشد
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز دوشنبه مورخه ۱4۰۰/۱۱/۲۵ در اداره ثبت اسناد واملاک شهر دستجرد 

انجام می شود.
مزایده سه دانگ مشاع از ششدانگ سهم الارث مدیون از دو میلیارد ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته 
شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد 
IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰7۶۰۱۳۲۰7۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵7۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱7۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ 
روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. 
در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد 
رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام 
میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق 
دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری 
و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت کننده در مزایده واریز شده 

باشد.) م الف ۱4۸7۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار ۱400/۱۱/06

امیرعبدی  از قهرمانی   رییس هیات کشتی استان قم 
فرنگی کار وزن 7۲ کیلوگرم کشتی قم در رقابت های انتخابی 

تیم ملی خبر داد. 
هادی علیایی روز سه شنبه در گفت و گویی اظهارداشت: 
عبدی برای کسب عنوان قهرمانی این رقابت ها هفت بار بر 

روی تشک رفت و کشتی چشم نوازی از خود ارائه داد.
فینال کشتی  بازی  به  تا رسیدن  ابراز کرد: عبدی  وی، 
و  تهران  البرز،  مازندان،  فارس،  های  استان  از  گیرانی 
لرستان را از پیش رو برداشت و در بازی فینال در برابر حریف 
خوزستانی خود ۶ بر ۳ به برتری رسید تا مدال طلای  این 

رقابت ها را تصاحب کند.
علیایی بیان کرد: با اشاره به برگزاری رقابت های قهرمانی 
کشور و انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان، افزود: این 
مسابقات طی روزهای ۳ تا ۶ بهمن ماه جاری در  سالن 

شهدای هفتم تیر تهران برگزار می شود.
رییس هیات کشتی قم ادام داد: محمد مهدی جواهری، 
حسن آهنگر، مهیار چراغی، محمد جانقلی، امیرحسین 
امین  محمد  محبی،  ابوالفضل  صادقی،  نیما  رازگردانی، 
جبالی فر، علی محمدی، امیر عبدی، آرمین قره صوفی، 
سیدمحمد حسن جلالی، علیرضا عزیزی، محمد جواد 
اوشی، علیرضا رمضانی، محمد صادق عبدالهی، علیرضا 
میدان  به  مسابقات  این  در  میکائیلی  شاهرخ  و  عزیزی 

خواهند رفت.
به  پورنیا  علیزاده  مهدی  کرد:  خاطرنشان  وی 
برعهده  را  قم  فرنگی  تیم  هدایت  سرمربی  عنوان 
مهدی  و  کریمی  محسن  حیدری،  محمدعلی  و   دارد 
کاران  فرنگی  کنار  در  مربی  عنوان  به  نیز  مرادحاصلی 

جوان استان خواهند بود.

حضور مربی تیم ملی کشتی آزاد ایران در قم
اسبق  مربی  ظفری  تورج  کرد:  بیان  ادامه  در  علیایی 
تیم های ملی کشتی آزاد نونهالان و نوجوانان ایران جهت 
آموزش تیم های منتخب رده های سنی پایه در قم آغاز به 
کار خواهد کرد. وی افزود: با هماهنگی های به عمل آمده 
از سوی هیات کشتی استان با تورج ظفری مربی اسبق 
این  آزاد کشور  تیم های ملی نونهالان و نوجوانان کشتی 
مربی سازنده جهت برگزاری کلاس بازآموزی ویژه مربیان و 
آموزش تیم های رده های سنی پایه کشتی آزاد در قم حضور 

خواهد یافت.
علیایی در پایان گفت: محل و زمان برگزاری این کلاس ها 
نژاد و هر پنجشنبه در دو  سالن کشتی مرحوم سلطانی 
نوبت صبح از ساعت ۹ الی ۱۲ و عصر از ساعت ۱۵ الی ۱7 

خواهد بود.

رییس هیات کشتی استان قم خبرداد:

قهرمانیامیرعبدیفرنگیکارقمیدرانتخابیتیمملیجوانان
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تشکیل  از  سرمایه،  از  دولت  حمایت  تداوم  بر  تاکید  با  دولت  سخنگوی   
کارگروهی با عضویت معاون اول رئیس جمهور و اعضای تیم اقتصادی دولت 

برای تدوین بسته پیشنهادی۱۰ بندی برای ساماندهی بورس خبر داد. 
علی بهادری جهرمی روز سه شنبه در نشست خبری با تبریک میلاد حضرت 
زهرا و روز زن به همه بانوان به ویژه بانوان خبرنگار و اصحاب رسانه، گفت: در 
امتداد سیاست توسعه متوازن روابط بین المللی با کشورهای جهان و سیاست 
دادن  قرار  اولویت  با  خارجی  سیاست  حوزه  متوازن سازی  و  متنوع سازی 
کشورهای همسایه و منطقه ای که مباحث اقتصادی از اولویت برخوردار است، 
پس از سفر رییس جمهور به تاجیکستان و ترکمنستان، آیت الله رئیسی به همراه 

برخی وزرا سفری دو روزه به روسیه داشت.
وی افزود: با توجه به شرایط کرونایی موجود در روسیه که بیش از 7۰۰ کشته 
در روز وجود داشت، شرایط برگزاری سفر چندان مساعد نبود اما به دلیل برنامه 
از قبل طراحی شده و جلوگیری از تأخیر در حصول اهداف و نتایج، این گونه 
طراحی شد که سفر با رعایت پروتکل هایی مبتنی بر حفظ احترام متقابل انجام 

شود.
سخنگوی دولت با پربار خواندن سفر رییس جمهوری کشورمان به مسکو، 
خاطر نشان کرد: جلسه رسمی کاری در کاخ کرملین بدون محدودیت زمانی 

برگزار شد و احترام متقابل کاملًا در جلسه حکمفرما بود.
دوما  مجلس  رسمی  دعوت  به  این  بر  علاوه  داد:  ادامه  جهرمی  بهادری 
جلسه ای در دوما برگزار شد که با سخنرانی کم نظیر رییس جمهور همراه بود 
و دیدار با فعالان علمی در دانشگاه دولتی مسکو و همچنین فعالان اقتصادی 

روسیه و جوامع دینی و فرهنگی از دیگر برنامه های این سفر بود.
سخنگوی دولت با بیان اینکه مردم به زودی شاهد آثار و نتایج سفر رییس 
جمهور به روسیه خواهند بود، تصریح کرد: در این سفر موضوعات دو جانبه و 
چند جانبه در تمامی حوزه ها مطرح شد و توافقات گسترده و اشتراکات عمیقی 
به وجود آمد و قراردادهایی نیز در حوزه نفت و راه آهن بین دو کشور منعقد شد.

وی افزود: این حجم از جلسات کاری، احترامات متقابل و برنامه های تدارک 
دیده شده در این بازه زمانی کوتاه به نوعی کم نظیر بود و تقریباً در تمامی 
موضوعات اقتصادی و تجاری که محور اصلی مباحث سفر بود، و همچنین 

مسائل سیاسی، علمی و فرهنگی، نظامی و دفاعی بحث و تبادل نظر شد.
بهادری جهرمی ادامه داد: برخی توافقات هم پس از نشست رؤسای جمهور 
که جلسه کاملًا کاری و نتیجه محور و عمل گرایانه بود به مقامات ذی ربط دو 
کشور ابلاغ شد و جلسات هماهنگی برای اجرای تمام توافقات در زمینه توسعه 
تجارت خارجی دو طرف، توسعه صادرات ایران به روسیه، تسهیل و کمک هایی 
می گیرد  اساسی صورت  کالاهای  حوزه  در  وارداتی  تعرفه های  حوزه  در  که 
و همکاری های مشترک به ویژه در حوزه های ترانزیتی و تکمیل کریدورهای 

موجود نیز بلافاصله آغاز شد.
رییس شورای اطلاع رسانی دولت درباره سیل در جنوب کشور به ویژه استان 
کرمان، گفت: پیش بینی ها بر وقوع سیل دیگری در این مناطق وجود داشت 
که برای جلوگیری از خسارت جانی و مالی هشدارهای لازم به این استانها داده 

شده بود.
بهادری جهرمی افزود: اعضای کابینه ۶ سفر کاری بعد سیل داشت که یکی 

از آن سفر برنامه ریزی نشده رییس جمهور بلافاصله بعد از سفر روسیه بود.
وی ادامه داد: 7۵ میلیاردتومان استاندار کرمان اعتبار برای حالت اضطرار 

اعلام کرده است که پرداخت شده است.
انتشار جزییات قراردادها در شرایط جنگ اقتصادی به صلاح نیست

سخنگوی دولت در پاسخ به سؤال خبرنگاری درباره آمار فروش نفت گفت: در 
شرایط جنگ اقتصادی جزئیات قراردادها و نحوه فروش و استردادها به صلاح 

نیست.
وی در عین حال متذکر شد: رییس جمهور بارها تأکید کرد که دولت اجازه 

نخواهد داد تحریم ها مانع فروش نفت و توسعه صادرات شود.
بهادری جهرمی با بیان اینکه آمار فروش نفت و بازگشت ارز حاصل از فروش 
نفت در وضعیت قابل قبولی قرار دارد، ادامه داد: دولت در مسأله تامین ارز 
با مشکلی مواجه نیست و برای اطلاع از اینکه فروش نفت وجود دارد یا نه، 

خواهش می کنم این موضوع از خود مسئولان مربوطه در دولت پرسیده شود.
سخنگوی دولت در بخش دیگری از این نشست در پاسخ به سؤالی درباره 
دستاوردهای سفر به روسیه و اینکه برخی تلاش می کنند دستاوردهای دولت 
در سایه تنازعات سیاسی و جناحی مکتوم بماند، گفت: برای ارزیابی سفر 
شاخص های اصلی استقبال گرم، انجام برنامه های سفر و تحقق آن اهداف 

سفر است که هر سه شاخص در سفر روسیه روشن بوده است.
وی افزود: تکثر برنامه ها، شرکت در جلسه رسمی دوما،   جلسه رسمی با 
رییس جمهوری روسیه در کاخ کرملین و  شرکت در دانشگاه دولتی در کنار 
جلساتی با فعالان اقتصادی، دانشگاهی و مقامات دینی در زمانی کمتر از دو 
روز، نشان دهنده استقبال گرم و مناسب برای سفر در این شرایط کرونایی حاد 

در روسیه است.
اولین وعده اولویت دادن به حفظ سلامت مردم بوده است 

سخنگوی دولت گفت: بخشی از دستاوردهای سفر رییس جمهور به روسیه 
اعلام شده که بهره برداری از خط اعتباری موجود و توافق برای افزایش خط 
اعتباری ۵ میلیاردی به ۱۰ میلیارد دلار در گام نخست از جمله آنهاست که یک 

دستاورد قابل توجهی به حساب می آید.
حوزه های  تمامی  در  توافقات،  این  بر  علاوه  داد:  ادامه  جهرمی  بهادری 
مختلف اقتصادی و تجاری توافقاتی داشته ایم که برای نمونه در حوزه صادرات 
برای توسعه صادرات صیفی جات تا بیش از سه برابر وضع موجود توافق شده 
است و توافقاتی هم برای حل برخی مشکلات موجود در فرایند صادرات برخی 
محصولات صورت گرفته که کمیته ای از طرف روس ها به ایران اعزام خواهد 
شد و  سفری را هم مقامات مربوطه از وزارت جهاد کشاورزی به روسیه خواهند 

داشت.
سخنگوی دولت تصریح کرد: در حوزه راه آهن و کریدور هم توافقات بسیار 

خوب اجرایی حاصل شده و حتی قراردادهایی در این زمینه منعقد شده و 
برخی رایزنی ها هم در مرحله مقدمات برای انعقاد قرارداد در حال انجام است.

بهادری جهرمی ادامه داد: برخی که اصرار دارند در حوزه بین الملل نگاه 
محدودی به برخی کشورهای خاص داشته باشند و دنبال حاشیه ها هستند 
اما سیاست و شعار این دولت بر اساس وعده ای که به مردم داده است؛ نگاه 
متوازن و متعادل به کشورهای مختلف جهان برای توسعه حوزه تجارت خارجی 

و روابط بین الملل است.
وی در پاسخ به سوالی درباره وعده های دولت، گفت: اولین وعده اولویت 
دادن به حفظ سلامت مردم بوده است. مطابق آن اولویت دهی اقتصادی در 
دستور کار دولت قرار گرفت. به تدریج شاهد خبرهای خوب در حوزه اقتصادی 

خواهیم بود که زمان لازم برای مشاهده اقدامات لازم است.
مردم در دهه فجر منتظر خبرهای خوش باشند

بهادری جهرمی افزود: چندین خبر خوب هم در دهه مبارک فجر برای مردم 
داریم که در بخش های مختلف به اطلاع مردم خواهد رسید اما دو خبر خوب و 

مهم را امروز در حوزه اقتصادی داریم.  
سخنگوی دولت گفت: خبر خوب اول در حوزه اقتصادی اینکه وعده های 
رئیس جمهور برای تسهیل پرداخت وام به مردم محقق و عملی شد و تمامی 
متقاضیان تسهیلات خرد که رتبه اعتباری آنها B، A و C است، می توانند تا 
سقف ۵۰ میلیون تومان بدون ضامن و با ارائه گواهی کسر از حقوق خود و نیز 
برای دریافت وام تا سقف ۱۰۰ میلیون تومان، باز هم بدون نیاز به ضامن و با ارائه 

گواهی کسر از حقوق به همراه یک سفته یا چک، اقدام کنند.
وی افزود: خبر خوب دوم اینکه وعده رئیس جمهور برای استرداد سود مازاد 
بانکی به نقطه عملیاتی و اجرایی رسید و اگر نرخ سود تسهیلات بانک ها بالاتر 
از نرخ مصوبه شورای پول و اعتبار باشد، بانک ها مکلف هستند مبلغی را که برای 

این منظور گرفتند برگردانند.
درخواستی از رییس فیفا برای دیدار با رییس جمهور

 دریافت نشده است
بهادری جهرمی در پاسخ به خبرنگاری درباره خبر آمدن رییس فیفا به ایران و 
دیدار با رییس جمهور و زمان این دیدار، گفت: درخواستی از رییس فیفا برای 
دیدار با رییس جمهور تاکنون حاصل نشده و چنین برنامه ای در دستور کار 

رییس جمهور وجود ندارد.
شرایط  به  صنفی  اعتراضات  برخی  درباره  اینکه  درباره  دولت  سخنگوی 
با  اقتصادی و همراه  نابسامان  معیشتی، گفت: دولت سیزدهم در شرایط 
اعتراضات مختلف صنفی برسر کار آمد که غالبا به دلیل سوءتدبیرها و سوء 

مدیریت ها و بعضا به  دلیل وعده های نادرست و نگاه بخشی است.
وی افزود:  مدیریت این امر نیازمند صرف زمان و برنامه ریزی مناسب برای 
حوزه های زیرساختی در اقتصاد است. در لایحه بودجه هم برای اصلاح نظام 
پرداخت یارانه ها همین مساله تدبیر شد. بنابراین اصلاح ضروری است و دولت 
و مجلس روی آن اتفاق نظر دارند که آثار منفی روی مردم عادی و طبقات پایین 

جامعه نداشته باشد و حتما جبران شود.  
بهادری جهرمی ادامه داد: کمیسیون تلفیق درحال بررسی روشهای مختلف 
برای جبران و حل این مشکل اقتصادی است. توزیع ارز ترجیحی یکی از 
اعتراضات هم دلیلی  اقتصادی است و همین  عامل های اصلی مشکلات 
اصلی اش توزیع یارانه و ارز ترجیحی است. آنچه مهم است برنامه ریزی برای 

شیوه حل این مشکل است.
بهادری جهرمی در پاسخ به سوالی درباره بازگشایی مدارس و دانشگاه ها 
گفت: اعلام بازگشایی یا تعطیلی دانشگاه ها بر طبق نظر اعلام ستاد کرونا است 
که باید بر طبق نقشه کرونایی کشور و میزان واکسیناسیون عمومی در کنار توجه 
به سلامت عمومی دانش آموزان و دانشجویان و استادان و جوانب دیگر مسئله 
از جمله رشد علمی و آموزشی و جبران عقب ماندگی های دوسال گذشته هم 
در نظر گرفته می شود. وی، رعایت فاصله گذاری و بهداشت عمومی و شیوه 
نامه های بهداشتی از جمله ماسک را ضروری عنوان کرد و گفت:  اولویت دولت، 
سلامت مردم است اما باید توجه داشت نباید نسبت به جوانب دیگر از جمله 
رشد علمی و آموزشی کم توجهی صورت گیرد. البته در موارد و مناطق خاص که 
ممکن است شیوع کرونا با شرایط متفاوتی روبرو شود تصمیم گیری به مقامات 

استان واگذار شده است.
موضوع توافق موقت در دستور کار ایران نیست

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره پیشنهاد توافق موقت برای احیای 
برجام در روسیه، گفت: همانطور که بارها اعلام شده موضوع توافق موقت در 
دستور کار جمهوری اسلامی ایران نیست و تیم مذاکره کننده متمرکز بر رفع 

تحریم های ظالمانه به شکل پایدار و مطمئن است.
بهادری جهرمی تاکید کرد: در سفر به روسیه بحثی درباره قرارداد موقت نشده 

و بر بازگشت همه طرفها به برجام و لغو موثر همه تحریم ها تاکید شده است.
وجود  با  اخیر  روزهای  در  گفت  که  خبرنگاری  به  پاسخ  در  همچنین  وی 
بارش های فراوان و سیل در اهواز شاهد آبگرفتکی نظیر سال های گذشته 
نبودیم و خواستار تشریح اقدامات دولت برای بهبود این وضعیت شد، اظهارد 
داشت: طرح شبکه فاضلاب شهر اهواز در طول ۳۰ سال گذشته حدود 4۱ 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. پس از روی کار آمدن دولت جدید و 
متعاقب آن سفر دولت به استان خوزستان تصمیم گرفته شد این طرح طی دو 
سال به اتمام برسد و در عین حال یک طرح اضطراری نیز جهت مدیریت وضع 

موجود در پاییز سال جاری اجرا شد.
سخنگوی دولت یادآور شد: طی چهار ماه اخیر طرح اضطراری جمع آوری 
آب های سطحی و فاضلاب شهر اهواز در بیش از ۱۰۰ جبهه کاری اجرا و 
به گونه ای انجام شد که در راستای اجرای طرح اصلی باشد و از دوباره کاری 

جلوگیری شود.  
وی اضافه کرد: خوشبختانه در طی سه مرحله بارش در استان خوزستان و 
شهر اهواز مشکل حادی رخ نداد و معضلات دو سال گذشته به کمترین میزان 
رسید و تا ۸۰ درصد موارد شاهد معضلات گذشته نبودیم و در عین حال در 

برخی نقاط نیز )حدود ۱۰ نقطه از ۱۰۰ نقطه بحرانی( مشکلاتی بروز کرد که 
ظرف چند ساعت برطرف شد.

سخنگوی دولت، تکمیل طرح آبرسانی غدیر را از دیگر طرح های مهم استان 
خوزستان عنوان کرد که بر اساس آن ۵۲ درصد جمعیت استان از آب شرب 
مناسب بهره مند می شوند و خاطر نشان کرد: این طرح تا دوسال آینده به طور 
کامل به اتمام خواهد رسید و در عین حال یک طرح اضطراری ۸ ماهه تأمین 
آب شرب با کیفیت در همین راستا نیز اجرا شده که تا قبل از تابستان ۱4۰۱ 
میزان آب شرب ۵۲ درصد جمعیت شهری و روستای خوزستان را از ۱۰ متر 
مکعب در ثانیه به ۲۰ متر مکعب در ثانیه افزایش خواهد داد و کیفیت آب شرب 

نیز به دو برابر افزایش خواهد یافت.
بهادری جهرمی ادامه داد: طرح تأمین آب شرب غدیر در افق ۱4۲۵ قرار 
بوده که به ۲۵ متر مکعب بر ثانیه افزایش یابد که در این دولت موفق شدیم به 
گونه ای آن  را اجرا کنیم که ظرف مدت ۸ ماه به ۲۰ متر مکعب بر ثانیه برسد و 
۸۰ درصد راه ۲۵ ساله را طی ۸ ماه و تا قبل از تابستان آینده طی خواهیم کرد.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا لایحه رتبه بندی معلمان به دلیل مخالفت 
دولت با اجرای آن از سوی شورای نگهبان بازگشت خورده است، گفت: این 
لایحه به رغم مشکلات متعددی که برخوردار بود و بدون کار کارشناسی لازم 
و پیش بینی منابع پایدار در آخرین روزهای دولت قبل ارائه شده بود، دولت با 

احترام به جایگاه معلمان با آن موافقت کرد.
هیچ مذاکره مستقیمی بین ایران و آمریکا انجام نشده است

جمهوری  با  مذاکره  برای  آمریکا  درخواست های  درباره  جهرمی  بهادری 
اسلامی ایران که محور سؤال یکی از خبرنگاران بود، اظهار داشت: درخواست 
مذاکره  هیچ  اما  بود  شده  مطرح  مختلف  طرق  به  آمریکا  سوی  از  مذاکره 

مستقیمی بین ایران و آمریکا انجام نشده است.
سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به سؤالی درباره اینکه هشت ماه از امضای 
»برنامه اجرایی اقدام مشترک ایران و روسیه برای لغو روادید سفرهای گروهی« 
می گذرد اما هنوز این برنامه به مرحله اجرا نرسیده و ویزایی بین دو کشور لغو 
نشده است، توضیح داد: این توافق هم مشابه توافقات دیگر به دلیل نگاه توسعه 
نامتوازن معطل مانده بود که امروز در دستور کار دولت است  اما امکان اجرای 

این توافق منوط به ثبات شرایط کرونا و محدودیت های مربوط به آن است.
وی در خصوص برخی شنیدها مبنی بر احتمال ملاقات رییس فیفا با آیت الله 
رئیسی نیز اعلام کرد: تاکنون چنین درخواستی مطرح نبوده و در برنامه های 

رییس جمهور نیز چنین ملاقاتی در دستور کار نیست.
سخنگوی دولت در پاسخ به سؤال دیگری درباره برخی اعتراضات صنفی 
و معیشتی گفت: شرایطی که دولت سیزدهم روی کار آمد شرایط نابسامانی 

اقتصادی و اعتراضات صنفی است.  
بهادری جهرمی درباره مذاکرات ایران و عربستان و چگونگی روند بازگشایی 
سفارتخانه های دو کشور گفت: دولت جمهوری اسلامی ایران به دنبال روابط 

متوازن با همه کشورهای همسایه و منطقه است.
وی افزود: جمهوری اسلامی همیشه از صلح و ثبات در منطقه استقبال کرده 

و می کند و مدافع صلح و ثبات و پایان جنگ در منطقه است.
آماده بازگشایی متقابل سفارتخانه های ایران و عربستان هستیم

بهادری جهرمی ادامه داد: تاکنون چهار دور مذاکره با عربستان با میزبانی 
عراق انجام شد. چند نفر برای نمایندگی ما در سازمان همکاری های اسلامی 
جهت بازگشایی کنسولگری به جده اعزام شدند و آماده بازگشایی سفارتخانه ها 

هم هستیم اما هنور توافقات نهایی در این زمینه حاصل نشده است.
رییس شورای اطلاع رسانی دولت در واکنش به اقدام رییس دستگاه قضا در 
مقابله با زمین خواری و ساخت وساز غیرمجاز و تخریب یک ساختمان متعلق به 
قوه قضاییه گفت: اقدام رییس قوه قضاییه مبنی بر تخریب این ساختمان اقدام 
مناسبی بود که شاهد این قبیل اقدامات در دو قوه مجریه و قضاییه هستیم. 
پابه پای این اقدامات برای جلوگیری از تخریب اراضی ملی دولت سعی دارد 
برنامه ریزی لازم برای جلوگیری از تصرف جدید داشته باشد که اجرای کامل 

طرح کاداستر )حدنگاری( به این موضوع کمک می کند.
وی افزود: همچنین پایش الکترونیکی داده های مکان محور که از اقدامات 
خوب دولت با همکاری دستگاه قضایی است که در اصفهان به صورت آزمایشی 

درحال اجرایی شدن است.
حوزه  در  شده  ارائه  گزارش  در  رییس جمهور  گفت:  جهرمی  بهادری 
زمین خواری در نشست هیأت دولت، دستور داد کادر و ساختار سازمان امور 

اراضی تقویت و حمایت های لازم از این مجموعه اعمال شود.
سخنگوی دولت در پاسخ به خبرنگاری که اظهار داشت بانک های دولتی در 
حال حاضر هیچ وامی پرداخت نمی کنند، گفت: تأکید و دستور رییس جمهور 
به بانک ها مبنی بر بازنگری و تغییر این روند بود که این بازنگری به زمان نیاز 

دارد.
وی با قدردانی از آن دسته از مدیران بانک های دولتی که خودشان پیشگام 
اجرای دستور رییس جمهور شدند، متذکر شد: این تصمیم 4۸ ساعت قبل 
اعلام شده که هنوز بانک ها ابلاغ نکرده اند اما فعلًا مدیرعامل بانک سپه خبر 

ابلاغ را متتشر کرده است.
دولت و مجلس در تعامل و همکاری کامل هستند

بهادری جهرمی در پاسخ به سؤال دیگری درباره تعاملات دولت و مجلس 
گفت: امروز زمان خدمت به مردم است. مردم منتظر حل مشکلات هستند. 
امروز وقت کار و تلاش است و دولت وارد حاشیه ها نمی شود. دولت و مجلس 

برای حل مشکلات مردم همسو و در تعامل و همکاری کامل هستند.
وی افزود: رأی اعتماد بالای مجلس به کابینه و همراهی در موضوعات کلان 
و اساسی و حضور دائمی وزرا در کمیسیون های مجلس، نشانه تعامل گسترده 

دو قوه با یکدیگر است.
سخنگوی دولت با بیان این که وظیفه نظارتی مجلس برای بهبود حکمرانی 
می تواند مؤثر باشد، ادامه داد: اختلاف نظر در موضوعات مختلف طبیعی و 
برای ارائه راهکار مناسب راهگشا است. سطح دسترسی نمایندگان به شخص 

رییس جمهور و تک تک وزرا بیش از هر زمانی و بلکه شاید بیش از همه ادوار 
پیش از این بوده است.

وی با بیان اینکه تا پایان آذر ماه بالغ  بر ۱۶۰۰ مرتبه وزرا با نمایندگان دیدار 
داشته اند، ادامه داد: حداقل ۱7۲ نماینده دیدار مستقیم با رییس جمهور 
داشتند و صحبت های خود را در قالب مجامع استانی تک تک بیان کرده اند که 

البته این به غیر از همه دیدارهایی است که رییس جمهور دارد.
بهادری جهرمی افزود: رییس جمهور هفت بار در این مدت به مجلس رفته اند 
از شروع دولت  به مجلس است. همچنین  ویژه دولت  توجه  نشانه  این  که 
سیزدهم تا ابتدای دی ماه اعضای کابینه دولت مردمی 7۹۶ مورد با نمایندگان 
در مجلس شورای اسلامی ملاقات داشته و پاسخگوی سؤالات آنها بوده اند و 
۸7۰ بار هم نمایندگان در محل وزارتخانه ها و دستگاه های دولتی با وزرا برای 

پیگیری امور دیدار داشته اند.
وی ادامه داد: از شروع دولت سیزدهم تا ابتدای دی ماه ۵77 مورد معاونین 
پارلمانی و مدیران کل امور مجلس وزارتخانه ها در محل مجلس شورای اسلامی 

حاضر و پاسخگوی سؤالات نمایندگان مجلس شورای اسلامی بوده اند.
رئیس  درباره جزییات جلسه  دیگری  به سوال  پاسخ  در  سخنگوی دولت 
جمهور و تیم اقتصادی دولت با مدیرعاملان بانک های دولتی و خصوصی، 
گفت: رییس جمهور جلسه خوبی با مدیران عامل تمام بانک های خصوصی 
و دولتی داشت. نکاتی از سوی آنها مطرح شد. رییس جمهور دستوراتی را در 
آن جلسه دادند و ضمن تاکید بر بسیاری از نکات اعلام شده در جلسه باید 
اعلام کنم که نگاه ها به جایگاه مهم و خطیری که نظام بانکی به عنوان ستون 
فقرات تامین مالی اقتصادی کشور دارد و حفظ و تقویت و تصویب این جایگاه به 
عنوان امانت داران از اموال مردم و اصلاحات ساختاری در نظام و مقررات حوزه 

بانکداری بسیار مشترک و نزدیک بود.  
بهادری جهرمی افزود: مقرر شد کارگروهی زیر نظر وزیر اقتصاد و با همکاری 

بانک مرکزی به منظور بازنگری در نظامات بانکی تشکیل شود.
سخنگوی دولت گفت: کلیدواژه بیانات در این جلسه این بود که در حوزه 
تسهیلات خرد نباید به تضییقات تبدیل شود و باید کمک کار مردم باشد و در 
مقابله با بدعهدان و بدحسابان باید جدی برخورد کنند و گزارش آن برای مردم 

ملموس باشد و بانک باید حامی صنعتگران و تولیدکنندگان باشد.
بورس  از  بازار سرمایه، گفت: مسیر حمایت دولت  وی درباره ساماندهی 
مستمر ادامه دارد. کارگروهی به ریاست معاون اول، معاون اقتصادی رییس 
جمهور، وزیر اقتصاد، سازمان بورس و دیگر اعضای  اقتصادی دولت تشکیل 
شده و نظر صاحبنظران دریافت شد و بسته پیشنهادی ۱۰ بندی برای حمایت 

از بازار سرمایه در حال تدوین است.
بهادری جهرمی افزود: درباره رمزارزها هم ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 

جلسات متعددی را برگزار و این مساله مورد بررسی قرار داد.
قرارداد سوآپ گازی و توسعه نیروگاه ها کمک کار مدیریت انرژی بود

رییس شورای اطلاع ر سانی دولت در پاسخ به این پرسش ایرنا که آیا قطع 
نشدن گاز وبرق با توجه به فصل سرما و پیک مصرف درنتیجه اقدامات دولت و 
مرتبطا با قرادهایی بود که در سفر رییس جمهور به تاجیکستان، ترکمنستان و 
رسیه منعقد شده است، گفت: مدیریت بسیار مناسبی از سوی مقامات مرتبط 
به ویژه وزارت نفت و نیرو با همکاری سایر دستگاه ها در حوزه تامین انرژی مور 

نیاز انجام شد. 
این  اجرای  کار  نیروگاه ها کمک  توسعه  و  گازی  قرارداد سوآپ  افزود:  وی 
تدابیر بود. استفاده از سوخت های جایگزین مایع و توسعه حدود هزار مگاواتی 
نیروگاه ها که در این دوره محقق شد، هم کمک کار بود و باعث شد تا شاهد 

قطعی گاز نباشیم.
بهادری جهرمی با بیان اینکه مدیریت انرژی مانند مدیریت کرونا ضرورت 
است، گفت: در مصرف انرژی اگر همکاری نباشد و به ویژه در پیک مصرف 
زیاد باشد، توانمندی مدیریت مسائل را به صورت مشترک نخواهیم داشت و 
اگر مصرف غیرواقعی باشد امکان پاسخگویی لازم به این مصرف غیر طبیعی 

وجود نخواهد داشت.
وی تصریح کرد: همه ما مبلغ و مروج صرفه جویی باشیم تا شاهد خبرهای تلخ 

گذشته مانند دچار قطعی برق و گاز چه خانگی و صنعتی نباشیم.
برنامه ریزی در مدیریت  از مردم خواست مردم  بار دیگر  سخنگوی دولت 
بخش های  همه  سرسبز  زندگی  شاهد  تا  باشند  داشته  همیاری  و  مصرف 

سرزمین بدون هیچ مشکلی باشیم.

سخنگوی دولت خبر داد: 

تدوین بسته 1۰ بندی دولت برای حمایت از بازار بورس

واکنش جواد امام به حواشی تشریفات سفر رئیس جمهور به روسیه:

رئیسیمقصرنیست؛برنامهریزهاضعفجدیداشتند
 مردم و رسانه ها، کشور و رئیس جمهورشان را دوست دارند

دبیرکل مجمع ایثارگران با تأکید بر اینکه نباید نقدهای سفر رئیس 
جمهور به روسیه را متوجه مشخص آقای رئیسی بدانیم، گفت: 
ریاست جمهوری برای این ساخته شده که ساز و کارهای اداری و 
تشریفات یک سفر را از قبل پیش بینی کند و اگر شرایط این سفر 
مهیا نبوده نباید آقای رئیس جمهور به این سفر می رفت. به نظرم 

می رسد که برنامه ریزهای این سفر از ضعف جدی برخوردار بودند و 
حداقل این است که سفیر ما و مسئولین تشریفات عزل شوند.

جواد امام در گفت و گو با جماران، در خصوص انتقادات مطرح 
شده به سفر رئیس جمهوری به مسکو، اظهار داشت: من فکر 
می کنم نقدهای این سفر بیش از اینکه به آقای رئیسی برگردد به 
مسئولین تشریفات، وزارت خارجه و سفیر ایران در روسیه بر می 
گردد که در برنامه ریزی آنها باید پروتکل ها و سطح این سفر تعریف 
می شد. چون آقای پوتین چند سال سابقه ریاست جمهوری دارد و 
آدم پیچیده ای است که به هر حال رئیس یک سازمان امنیتی بوده و 
از او نمی شود خیلی گلایه کرد. او رفتار خباثت آمیز خودش را داشته 

و در واقع باعث نوعی تحقیر رئیس جمهور کشور ما شده است.
 اعتراض به رفتارهای پوتین، حتما باید مورد نقد و اعتراض 

مسئولین کشور قرار بگیرد
 دبیرکل مجمع ایثارگران تأکید کرد: ضمن اعتراض به رفتارهای 
آقای پوتین در این سفر، که حتما باید مورد نقد و اعتراض مسئولین 
کشور قرار بگیرد، همه دوستان نقد را متوجه آقای رئیسی کرده اند در 
صورتی که به نظرم می رسد آقای رئیسی در این سفر مقصر نیست. 
باید وزارت خارجه، مسئولین تشریفات و سفیر ما مورد مؤاخذه و 

برخورد جدی قرار بگیرند تا جلوی اتفاقات مشابه در سفرها و ملاقات 
های بعدی را بگیرند. مگر می شود برنامه ریزی با این ضعف صورت 
بگیرد و رئیس جمهور یک کشور در صحنه ای حاضر شود که این 

طوری بخواهد مورد بی احترامی قرار بگیرد؟!
 بی احترامی به آقای رئیسی نبوده و بی احترامی به ملت و 

یک کشور غنی مثل ایران است
بی  و  نبوده  رئیسی  آقای  به  احترامی  بی  این  داد:  ادامه  وی   
احترامی به ملت و یک کشور غنی مثل ایران است و حتما باید 
اعلام انزجاری که در جامعه نسبت به آقای پوتین و مسئولین روسیه 
صورت گرفت برجسته شود. به نظرم می رسد که ضعف این کار هم 
به وزارت خارجه بر می گردد و آقای رئیسی مبرای از این موضوع 
است. چون مسئولین امر باید برنامه ریزی می کردند و تدارک می 
دیدند که این اتفاق نیفتد. در بدو ورود رئیس جمهور ما به کشور 
روسیه یک پرچم ایران دیده نمی شود. سفری که گفته می شود 
اقتصادی بوده، با کدام پیش نویس انجام شده، که ما بدانیم آن 

پیش نویس محقق شده یا نشده است؟
 اگر شرایط این سفر فراهم نبوده نباید این سفر اتفاق می افتاد

 جواد امام با تأکید بر اینکه اگر شرایط این سفر فراهم نبوده نباید 

این سفر اتفاق می افتاد، اظهار داشت: مسئولیت همه اینها متوجه 
شخص رئیس جمهور نیست. ریاست جمهوری برای این ساخته 
شده که ساز و کارهای اداری و تشریفات یک سفر را از قبل پیش 
بینی کند و اگر شرایط این سفر مهیا نبوده نباید آقای رئیس جمهور 
به این سفر می رفت. به نظرم می رسد که برنامه ریزهای این سفر 
از ضعف جدی برخوردار بودند و حداقل این است که سفیر ما و 

مسئولین تشریفات عزل شوند.
وی یادآور شد: توجهی که این روزها مردم و رسانه ها نشان دادند 
بیانگر این است که کشور و رئیس جمهورشان را دوست دارند و نمی 
خواهند در مقابل یک بیگانه مورد تحقیر واقع شود. باید در پاسخ به 
این واکنش هایی که مردم به حق نشان دادند آقای رئیس جمهور 
هم واکنشی نشان بدهد و در سطح افکار عمومی هم انعکاس پیدا 

کند.
دبیرکل مجمع ایثارگران در پاسخ به سؤالی در خصوص تفاوت 
های سفر حجت الاسلام و المسلمین سیدمحمد خاتمی به 
این کشور، گفت:  به  ایران  رئیس جمهور  اخیر  و سفر  روسیه 
علی القاعده آقای پوتین نباید در فرودگاه حاضر می شد ولی 
باید پای پله های کاخ کرملین حضور پیدا می کرد. آقایان مدعی 

هستند که روس ها رئیس جمهور را شخص دوم می دانند. اگر 
شخص دوم می دانند، در ملاقات با ولیعهد عربستان و نخست 
وزیر اسرائیل، که در ماه های اخیر هم اتفاق افتاده، این پروتکل 

ها رعایت نشده است.
وی افزود: در سفر آقای خاتمی هم پوتین به پای پله های کاخ 
کرملین آمد و هم پرچم ایران به اهتزاز در آمد. حتی در سفر آقای 
روحانی هم آقای پوتین در پله های کاخ کرملین حضور پیدا کرده 
است. البته این رفتار آقای پوتین برای رؤسای جمهور کشورهای 
منطقه مسبوق به سابقه است که سعی کرده از جایگاه ویژه تری 
به  توهین  این  واقع  در  و  فاصله گذاری کرده  و یک  برخورد کند 
کشورها و ملت ها است و اینجا دیگر توهین به رئیس جمهور نیست. 
چون رئیس جمهور به عنوان نماد یک کشور در آنجا حضور پیدا کرده 

است.
جواد امام در پایان گفت: متأسفانه تبلیغات و اقداماتی که ریاست 
جمهوری قبل از این سفر انجام می داد کاملا متفاوت از اتفاقاتی 
است که در سفر افتاد و بعد از سفر هم همه خاموش شدند؛ در 
صورتی که باید پاسخگو باشند و به نظر می رسد باید از شخص آقای 

رئیسی بخواهیم که با اینها برخورد مقتضی را داشته باشد.
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چهارشنبه -6بهمن ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5442

الکافي : ج 1 ص 153 ح 2

کشف281 تُن کالای احتکاری درآذربایجان غربی
 روابط عمومی اداره کل اطلاعات آذربایجان غربی اعلام کرد: در راستای پیگیری مشکلات معیشتی مردم، 
۲۸۱ تن انواع کالای احتکاری توسط سربازان گمنام امام زمان )عج( در استان کشف شد. به گزارش روز سه 
شنبه ایرنا، روابط عمومی اداره کل اطلاعات آذربایجان غربی اعلام کرد: با رصد سربازان گمنام امام زمان 
)عج(در راستای پیگیری مسائل و مشکلات معیشتی مردم در آستانه عید باستانی نوروز و ماه مبارک رمضان، 
با دستور کار قرار دادن برخورد با تخلفات صنفی شامل احتکار، عدم عرضه و توزیع خارج از شبکه کالاهای 
اساسی با همکاری سازمان صمت و اداره کل تعزیرات حکومتی میزان ۱۵۵ تن انواع برنج ویژه تنظیم بازار 
و برنج داخلی، ۲۰ تن شکر، ۱۰۰ تن انواع روغن نباتی خوراکی، ۲تن مرغ منجمد تنظیم بازار، 4 تن آرد 
یارانه ای کشف و با متخلفان برخورد تعزیراتی صورت پذیرفت.وی افزود: اقدامات نظارتی با جدیت تمام از 
سوی سربازان گمنام امام زمان)عج( تا کوتاه شدن دست سودجویان از بازار ادامه خواهد داشت.برخورد با 

سودجویان و متحکرین بازتاب مثبتی در سطح جامعه و شبکه های اجتماعی دارد.

مرگ بیش از 1۳ هزار نفر بر اثر تصادف در سال جاری 
رئیس پلیس راهور ناجا از افزایش ۱۲ درصدی میزان تردد و جانباختن ۱۳۱۵4 نفر در تصادفات رانندگی در 
نه ماهه سال جاری خبر داد.سردار سیدکمال هادیان فر رئیس پلیس راهور انتظامی درباره وضعیت تصادفات 
گفت: در ۹ ماهه سال گذشته تعداد جانباختگان تصادفات رانندگی ۱۱774 نفر بوده که نسبت به سال جاری 
که آمار فوتی های حاصل از تصادفات ۱۳۱۵4 نفر بوده است با افزایش 7/۱۱ درصدی یعنی ۱۳۸۰ نفر 
مواجه بوده ایم.وی با بیان اینکه میزان تردد در سال جاری نسبت به سال گذشته ۱۲ درصد افزایش داشته 
است گفت: بیشترین تصادفات مربوط به خودروهای سواری و در وهله بعدی متعلق به موتور سیکلت است؛ 

همچنین ناوگان عمومی ۱ درصد و ناوگان عمومی بار ۶ درصد تصادفات را به خود اختصاص داده اند.

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در ۲4 ساعت منتهی به پنجم بهمن ماه جاری ۳4 نفر 
با علائم کرونا پذیرش و ۲۵ بیمار بستری شدند، گفت: از ۱4۸بیمار بستری در مراکز درمانی قم ۱۳ نفر در 
وضعیت وخیم آن قرار دارند. به گزارش روز سه شنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت و گویی 
با اشاره به ترخیص ۲۰ بیمار با بهبودی از بیمارستان، اضافه کرد: در شبانه روز گذشته یک مورد فوت کرونا 
مثبت در این استان ثبت شده است.وی با بیان اینکه از ۵۹7 تست روزانه کرونا ۳7۸ تست مثبت گزارش شده 
است، افزود: تاکنون یک میلیون ۶4۱ هزار و ۵۲۹ دُز در طرح ملی واکسیناسیون در استان قم تزریق شده 
است.وضعیت کرونایی قم که از روز پنجم آذرماه به رنگ آبی درآمده بود، از چهارم بهمن ماه به رنگ زرد درآمد.

 
حضورسفیر آلمان در حرم حضرت معصومه)س( 

فاطمه  به قم در حرم مطهر حضرت  با سفر  روز سه شنبه  ایران  در  آلمان  اودو موتسل" سفیر  "هانس 
معصومه)س( حضور یافت. وی از اماکن مذهبی و تاریخی بویژه موزه حرم مطهر حضرت معصومه)س( بازدید 
کرد و در ادامه سفر خود در مدرسه علمیه فیضیه، مسجد جمکران، دانشگاه ادیان و مذاهب و مؤسسه صلح 
و ادیان حضور خواهد یافت.سفیر آلمان دراین بازدید ضمن آشنایی با جایگاه حضرت فاطمه معصومه)س( 
درمیان شیعیان، معماری ایرانی و اسلامی حرم مطهر بانوی کرامت برای وی توضیح داده شد. همچنین یک 
جلد قرآن نفیس با ترجمه انگلیسی نیز به وی اهدا گردید.بازدید از مقبره مستوفی الممالک و اداره امور بین 

الملل حرم مطهر از دیگر برنامه های حضور سفیر آلمان درحرم کریمه اهل بیت)ع( بود.

دو انتصاب جدید رئیسی 
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی به منظور تحکیم و تقویت ارتباط ریاست جمهوری با مراجع 
عظام تقلید، ائمه جمعه، علمای بلاد، حوزه های علمیه و سایر شخصیت های روحانی، در احکام جداگانه ای 
حجت الاسلام والمسلمین سید رضا تقوی و حجت الاسلام والمسلمین محمد حاجی ابوالقاسم دولابی را به 

عضویت شورای هماهنگی ارتباطات ریاست جمهوری با حوزه و روحانیت منصوب کرد.

مهدی صدرالساداتی خلع لباس شد
سید مهدی صدرالساداتی در صفحه شخصی خود در فضای مجازی مدعی شد که بنا بر حکم دادگاه خلع 
لباس شده است. سید مهدی صدرالساداتی از فعالان فضای مجازی در صفحه شخصی اش در اینستاگرام 
مدعی شد که دادگاه ویژه روحانیت در حکم تجدید نظر بخاطر شکایت مجدد سازمان اوقاف و امور خیریه از 

وی حکم به خلع لباس دائم روحانیت داده است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

خدماتنوینتاکسیرانیدرقم
اجرامیشود

به  ورود جدی  قم  قم گفت: شهرداری  ترافیک شهرداری  و  معاون حمل ونقل 
خدمات نوین تاکسیرانی مانند تاکسی زائر، طب تاکسی و تاکسی گردشگری به 

همراه تربیت رانندگان حرفه ای را به زودی آغاز خواهد کرد.
مسعود طبیبی در جلسه شورای سازمان مدیرت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
قم در سالن جلسات معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم، اظهار داشت: 
رفاه و آسایش مسافرین درون شهری، توسعه سیستم تاکسیرانی، بالابردن سطح 
تاکسیرانی،  جدید  سیستم های  راه اندازی  رانندگان،  و  پرسنل  کارایی  و  دانش 
مطالعات لازم و تعیین اولویت های خطوط، نظارت دقیق بر نحوه سرویس دهی 
و  مالی  مقررات  رعایت  با  موردنیاز  افراد  استخدام  حقوقی،  و  حقیقی  اشخاص 

استخدامی مهم ترین وظایف این سازمان است.
زمانی  بازده  یک  در  تا  است  تلاش  در  قم  تاکسیرانی  سازمان  وی،  گفته  به 
مشخص شده از ظرفیت تاکسی های اینترنتی و آنلاین برای خدمت رسانی رانندگان 

تاکسی های درون شهری بیشترین استفاده را داشته باشد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: بی نظمی های سابق در سازمان 
تاکسیرانی در سطح کشور سبب شده بود تا با ورود اولین تاکسی های اینترنتی بر 
مبنای نظم و نظافت، تمام اقدامات چند دهه تاکسی های درون شهری زیر سؤال یا به 
حاشیه برود. به گفته وی ، اجرای طرح غربالگری رانندگان، ارتقای شغل تاکسیرانی 
به عنوان یک شغل حرفه ای، دسترسی ساده به انواع تاکسی متناسب با نیاز مسافر از 

اقدامات لازم جهت افزایش رفاه و آسایش مسافرین درون شهری است.
برنامه شهرداری قم در توسعه سیستم تاکسیرانی، گفت:  به  با اشاره  طبیبی 
ایفای نقش مهم تر در سرویس مدارس در چهارچوب آیین نامه های مصوب، توسعه 
خدمات تاکسی گردشگری و تاکسی زائر، توسعه خدمات تاکسی مارکت با همکاری 
مراکز تجاری توانمند شهر و توسعه خدمات طب تاکسی و ارائه خدمات به بیماران 

غیراورژانسی در این زمینه مورد توجه شهرداری است.
وی خاطرنشان کرد: ارائه دوره های آموزشی و کاربردی برای تاکسیرانان و اجرای 
طرح غربالگری رانندگان با انجام تحلیل آماری تخلفات، تست های سلامتی، واکنش 
رانندگان و روانشناسی شخصیت از راهکاری های موجود جهت بالابردن سطح دانش 

و کارایی پرسنل و رانندگان تاکسی رانی قم است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برنامه شهرداری برای تعیین 
اولویت های توسعه خطوط تاکسیرانی، اذعان کرد: در این زمینه لازم است تا نگاه به 
درخواست های ارائه شده از سوی مردم و شورای شهر، اجرای قوی طرح مواجهه با 

مسافربرهای شخصی و انجام مطالعات توسعه خطوط مورد توجه باشد.

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

افزایش۳۰۰درصدیقیمت
تاکسیهایدرونشهری

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به افزایش 
گفت:  گذشته،  سال  چند  طی  درون شهری  تاکسی های  قیمت  درصدی   ۳۰۰

هم اکنون ۶۰ درصد ناوگان تاکسیرانی قم فرسوده شده است.
علی نیک در جلسه شورای سازمان مدیرت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم در 
سالن جلسات معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم، اظهار داشت: برای 
اولین بار نرخ بهای خدمات رانندگان تاکسیرانی قم در بهمن ماه سال جاری تصویب 

شد که این مسئله با رضایت نیروهای این سازمان همراه شده است.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با بیان اینکه بدهی 
سازمان تاکسیرانی قم به نیروها و شرکت های طرف قرارداد تا حدود بسیار زیادی 
تسویه شده است، ابراز کرد: بیش از ۲ میلیارد تومان کمک در دوران شیوع کرونا در 

سازمان تاکسیرانی قم از منابع داخلی تأمین شده است.
وی اقدامات شهرداری قم در خصوص واکسیناسیون عمومی رانندگان تاکسی های 
درون شهری را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: ۸۰ درصد از نیروهای تاکسیرانی 
قم واکسینه شدند و ناوگان تاکسیرانی قم بعد از شهر کرج دومین شهری بود که 

توانست رانندگان خود را واکسینه کنند.
نیک خاطرنشان کرد: در مجموع ۱۸ هزار نفر در رسته های مختلف با سازمان 
تاکسیرانی قم فعالیت می کنند که با برون سپاری اقدامات این سازمان، نیازها و 
مطالبات مردمی بسیار بهتر از گذشته انجام و بروکراسی های قبلی حذف شده است.
وی با بیان اینکه در ۵ سال اخیر نوسازی تاکسیرانی قم به دلیل شرایط مالی 
متوقف شده است، گفت: ۳۲۰۰ تاکسی از مجموع حدود ۶ هزار تاکسی فعال 

فرسوده است که ۶۰ درصد کل ناوگان را تشکیل می دهد.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به تخصیص 
۲۰ میلیارد تومان جهت نوسازی ۵۰۰ دستگاه تاکسی، ابراز کرد: قیمت هر دستگاه 

تاکسی در دو سال گذشته ۳۰۰ درصد افزایش یافته است.
وی اذعان کرد: متمم بودجه سال جاری سازمان با ۱۶ درصد افزایش به ۸۳ میلیارد 
ریال رسیده است، همچنین بودجه سال آینده این سازمان نیز با افزایش ۱۸ درصدی 

به ۹7 میلیارد ریال افزایش یافته است.

شهردار قم :

۲۰میلیاردتومانبراینوسازی
تاکسیرانیاختصاصمییابد

شهردار قم با اشاره به فرسودگی و ضرورت نوسازی ناوگان تاکسیرانی قم،گفت: 
تاکسیرانی قم  ناوگان  از  نوسازی بخشی  برای  اعتبار  تومان  میلیارد  به زودی ۲۰ 

تخصیص خواهد یافت.
نظارت  و  مدیرت  سازمان  شورای  جلسه  در  سقائیان نژاد  سیدمرتضی  دکتر 
عمرانی  امور  هماهنگی  معاونت  جلسات  سالن  در  قم  شهرداری  تاکسیرانی  بر 
استانداری قم، افزود: با تزریق ۲۰ میلیارد تومان به سازمان تاکسیرانی قم و انعقاد 
تفاهم نامه با یکی از بانک های عامل، به زودی بخشی از تاکسی های درون شهری قم 

نوسازی می شود.
وی با اشاره به افزایش ۳۰۰ درصدی قیمت هر دستگاه تاکسی های شهری طی 
چند سال گذشته، ادامه داد: پیش ازاین هر دستگاه تاکسی درون شهری با قیمتی 
حدود ۳۰ میلیون تومان خریداری می شد، درحالی که هم اکنون قیمت تاکسی با 

افزایش چندین برابری همراه شده است.
شهردار قم با تأکید بر توجه به رویکرد نوین شهرداری قم در خدمات تاکسیرانی 
ابراز کرد: ورود سازمان تاکسیرانی قم به خدمات جدید و حرفه ای یک کار بی سابقه 
در شهر قم است و شهرداری قم از مجموعه برنامه های جدید این سازمان با قدرت 
حمایت می کند. دکتر سقائیان نژاد تصریح کرد: در برابر هر اقدامی جدیدی برخی 
مقاومت های غیراصولی نیز ممکن بوده وجود داشته باشد و لازم است بدون توجه به 

مباحث حاشیه ای اقدامات نوین و کارآمد را دنبال کنیم.
وی با اشاره به اینکه رانندگان تاکسیرانی قم نوعاً از اقشار ضعیف جامعه هستند، به 
حمایت از این افراد در بودجه سال آینده شهرداری قم در قالب بودجه مصوب و نرخ 

بهای خدمات تأکید کرد.

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم  مطرح کرد:

حمایتاستانداریقمازنوسازی
ناوگانتاکسیرانی

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با اشاره به ضرورت ورود 
تاکسیرانی قم به عرصه های نوین خدمات رسانی، گفت: استانداری قم از ظرفیت 

خود برای نوسازی ناوگان فرسوده تاکسیرانی حمایت می کند.
ابراهیم معتمدی امروز در جلسه شورای سازمان مدیرت و نظارت بر تاکسیرانی 
شهرداری قم در سالن جلسات معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم، با 
اشاره به تحولات تکنولوژی در خدمت رسانی به شهروندان در دنیای معاصر، اظهار 
داشت: تاکسیرانی قم ورود جدی تری به عرصه نرم افزاری در خدمات رسانی های 

عمومی کند.
سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خاطرنشان کرد: با توجه 
به محدودیت های مالی دولت باید از مشارکت های مردمی و سایر شیوه های موجود 

برای نوسازی و خدمات رسانی عمومی استفاده بیشتری شود.
وی با اشاره به برنامه شهرداری قم برای تخصیص ۲۰ میلیارد تومان جهت نوسازی 
ناوگان تاکسیرانی، اضافه کرد: استانداری قم در خصوص تأمین منابع مالی جهت 

نوسازی بخشی از این سازمان آمادگی دارد.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد :

دستگیریسارقانمسافرنماکهطعمههایش
رامسموممیکردند

دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری دو سارق مسافرنما که در شهرهای مختلف با نوشیدنی های 
مسموم اقدام به سرقت می کردند، خبر داد و اظهار داشت: در این سرقت ها که با نسکافه آلوده به قرص 

خواب آور صورت گرفته، منجر به فوت دو نفر و بیماری تعداد دیگری از شاکیان شده است.
حجت الاسلام و المسلمین غریب دادستان با تقدیر از اقدامات فنی پلیس آگاهی و پیگیری های 
قضایی دادسرای قم و شعبه ۵ بازپرسی که منجر به دستگیری این متهمان سابقه دار شد گفت: این 
متهمان در مسیر استانهای مختلف با مسافران طرح دوستی می ریختند و در فرصتی مناسب با آلوده 
کردن نسکافه با قرص های خواب آور اقدام به سرقت گوشی، مدارک، پول و وسایل باارزش آن ها 

می کردند.
تشریح شگرد متهم اصلی و همدستش 

حجت الاسلام و المسلمین غریب در تشریح شگرد متهم اصلی و همدستش، تصریح کرد: متهم پس 
از انتخاب طعمه هایش، در مسیر راه با آنها صحبت و اعتمادسازی می کرد و در این حین رمز گوشی 
همراه آنها را متوجه می شد و در برخی موارد در هنگام خرید خوراکی در بین راه، رمز کارت عابربانک 
آن ها را بدست می آورد و پس از رسیدن به مقصد، پیشنهاد نوشیدن نسکافه به مالباخته می داد و 
مخفیانه تعدادی داروی خواب آور در نوشیدنی آنها می ریخت و پس از بیهوش شدن شاکیان، اموال 

شان را سرقت و آنها را در همان وضعیت رها می کرد.
شاکیان احتمالی طرح شکایت کنند 

این مقام قضایی به سرقت مقرون به آزار این متهمان در شهرهای مشهد، قم، شیراز، تهران، کرج، 
اصفهان، مرودشت و سایر شهرهای کشور اشاره کرد و افزود: متهم در بازجویی های اولیه به 4۰ فقره 

سرقت با همین شیوه در کشور اعتراف نمود.
دادستان عمومی و انقلاب قم با تاکید بر برخورد قاطع دستگاه قضایی با مخلان امنیت و سلامت مردم 
تصریح کرد: با توجه به صدور دستور قضایی انتشار تصویر هر دو متهم، سایر شاکیان و مالباختگان این 

متهمان می توانند شکایات خود را به دادسرای عمومی و انقلاب قم ارسال نمایند.
 

رئیس مرکز بهداشت استان قم  اعلام کرد:
آمارپائینرعایتشیوهنامههایبهداشتیدراداراتقم

رئیس مرکز بهداشت استان قم از رعایت نکردن شیوه نامه های بهداشتی در ادارات و دستگاه های 
اجرایی استان انتقاد کرد. 

-دکتر سیامک محبی گفت: میزان رعایت شیوه نامه های بهداشتی در ادارات به 4۵ درصد رسیده و 
این آمار در بین مردم 4۸ درصد است. رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: ماسک زدن کارمندان در 
محل کار، رعایت فاصله گذاری اجتماعی بین کارمندان و ارباب رجوع، اختصاص دستگاه ضد عفونی 
کننده در محل ادارات و تذکر به مراجعانی که فاقد ماسک هستند از الزاماتی است که دستگاه های 
اجرایی باید آن را رعایت کنند. رئیس مرکز بهداشت استان با اشاره به تبدیل شدن رنگ کرونایی استان از 
آبی به نارنجی گفت: بدیهی است که با ادامه عادی انگاری مردم و جدی نگرفتن رعایت شیوه نامه های 

بهداشتی رنگ کرونایی قم نارنجی هم می شود.

طرح:مهدی عزیزی

صنعتخودروتا۲سالآیندهدرستمیشود!

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم :

برایپیادهسازیسامانهمدیریتزمینآمادهاست

فرمانده عملیاتی لشکر ۱7 علی ابن ابیطالب)ع( 
سپاه قم گفت: ششمین یادواره 4۲۳ شهید مدافع 
حرم این استان ۱۲ بهمن ماه جاری باحضور اقشار 

مختلف مردم برگزار می شود.
تناور روز سه شنبه در نشست  سرهنگ حسین 
حرم  مدافع  شهید  یادواره 4۲۳  ششمین  خبری 
شهید  ساختمان  جلسات  سالن  در  قم  استان 
یادواره؛  این  داشت:  اظهار  ماهرخ  ابوالفضل 
یادبود شهید سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
نیز است که همزمان با چهل و سومین دهه فجر 
شهرک های  آزادسازی  سالروز  و  اسلامی  انقلاب 
شیعه نشین نُبل و الزهرا ترتیب می یابد. وی گفت: 
از  یکی  سخنرانی  با  حرم  مدافع  شهدای  یادواره 
مداحی،  همراه  به  مقاومت  جبهه  فرمانده هان 
شعرخوانی و تجلیل از پهلوان محمدرضایی گرایی 
)قهرمان المپیک(  پس از اقامه نماز جماعت مغرب 
و عشا در مصلای قدس شهر قم برگزار می شود. 
وی افزود:آزادسازی شهرک های شیعه نشین نبل و 
الزهرا  در سال ۱۳۹4 توسط گروهی از لشکر ۱7 
و نیز سایر عزیزان و رزمندگان در جبهه مقاومت 
رزمندگان  از  تعدادی  عملیات  دراین  شد.  انجام 
لشکر ۱7 علی بن ابیطالب )ع( قم به فیض شهادت 
نائل آمدند.  تناور گفت: تاکنون بیش از ۱۰ یادواره 
توسط گردان های امام حسین)ع( درنقاط گوناگون 
شهر قم و شهرهای جعفریه، قنوات و کهک برگزار 

درباره  شعرخوانی  آیین  برگزاری  وی  است.  شده 
 ۲ استان،  مدارس  در  یادواره   ۱۶ حرم،  مدافعان 
یادواره در ندامتگاه های ساحلی و لنگرود، سرکشی 
به 7۰ خانواده شهید مدافع حرم، دیدار با مراجع 
تقلید و علمای حوزه علمیه، غرس یک هزار نهال 
در بوستان شهدای مدافع حرم و انجام سخنرانی 
و خاطره گویی را از دیگر برنامه های این ستاد ذکر 
کرد.   وی با بیان اینکه تاکنون معابر مختلفی در 
سطح شهر قم به نام شهدای مدافع حرم نامگذاری 
بلوارهای  از  یکی  نامگذاری  افزود:  است،  شده 
اصلی ورودی شهر قم به نام »فاتحان نبل و الزهرا« 
با موافقت شورای اسلامی شهر قم نیز یکی دیگر از 

برنامه های این ستاد است.
تناور همچنین از اصحاب رسانه، فرهنگ و هنر 
به عنوان »افسران جنگ نرم« نام برد و بیان کرد: 
کردن  بازگو  در  هنر  و  فرهنگ  اهالی  و  رسانه ها 
ما  یاریگر  توانند  می  مقاومت  جبهه  کار  عظمت 

باشند.        
 برگزاری مسابقه دوچرخه سواری یادبود 

شهدای مدافع حرم 
دبیر ستاد یادواره شهدای مدافع حرم استان قم 
نیز گفت: همایش دوی همگانی با عنوان »رهروان 
قاسم  حاج  سپهبد  سردار  شهید  یادواره  شهدا« 
سلیمانی و یادبود 4۲۳ شهید مدافع حرم استان 
قم، روز جمعه گذشته )یکم بهمن( با شرکت حدود 

۲ هزار دونده مرد در سنین مختلف در شهر قم 
برگزار شد. سرگرد یوسف باقری افزود: همچنین 
جمعه این هفته )۸ بهمن، ساعت ۸ صبح( مسابقه 
جعفر  شهید  ورزشگاه  داخل  از  سواری  دوچرخه 
گلزار  تا  صدوقی  شهید  بلوار  در  واقع  حیدریان 
شهدای علی ابن جعفر)ع( با حضور عموم دوچرخه 
از  پس  افزود:  وی  یافت.  خواهد  ترتیب  سواران 
غبارروبی مزار شهیدان؛ دوچرخه سواران حرفه ای 
هیات دوچرخه سواری استان و گردان تکاور لشکر 
۱7 علی ابن ابیطالب)ع( سپاه استان قم، از گلزار 
شهدای علی ابن جعفر)ع( تا گلزار شهدای مدافع 

حرم در بهشت معصومه رکاب می زنند.
همچنین در پایان این نشست، از پوستر ششمین 
یادواره 4۲۳ شهید مدافع حرم استان قم رونمایی 

شد.

 فرمانده عملیاتی لشکر ۱۷ علی ابن ابیطالب)ع( سپاه قم :

ششمینیادواره۴۲۳شهیدمدافعحرمقمبرگزارمیشود

 مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان 
قم گفت: با همکاری همه دستگاه ها و نهادهای 
و  پیاده سازی  برای  لازم  آمادگی  قم  ربط،  ذی 
بهره برداری از سامانه پنجره واحد مدیریت زمین 

را دارد.
جواد غلام پور در نخستین جلسه پیاده سازی 
اینکه  بیان  ضمن  زمین  مدیریت  سامانه  طرح 
ذی  نهادهای  و  دستگاه ها  همه  همکاری  با 
و  سازی  پیاده  برای  لازم  آمادگی  استان  ربط، 
بهره برداری از سامانه پنجره واحد مدیریت زمین 
راستای  در  و  تازگی  به  داشت:  اظهار  دارد  را 
توسعه خدمات الکترونیکی، امکان احراز هویت 
غیرحضوری متقاضیان حقوقی در سامانه پنجره 
واحد مدیریت زمین فراهم شد و امکان برقراری 
ارتباط برخط سامانه و تبادل خدمات با سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور ایجاد شده است. وی 

ادامه داد:  بنابراین پس از استقرار و بهره برداری 
دریافت  حقوقی  متقاضیان  تمام  سامانه  از 
خدمت از سامانه، اعم از شرکت ها، موسسه ها، 
سرمایه گذاران و نیز وکلا می توانند بدون مراجعه 
حضوری به سازمان های ارائه دهنده مجوزهای 
حوزه زمین و از طریق پنجره واحد مدیریت زمین 
به نشانی iraneland.ir احراز هویت الکترونیکی 
شوند. غلام پور گفت: پیاده سازی و ایجاد این 
سامانه به عنوان یکی از ۲۳ طرح اولویت دار دولت 
ایران  فناوری اطلاعات  به سازمان  الکترونیک، 
این سامانه  کامل  و عملیاتی شدن  محول شد 
منوط به همکاری همه دستگاه ها و نهادهای ذی 
حجت الاسلام  حاکیست:  گزارش  است.  ربط 
عالمی نماینده معاون اجتماعی و پیش گیری از 
وقوع جرم دادگستری استان نیز گفت: با عنایت 
به تاثیر این سامانه در کاهش تخلف های زمین، 

اجرایی شدن  برای  به حمایت همه جانبه  نیاز 
این طرح است و دستگاه های ذی ربط همکاری 
این  مطابق  همچنین  آورند.  عمل  به  را  کامل 
فرحزاد، مجری طرح  ادامه جلسه،  در  گزارش 
سامانه پنجره واحد مدیریت زمین، ضمن بیان 
پلتفرم این سامانه به  اینکه اکنون زیرساخت و 
طور کامل اجرایی شده است گفت: این سامانه 
اراضی  پایش  جمله  از  مهم  امکان  سه  دارای 
کشور با استفاده از تصاویر ماهواره ای، مدیریت 
درخواست مجوز متقاضیان خدمات حوزه زمین 
و مدیریت استعلام های بین دستگاهی را دارد و 
مانع هرگونه تصرف غیرقانونی و دست درازی به 

اراضی می شود.
او در ادامه توضیحات کامل در خصوص نحوه 
استفاده هر دستگاه، سطوح دسترسی و نحوه 

تعامل دستگاه ها در این سامانه را بیان کرد.

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: بر اساس آخرین پایش صورت 
گرفته در ابتدای هفته جاری،حجم مخزن سدهای کوچری و ۱۵ خرداد به 
عنوان منابع اصلی تامین کننده آب استان درحال حاضر حدود ۱۶۱ میلیون 
متر مکعب است. علی اصغری افزود: حجم آب ذخیره شده در این دو سد در 
مدت مشابه سال قبل حدود ۲47 میلیون متر مکعب بوده  که این موضوع نشان 
دهنده کاهش حجم آب ذخیره شده و لزوم صرفه جویی مصرف آب در استان 
قم است. وی با اشاره به این که تا دوم بهمن ماه جاری حجم مخزن سد کوچری 
77.7۲۹ میلیون متر مکعب و حجم مخزن سد ۱۵ خرداد ۸۳.۵۰۰ میلیون متر 
مکعب برآورد شده است، افزود: حجم مخزن این دو سد در مدت مشابه سال قبل 
به ترتیب ۱4۶.۹۱۹ و ۱۰۰.۳4۰ میلیون متر مکعب بوده است. وی با اشاره 
به این که تامین آب مورد نیاز قم از طریق سدهای مورد نظر به دلیل موقعیت 
خاص جغرافیایی آن ها به سختی و با هزینه بالا صورت می پذیرد، تاکید کرد: 
نیاز است تا همه دستگاه های اجرایی و اقشار مختلف مردم، همکاری لازم را 
در رعایت الگوی مصرف تعیین شده داشته باشند. اصغری گفت: برنامه های 

متنوعی برای مدیریت مصرف آب دربخش های مختلف کشاورزی، صنعت و 
شرب استان در دست اقدام است و امیدواریم با فرهنگ سازی هرچه بیشتر در 
این زمینه و اجرای طرح های مورد نظر، شاهد استفاده مطلوب از منابع آبی در 
قم باشیم. وی با اشاره به این که رعایت الگوی مصرف آب در قم برای دسترسی 
هرچه بهتر به منابع آبی یک موضوع بسیار مهم است، بیان کرد: روند تامین آب 
مورد نیاز قم به صورت شبانه روزی دنبال می شود و آب مورد استفاده مردم در 
این استان از کیفیت خوبی برخوردار است. سد کوچری در هشت کیلومتری 
جنوب غرب شهرستان گلپایگان شهریورماه ۱۳۹۵ با هدف تأمین آب شرب 
درازمدت شهرهای دلیجان، ساوه، قم، خوانسار، خمین، گلپایگان، محلات، 
نیم ور، سلفچگان به طور رسمی به بهره برداری رسید. سد ۱۵ خرداد در شمال 
شرقی شهرستان دلیجان و در فاصله ۵ کیلومتری آن قرار دارد، این سد با حداکثر 
ارتفاع از کف رودخانه ۳۰.۵4 متر و ارتفاع از روی پی ۹۶ متر، طول تاج ۳۲۰ 
متر و عرض آن در تاج ۱۰ متر است. حجم آب مفید آن ۱۶۵ میلیون متر مکعب 

می باشد. این سد توسط آب های حوزه قمرود تغذیه می شود.

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم:
حجممخزنسدهایتامینکنندهآبقم۱۶۱میلیونمترمکعباست

سطح  در  محور  سلامت  آموزش  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
دانشکده ها و مراکز جامع سلامت در راستای ارتقای فرهنگ سلامت، همچنین 
بحث عدالت در سلامت و توجه به محرومیت ها و رفع مشکلات مناطق حاشیه ای 

و مسائل بهداشتی درمانی این مناطق جزو برنامه کاری وزارت بهداشت است.
در جلسه هئیت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی قم، رئیس دانشگاه برنامه ها و خط 

مشی های وزارت بهداشت در دولت سیزدهم را تشریح کرد.
در ابتدای جلسه دکتر مصری رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، ضمن تبریک 
و  دانشگاه ها  روسای  اجلاس  در  گفت:  مادر  روز  و  زهرا)س(  حضرت  میلاد 
دانشکده های علوم پزشکی کشور که در مشهد برگزار شد، سیاست های وزارت 
بهداشت در دولت سیزدهم تشریح و شعار عدالت و تعالی نظام سلامت برای آن 
در نظر گرفته شد. همچنین در این اجلاس خط مشی های وزارت بهداشت در 

دولت سیزدهم تبیین شد.
وی گفت: یکی از سیاست های وزارت بهداشت تعیین نقشه راه برای دانشگاه ها 
و دانشکده ها است که هر دانشگاه برنامه  های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت، 
با  را  خود را تدوین و همچنین نظارت و پایش مستمر در محورهای مختلف 
جدیت دنبال کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین گفت: آموزش 
سلامت محور در سطح دانشکده ها و مراکز جامع سلامت در راستای ارتقای 
فرهنگ سلامت، همچنین بحث عدالت در سلامت و توجه به محرومیت ها و رفع 
مشکلات مناطق حاشیه ای و مسائل بهداشتی درمانی این مناطق جزو برنامه 
کاری وزارت بهداشت است. وی افزود: بحث کاهش هزینه ها و بکارگیری صحیح 
نیروی انسانی، همچنین توجه به مسائل معیشتی اعضای هئیت علمی و کارکنان 

از دیگر برنامه های وزارت بهداشت در دولت سیزدهم است. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

عدالتدرسلامتوتوجهبهمحرومیتهادراولویتاست

وزیر صمت گفته است "قول می 
صنعت  آینده  سال   ۲ ظرف  دهم 

خودرو را کامل تغییر دهیم" .


